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Z Á P I S  

o průběhu zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z9/05 

konaného od 8:00 hodin dne 28. února 2023, v zasedací síni Nové radnice,  

Dominikánské náměstí č. 1, včetně přijatých usnesení a protokolů o výsledcích hlasování 

_________________________________________________________________________________ 

 
 
 

1. Technický bod 
 
Zasedání zahájila a řídila primátorka města Brna JUDr. Markéta Vaňková (dále jen  
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka). 
 
Při jednání bylo přítomno 52 členů Zastupitelstva města Brna, včetně 1 členky připojené on-line. 
 
Připojena on-line: Mgr. Jitka Ivičičová. 
 
Omluveni: Kristýna Černá, Mgr. Vladan Krásný (od 11:00 hod.), Petr Levíček, MBA, Ing. Daniel 
Struž, MBA. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, upozornila na skutečnost, že jednání Zastupitelstva města 
Brna je audiovizuálně přenášeno prostřednictvím internetových stránek města a přenos je 
zaznamenáván, archivován a následně bude zveřejněn.  
 
Jmenování zapisovatelů a pověření právní asistencí 
Zapisovatelkami jednání byly jmenovány Jana Sovová a Klára Drápalová, zaměstnankyně 
Organizačního odboru MMB, a právní asistencí byli pověřeni JUDr. Hana Doležalová  
a Mgr. Tomáš Petr, zaměstnanci Právního oddělení Organizačního odboru MMB. 
                  
Schválení ověřovatelů zápisu  
Za ověřovatele zápisu byli navrženi Bc. Tomáš Aberl a Vít Prýgl.   
 
Hlasování je dále uváděno v pořadí: pro - proti - zdržel se - nehlasoval. 

Hlasování č. 1:  47 - 0 - 0 - 1 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, sdělila, že při prezenci členové Zastupitelstva města Brna 
obdrželi: 

• doplněk k bodu 33), který byl dne 27. 2. 2023 vložen na chráněné internetové datové úložiště 

• Výpis usnesení Finančního výboru Zastupitelstva města Brna k bodům projednávaným  
na tomto zasedání, který byl dne 27. 2. 2023 vložen na chráněné internetové datové úložiště 

• Informativní zprávu – Podání adresovaná Zastupitelstvu města Brna, která byla  
dne 27. 2. 2023 včetně vlastních podání vložena na chráněné internetové datové úložiště.  
Podání ZMB byla rovněž k dispozici v listinné formě ve složce „K nahlédnutí pro členy ZMB“ v 
jednacím sálu 

• Informace o hlasování členů Rady města Brna neuvedené v předložených materiálech k 
bodům programu Zastupitelstva města Brna č. Z9/05 

 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-1-29395.html
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K nahlédnutí byly dále přílohy: 

• k bodu 74) – znalecký posudek č. 405-25/2022  

• k bodu 76) – znalecký posudek č. 70-7/2022 

• k bodu 123) – příloha smlouvy – DSP 

• k bodu 124) – DÚR 
 
Schválení programu zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z9/05 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, zdůvodnila tyto změny programu: 
 
- stažení bodů: 
  9), 52), 55), 64), 105), 125) a 126),  
 
- zařazení nových bodů: 
  128) Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s konáním mezinárodní konference  

k výročí založení Starobrněnského kláštera a obnovou vybavení prostor  
na Nové radnici - návrh rozpočtového opatření 

  129) Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením rozpočtu běžných výdajů 
Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB roku 2023 - návrh rozpočtového 
opatření  

  130) Návrh na poskytnutí bezúročné zápůjčky z rozpočtu města Brna městské části  
Brno-Komín za účelem nabytí pozemků p. č. 131/1, 131/2, 131/3 a 132, k. ú. Komín, 
obec Brno, návrh rozpočtového opatření 

  131) Oznámení o vzdání se funkce přísedící Městského soudu v Brně 
  
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, dále navrhla předřadit projednání nově navržených  
bodů 128) a 129) po bodu 27). 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, upozornila, že: 
- u bodu 10) se upravuje název, který nově zní: 
  Návrh rozpočtového opatření – aktualizace rozpočtu zdrojů a výdajů města Brna  

na rok 2023, 
- v názvu bodu 61) se upravuje text: úprava názvu projektu na změna názvu projektu, 
a k uvedeným úpravám sdělila, že nemají vliv na texty usnesení.  
 
Poté JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, nechala hlasovat o návrzích na změny v programu 
zasedání Zastupitelstva města Brna, které uvedla v rámci Technického bodu. 
 
Hlasování o návrhu na stažení bodů 9), 52), 55), 64), 105), 125) a 126) z programu jednání: 

Hlasování č. 2: 
 

48 - 0 - 0 - 2 

Hlasování o zařazení nových bodů 128), 129), 130) a 131): 
Hlasování č. 3:  50 - 0 - 0 - 0 

 
Hlasování o celém programu zasedání, včetně bodů navržených na stažení, nově navržených 
bodů a změn v pořadí projednávaných bodů: 

Hlasování č. 4: 
 

48 - 0 - 0 - 2 

 

 
Schválený program zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z9/05: 
 

1. Technický bod 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 

(bod projednáván v 8:30)  
3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna 

(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění) 
(1. bod 2. dne jednání, v případě jednodenního zasedání poslední bod jednání) 

4. Zvolení členů Rady Klubu zastupitelů města Brna 
5. Změna delegování zástupce statutárního města Brna na všech valných shromážděních  

a jednáních Partnerství pro městskou mobilitu 
6. Memorandum o porozumění mezi statutárním městem Brnem a městem Tchao-jüan  

na Tchaj-wanu 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-2-29615.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-3-29641.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-4-29670.html
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7. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná 
vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví školské obvody základních škol,  
ve znění pozdějších vyhlášek 

8. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná 
vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví školské obvody mateřských škol, 
ve znění pozdějších vyhlášek 

10. Rozpočtové opatření – aktualizace rozpočtu zdrojů a výdajů města Brna na rok 2023 
11. Aktualizace rozpočtu Odboru dopravy MMB – únor 2023 – rozpočtové opatření 
12. Aktualizace rozpočtu Odboru městské informatiky MMB – únor 2023 – rozpočtové opatření 
13. Asanace havarijního skalního řícení v k. ú. Pisárky - rozpočtové opatření 
14. Rozpočtové opatření v souvislosti s realizací projektu participativního rozpočtu „Volejbalové kurty 

Lužánky“  
15. Využití prostředků Veřejné sbírky statutárního města Brna na zmírnění následků pandemie virové 

nemoci SARS-CoV-2, darovací smlouva se Sociálním nadačním fondem, rozpočtové opatření 
16. Poskytnutí peněžitého daru do majetku Jihomoravského filmového nadačního fondu 
17. Kancelář architekta města Brna, příspěvková organizace - převod části schváleného 

neinvestičního neúčelového příspěvku na investiční transfer, rozpočtové opatření 
18.  Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování běžných výdajů Odboru sportu MMB  

v roce 2023 – rozpočtové opatření   
19. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením rozpočtu běžných a kapitálových 

výdajů Odboru životního prostředí MMB roku 2023 - rozpočtové opatření 
20. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s poskytnutím účelové neinvestiční dotace Ptačímu 

centru o.p.s. - rozpočtové opatření 
21. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s návrhem na poskytnutí dotace z rozpočtu města 

Brna Povodí Moravy, s.p., rozpočtové opatření 
22. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování běžných a kapitálových výdajů Odboru  

kultury MMB v roce 2023 – rozpočtové opatření 
23. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování kapitálových výdajů Odboru školství  

a mládeže MMB - rozpočtové opatření 
24. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením běžných a kapitálových výdajů Odboru 

školství a mládeže MMB v roce 2023 - rozpočtové opatření 
25. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s návrhem na poskytnutí investičního transferu 

městské části Brno-Chrlice - rozpočtové opatření 
26. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s projektem rekonstrukce domova  

pro seniory Nopova – rozpočtové opatření  
27. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením poskytnuté dotace z rozpočtu města 

Brna na projekt Ignis Brunensis - mezinárodní přehlídku ohňostrojů s hudbou  
v letech 2020-2023 - rozpočtové opatření, dodatek č. 2 

128. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s konáním mezinárodní konference  
k výročí založení Starobrněnského kláštera a obnovou vybavení prostor na Nové radnici - 
rozpočtové opatření 

129. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením rozpočtu běžných výdajů Odboru 
strategického rozvoje a spolupráce MMB roku 2023 - rozpočtové opatření 

28. Změna účelu použití investičního transferu městské části Brno-střed – rozpočtové opatření 
29. Poskytnutí investičních transferů příspěvkovým organizacím zřízeným statutárním městem Brnem 

v působnosti Odboru zdraví MMB – rozpočtové opatření 
30. Poskytnutí dotací na podporu projektů ekologické výchovy v Brně na rok 2023 a rozpočtové 

opatření  
31. Poskytnutí neinvestičních dotací na podporu aktivit k oživení ploch veřejné zeleně ve městě Brně 

v roce 2023 – „Vnitroblok“, vzorová veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu  
města Brna, rozpočtové opatření 

32. Poskytnutí neinvestičních dotací na podporu aktivit oživení ploch veřejné zeleně ve městě Brně  
v roce 2023 – „Nábřežít“, vzorová veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace  
z rozpočtu města Brna, rozpočtové opatření 

33. Poskytnutí neinvestičních dotací dle dotačních programů v oblasti kultury na rok 2023  
a na roky 2023-2024 - rozpočtové opatření 

34. Poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku Muzeu města Brna, příspěvkové organizaci,  
na zajištění výstavy v Lipsku, v roce 2023 – rozpočtové opatření 

35. Poskytnutí účelových neinvestičních dotací v programu Mezinárodní cena vévody z Edinburghu  
v roce 2023 – rozpočtové opatření 

36. Poskytnutí účelových neinvestičních dotací v programu Volnočasové aktivity dětí  
a mládeže v roce 2023 – rozpočtové opatření 
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37. Poskytnutí účelové neinvestiční dotace Masarykově univerzitě na vědecké populární kurzy  
pro žáky ZŠ ve vědeckém výukovém centru Bioskop v roce 2023 – rozpočtové opatření 

38. Poskytnutí účelových neinvestičních příspěvků základním školám na mezinárodní projekty  
v roce 2023 – rozpočtové opatření 

39. Poskytnutí neinvestičních příspěvků základním školám na zajištění vzdělávacího projektu Příběhy 
našich sousedů – rozpočtové opatření 

40. Poskytnutí neinvestičních dotací na provozní náklady středisek volného času v roce 2023 
41. Poskytnutí neinvestičních dotací nestátním neziskovým organizacím, které vhodným způsobem 

navazují na sociální služby nebo je doplňují, pro rok 2023 – program II – rozpočtové opatření 
42. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace spolku 4S YOU, z.s., na projekt Regionální 

podnikatelský kemp Brno pro mládež z dětských domovů  
43. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti AMERFO o.p.s. na projekt Dofinancování 

provozu sociálního podniku navazujícího na sociální služby – rozpočtové opatření 
44. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace spolku RadoVan, z.s., na projekt Coworking  

pro lidi s postižením - RadoWork  
45. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna dobrovolnému svazku obcí 

Cyklistická stezka Brno - Vídeň v roce 2023 
46. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace na projekt GO Kamera 2023 
47. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace na projekt Nebe plné hvězd - XIX. ročník 
48. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace na projekt Zpřístupnění Atomového krytu 10-Z  

v roce 2023 
49. Poskytnutí neinvestičních příspěvků Hvězdárně a planetáriu Brno, příspěvkové organizaci - 

rozpočtové opatření 
50. Poskytnutí účelové individuální neinvestiční dotace GALANT BRNO, s.r.o., na projekt 

„Zabezpečení celoročního provozu Sportareálu Družstevní v roce 2023“ – rozpočtové opatření 
51. Poskytnutí účelové individuální neinvestiční dotace TJ TESLA BRNO z.s. na projekt „Zabezpečení 

celoročního provozu sportovního areálu TJ TESLA BRNO v roce 2023“ – rozpočtové opatření 
53. Smlouva o poskytnutí individuální neinvestiční dotace SNIP & CO, reklamní  

společnost, spol. s r.o., na realizaci projektu „Dronové show 2023“ 
54. Smlouva o poskytnutí individuální neinvestiční dotace Brno Creative Days s.r.o. na realizaci 

projektu „Brno Creative Days 2023“ 
56. Dodatek č. 1 Smlouvy č. 1522094095 o poskytnutí programové neinvestiční dotace společnosti 

Kikiriki Games, s. r. o., na projekt „The Brave Brain - vědomostní hra pro nevidomé“ v rámci 
dotačního programu Pro Kreativní Brno, 2. etapa 

57. Dodatek č. 1 ke smlouvě č. 1522174521 o poskytování veřejné služby a podmínkách poskytnutí 
vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby uzavřené s JIC, zájmovým sdružením 
právnických osob 

58. Dodatek č. 1 ke smlouvě č. 1522174127 o poskytování veřejné služby a podmínkách poskytnutí 
vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby uzavřené s FabLab Brno s.r.o. 

59. Dodatek č. 3 ke Smlouvě o závazku veřejné služby a vyrovnávací platbě za jeho výkon uzavřené 
se STAREZ - SPORT, a.s. 

60. Finanční prostředky Fondu kofinancování projektů – únor 2023 – rozpočtové opatření 
61. Projekty financované z Fondu kofinancování projektů – únor 2023 – změna názvu projektu 
62. Projekt „Výstavba mateřské školy v lokalitě Nad Dědinou“- posouzení projektu, rozpočtové 

opatření 
63. Projekt „Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima města Brna včetně emisní 

bilance CO2“ – posouzení projektu, rozpočtové opatření 
65. Projekt „Podpora kapacit sociální práce v sociálním bydlení“ - posouzení projektu 
66. Projekt „ZŠ Sirotkova – přístavba učeben odborných předmětů“ – změna parametrů posouzení 

projektu 
67. Projekt „Kotelna Kachlíkova – výměna tepelných zdrojů“ – smlouva o poskytnutí podpory 
68. Projekt „ZŠ Heyrovského – výměna tepelných zdrojů“ – smlouva o poskytnutí podpory 
69. Projekt „Strengthening metropolitan cooperation and governance in central Europe“ - smlouva  

o poskytnutí podpory 
70. Projekt „Dny bez bariér“ – dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci 
71. Přehled bytů poskytnutých v celoměstském zájmu za 2. pololetí roku 2022 
72. Nezařazení domů v městské části Brno-sever a městské části Brno-střed do „Seznamu bytových 

a rodinných domů, které budou připravovány k prodeji“ 
73. Založení právnických osob společenství vlastníků jednotek pro domy č. p. 290, 291, 292, 298, 299, 

300, Brno-Jehnice - změna příloh č. 47a, 47b, 47c, 47d, 47e, 47f zápisu Z9/02. zasedání 
Zastupitelstva města Brna, konaného dne 15. 11. 2022, bod č. 60) 
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74. Vymezení byt. jednotek a adresný záměr bezúplatného převodu spoluvlastnických podílů  
na 6 byt. jednotkách bytového domu č. p. 301 a budovy bez č. p./č. e., stojících  
na p. č. 318/18, 318/19 v k. ú. Jehnice, Brno, členům Bytového družstva Zámezí, družstvo 

75. Vzorová dohoda o narovnání s bezúplatným převodem spoluvlastnických podílů města  
na bytových jednotkách domu Viniční 4340/80 členům Bytového družstva Viniční, družstvo, 
bezúplatné nabytí části pozemku p. č. 5804/6, o výměře 41 m2 

76. Adresný záměr bezúplatného převodu spoluvlastnických podílů na bytových jednotkách  
domu č. p. 832 a záměr převodu podílů na pozemcích p. č. 703/6 a 703/1 v k. ú. Štýřice členům 
Bytového družstva Táborského nábřeží, družstvo  

77. Prodej podílu statutárního města Brna na pozemcích p. č. 7190/160, p. č. 7190/161,  
p. č. 7190/166, k. ú. Bystrc, zřízení služebnosti – změna přílohy č. 105b zápisu Z8/40. zasedání 
Zastupitelstva města Brna, konaného dne 6. 9. 2022, bod č. 139) 

78. Prodej podílu statutárního města Brna na pozemcích p. č. 7190/158, p. č. 7190/159, 
p. č. 7190/165, k. ú. Bystrc, zřízení služebnosti – změna přílohy č. 106b zápisu Z8/40. zasedání 
Zastupitelstva města Brna, konaného dne 6. 9. 2022, bod č. 140) 

79. Prodej pozemku p. č. 226/1, k. ú. Maloměřice 
80. Prodej pozemku p. č. 2650/1, k. ú. Řečkovice  
81. Prodej pozemku p. č. 1639/1 v k. ú. Slatina, zřízení služebnosti 
82. Prodej pozemků p. č. 2713/88, 3394 v k. ú. Žebětín 
83. Prodej části pozemku p. č. 545/1, k. ú. Kohoutovice. Zřízení služebnosti 
84. Prodej id. 8/10 spoluvlastnického podílu k pozemku p. č. 673/7 v k. ú. Lesná 
85. Žádost o bezúplatný převod hrobového zařízení, darovací smlouva 
86. Bezúplatné nabytí pozemků p. č. 1501/26, p. č. 1501/37 a p. č. 1501/38 v k. ú. Štýřice  

z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smluv s omezujícími podmínkami 
87. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 1556/2 v k. ú. Pisárky z vlastnictví ČR-ÚZSVM  
88. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 3067/9 v k. ú. Bohunice z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
89. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 3193/1 v k. ú. Komín z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
90. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 3942/47 v k. ú. Černá Pole z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
91. Bezúplatné nabytí pozemků p. č. 811/6 a p. č. 811/31, k. ú. Přízřenice z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
92. Bezúplatné nabytí pozemků p. č. 8347/5 a p. č. 8347/74 v k. ú. Židenice z vlastnictví  

ČR-ÚZSVM 
93. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 1535/33 v k. ú. Komín z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě 

smlouvy s omezujícími podmínkami 
94. Bezúplatné nabytí pozemků p. č. 1749/1 a p. č. 1749/5 v k. ú. Komín z vlastnictví ČR-ÚZSVM  

na základě smlouvy s omezujícími podmínkami 
95. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 2166 v k. ú. Bohunice z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě 

smlouvy s omezujícími podmínkami 
96. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 3251/120 v k. ú. Bystrc z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě 

smlouvy s omezujícími podmínkami 
97. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 4802/279 v k. ú. Komín z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
98. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 4812/6 a podílu id. ¾ na pozemku p. č. 4813/1 v k. ú. Komín  

z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smlouvy s omezujícími podmínkami 
99. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 661/4 v k. ú. Lesná z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smlouvy 

s omezujícími podmínkami 
100. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o bezúplatném převodu vlastnictví č. 1877364911 ze dne 17. 9. 2019 - 

Sportovně rekreační oblast Pisárky – lokalita za Anthroposem 
101. Nabytí pozemku p. č. 4003 v k. ú. Bosonohy 
102. Nabytí pozemků p. č. 3981, 4100 v k. ú. Bosonohy 
103. Nabytí části pozemku p. č. 1247/116 v k. ú. Bohunice 
104. Nabytí částí pozemku p. č. 772/1 v k. ú. Jehnice 
106. Kupní cena za nabytí pozemku p. č. 189 v k. ú. Horní Heršpice z vlastnictví České  

republiky-Správy železnic, státní organizace, do vlastnictví statutárního města Brna 
107. Darování pozemků p. č. 273/2, 273/3, oba v k. ú. Čížky, p. č. 236/5, 236/6, oba v k. ú. Kuřimské 

Jestřabí, p. č. 326/15, 326/20, 326/21, vše v k. ú. Vohančice, Jihomoravskému kraji  
108. Uznání vlastnického práva k pozemkům p. č. 1280/11, 1355/34, 1355/35, vše v k. ú. Stránice 

formou souhlasného prohlášení 
109. Uznání vlastnického práva k pozemkům p. č. 1606 v k. ú. Horní Heršpice, p. č. 422/63, 623/2, oba 

v k. ú. Dolní Heršpice formou souhlasného prohlášení 
110. Uznání vlastnického práva k pozemkům p. č. 2853, 2854, oba v k. ú. Bohunice formou 

souhlasného prohlášení 
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111. Souhlasné prohlášení týkající se uznání vlastnictví stavby velínu umístěné na pozemcích  
p. č. 2884/1, 2884/2, 2884/3, 2884/4, 2884/5, vše v k. ú. Nový Lískovec pro Českou  
republiku - Ředitelství silnic a dálnic ČR 

112. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č. e., způsob využití garáž, postavené  
na pozemku p. č. 1791 v k. ú. Černovice 

113. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č. e., způsob využití garáž, postavené  
na pozemku p. č. 5484 v k. ú. Královo Pole 

114. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č. e., způsob využití jiná stavba, postavené  
na pozemku p. č. 4260/4 v k. ú. Židenice 

115. Nabídka předkupního práva ke stavbě č. p. 580, způsob využití rodinný dům, postavené  
na pozemku p. č. 835 v k. ú. Štýřice 

116. Nabídka předkupního práva ke stavbám bez č. p./č. e., způsob využití garáže, postaveným  
na pozemcích p. č. 285/45, 211/28, 212 až 241, 243 až 247, 257 až 284, 285/11,  
285/14 až 285/50, 285/52 až 285/81 a 285/124, vše v k. ú. Žabovřesky 

117. Nabídka předkupního práva ke spoluvlastnickému podílu o velikosti id. ½ na stavbě  
bez č. p./č. e., způsob využití garáž, postavené na pozemku p. č. 4730 v k. ú. Komín 

118. Směna pozemků p. č. 4445/12, 4420/2, částí pozemků p. č. 4445/16, 4444, 4420/1, 4421/2, 
4422/114 v k. ú. Líšeň 

119. Směna části a celých pozemků v k. ú. Nový Lískovec, nabytí spoluvlastnického podílu  
na pozemcích v k. ú. Nový Lískovec, pro strategický projekt „Bytová výstavba v lokalitě Kamenný 
vrch II“, rozpočtové opatření  

120. Zrušení usnesení zasedání ZMB č. Z9/03, konaného dne 13. 12. 2022, bod č. 83) a směna 
pozemků v k. ú. Komárov pro stavbu „Tramvaj Plotní – soubor staveb – etapa 2-4“ 

121. Záměr dispozice s pozemky p. č. 3754/12, 3754/22, 3754/24, 3756, vše v k. ú. Královo Pole  
z vlastnictví České republiky - Ministerstva obrany do vlastnictví statutárního města Brna 

122. Smlouva o spolupráci při realizaci stavebních záměrů v lokalitě Tuřany – Holásky 
123. Smlouva o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „Protipovodňová opatření lokality 

Leskava – levý i pravý břeh nad mostem Havránkova“ 
124. Smlouva o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „KOMPLEX PONAVA“ 
127. Změna části usnesení Z8/39. zasedání ZMB konaného dne 21. 6. 2022, bod 208) Nabídka  

na využití předkupního práva dle § 101 stavebního zákona k pozemkům v k. ú. Brněnské 
Ivanovice, Smlouva o spolupráci „Nová Kaštanová“     

130. Poskytnutí bezúročné zápůjčky z rozpočtu města Brna městské části Brno-Komín za účelem 
nabytí pozemků p. č. 131/1, 131/2, 131/3 a 132, k. ú. Komín, obec Brno, rozpočtové opatření 

131. Oznámení o vzdání se funkce přísedící Městského soudu v Brně 
 

Informativní zprávy: 

• Informativní zpráva – Podání adresovaná Zastupitelstvu města Brna 

• Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva 
města Brna č. Z9/04 konaného dne 24. 1. 2023 

• Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů členů ZMB ze zasedání Zastupitelstva 
města Brna č. Z9/04 konaného dne 24. 1. 2023 

• Informativní zpráva o plnění úkolů zadaných Zastupitelstvem města Brna 

• Informativní zpráva o činnosti Odboru implementace evropských fondů MMB za rok 2022 

• Informativní zpráva - Výroční zpráva o rozvoji obecního školství ve městě Brně za školní  
rok 2021/2022 

• Informativní zpráva – Stav pořizovaných územně plánovacích dokumentací a územně plánovacích 
podkladů - únor 2023 

 
 
Zápis obsahuje doslovný přepis rozpravy k jednotlivým bodům. Technické, provozní  
a organizační záležitosti jsou zapsány ve zkrácené podobě. 
 

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů      
 
Bod byl zařazen na stanovenou dobu programu jednání v 8:30 hod. 

3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna 
(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění) 
 
Tento bod byl projednán jako poslední bod programu. 
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4. Zvolení členů Rady Klubu zastupitelů města Brna 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 5: 
 

48 - 0 - 0 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB volí 
 
  RNDr. Jiřího Hermana, Ph.D., 
  Bc. Jakuba Hrušku, 
  Mgr. Moniku Lukášovou Spilkovou, Ph.D., 
  Ing. Karin Podivinskou, 
  doc. MUDr. Tomáše Skřičku, CSc., 
  Mgr. Marka Viskota 
  
 do funkce člena Rady Klubu zastupitelů města Brna. 
 

5. Změna delegování zástupce statutárního města Brna na všech valných shromážděních  
a jednáních Partnerství pro městskou mobilitu 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 6: 
 

43 - 0 - 5 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB ruší 
delegování Ing. Davida Pokorného a náhradníka vedoucího Odboru dopravy MMB k zastupování 
statutárního města Brna na všech valných shromážděních a jednáních Partnerství pro městskou 
mobilitu dle Z8/03 ze dne 5.2. 2019. 
 
2. ZMB deleguje 
Ing. Petra Kratochvíla, člena Rady města Brna k zastupování statutárního města Brna na všech 
valných shromážděních a jednáních Partnerství pro městskou mobilitu 
 
3. ZMB deleguje 
jako náhradníka vedoucího Odboru dopravy MMB k zastupování statutárního města Brna na všech 
valných shromážděních a jednáních Partnerství pro městskou mobilitu. 
 

6. Memorandum o porozumění mezi statutárním městem Brnem a městem Tchao-jüan  
na Tchaj-wanu 
 
Rozprava 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Hlásí se pan Prokeš, nebo je to omyl? Tak, já už jsem Vás vypla, tak, hlasování stále probíhá, 
ukončuji hlasování: 

Hlasování č. 7: 
 

45 - 4 - 0 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
Memorandum o porozumění mezi statutárním městem Brnem a městem Tchao-jüanem na 
Tchaj-wanu, v českém a anglickém jazyce a mandarínštině, které tvoří přílohu č.1 tohoto zápisu. 
 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
 
Rozprava – pokračování 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Pane zastupiteli, stále mně blikáte, že se hlásíte do diskuse. Asi omylem se hlásíte do diskuse 
místo, nebo chcete mluvit, nebo nechcete? 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-5-29701.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-6-29733.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-7-29780.html
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Leoš Prokeš, MBA: 
Chtěl jsem mluvit, ano. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Aha, tak pardon. Tak, tak mluvte. 
 
Leoš Prokeš, MBA: 
Já, já se omlouvám, já jsem se snažil přihlásit do té diskuse k tohletomu bodu, bohužel jsem špatně 
asi předmáčkl, takže už bylo pak pozdě a hlasovalo se. Nicméně k tohletomu bodu já jsem se chtěl 
zeptat, memorandum porozumění, já to moc jakoby nechápu. V té důvodové zprávě vlastně ani 
nevíme, kolik nás to bude stát, jaký vlastně byla, nebo jaká byla vlastně konkrétní spolupráce  
do téhleté doby, co jsme z toho my vlastně měli? A chtěl bych to nějak jakokdyby vokomentovat. 
Jestli by někdo mně k tomu mohl dat nějaký informace? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, pominu, že už máme odhlasováno, a nicméně odpovím Vám. A zároveň teda si myslím, že 
jsem tam dávala dostatečně dlouhou dobu pro přihlášení, že jsem s tím počítala, že bude diskuse, 
tak to se jenom omlouvám. Ale okomentuji to já, okomentuji to tak, že jsme navázali s tímto městem 
spolupráci v době covidu. Protože v době, kdy jsme měli poměrně velký počet nakažených, tak  
na Tchaj-wanu bylo těch nakažených úplně minimálně, takže jsme se pokusili zjistit nějaké jejich 
know-how, jak postupovali pro to, aby právě ta, ten počet nakažených byl minimální. Měli jsme 
opakované on-line telefonáty s tehdejším starostou tohoto města, v době, kdy bylo téměř nemožné 
sehnat respirátory, tak jsme od tohoto města dostali darem přibližně 3 000 respirátorů, které jsme 
využili v sociálních službách. Následně, když už nebyla tak akutní doba covidu, tak jsme opět měli 
on-line telefonát se starostou tohoto města, kde jsme se bavili i o dalších záležitostech, které jsou 
pro naše města podobná, nebo která by mohla být přínosem. Takovým hlavním tématem, které 
jsme diskutovali, je oblast smart city, kde jsou oni, jako obecně, jedno z město Tchaj-wanu,  
na poměrně vysoké úrovni. Domlouvali jsme se, v rámci těchto on-line jednání, že bychom rádi tu 
spolupráci prohlubovali, a za tím účelem by mělo být právě uzavřeno tadytoto memorandum. Ano, 
pan Prokeš. 
 
Leoš Prokeš, MBA: 
Já jenom teda vím, že jsme teda dostali 2 800 TENA roušek, to je sice pěkný, myslím si, že v té 
době spousta z nás i šilo ty roušky a ušilo jich možná více. Já, já prostě nechápu tu cestu, nechápu 
jakokdyby možnost té spolupráce, zvlášť v téhleté době. Nemyslím si, že je to úplně teďka, teďka 
jakokdyby vhodný. Takže, v tomhletom případě si myslím, že je to spíš, za mě, vostuda. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Je to Váš názor, který jste vyjádřil hlasováním. Takže si myslím, že samozřejmě tuto možnost 
máte, tuto jste využil a tím je to jasně dáno. Já jenom upozorňuju pány, že v rámci jednacího řádu 
jsme už po projednání toho bodu. Ani jeden z Vás nenavrhl bezprostředně po hlasování 
zpochybnění hlasování, ani nenavrhl návrat do tohoto bodu, takže bych možná byla radši, 
kdybychom se mohli už věnovat dalšímu bodům. A znovu říkám, že jsem přesvědčená o tom, že 
na začátku bylo poměrně jako dlouhá doba k tomu, abyste se mohli přihlásit, protože jsem počítala 
s tím, že k tomuto bodu diskuse bude. Tak, v tuto chvíli tedy nevidím nikoho přihlášeného, a pokud 
byste něco chtěli, tak se k tomu můžeme vrátit ještě k interpelacím. Ráda budu vést diskusi  
na téma, jaká je účinnost látkově šitých roušek a respirátorů. Bod č. 7). 
 

7. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně 
závazná vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví školské obvody 
základních škol, ve znění pozdějších vyhlášek 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 8: 
 

50 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB vydává 
obecně závaznou vyhlášku statutárního města Brna č. ..../2023, kterou se mění a doplňuje 
obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví školské obvody 
základních škol zřízených statutárním městem Brnem a části školských obvodů základních škol 
zřízených statutárním městem Brnem, ve znění pozdějších vyhlášek, která tvoří přílohu č. 2 
tohoto zápisu. 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-8-30066.html
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8. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně 
závazná vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví školské obvody 
mateřských škol, ve znění pozdějších vyhlášek 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 9: 
 

47 - 0 - 0 - 4  

Schválené usnesení: 
ZMB vydává 
obecně závaznou vyhlášku statutárního města Brna č. ..../2023, kterou se mění a doplňuje obecně 
závazná vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví školské obvody 
mateřských škol zřízených statutárním městem Brnem a část školského obvodu mateřské školy 
zřízené statutárním městem Brnem, ve znění pozdějších vyhlášek, která tvoří přílohu č. 3 tohoto 
zápisu. 
 

10. Rozpočtové opatření – aktualizace rozpočtu zdrojů a výdajů města Brna na rok 2023 
 
Rozprava 
 
Mgr. Jasna Flamiková: 
Já jsem se přihlásila tadyktomuhle bodu, ale vlastně se to týká i bodu 11), 12) a vlastně všech 
bodů, kde se aktualizuje rozpočet rozpočtovým opatřením. Žádný z těchto bodů nebyl projednán 
v příslušné odborné komisi. U bodu č. 11), který se týká Odboru dopravy, tak je napsaný, že se to 
nestihlo z časových důvodů, přitom pan Pospíšek to podepisoval, ten materiál, den před komisí 
dopravy, to znamená, že stihnout se to mohlo. Ale u těch ostatních 2 bodů to není vůbec jakoby 
napsáno. Tam se zřejmě s projednáním v odborné komisi nepočítá, přestože dřív tyto body 
standardně odbornými komisemi procházely. Takže to trošku působí, jako že se koalice chce 
vyhnout nějaké transparentní kontrole. Takže já bych chtěla požádat, aby tyto body do těch 
odborných komisí byly předkládány. Protože právě odborníci si můžou všimnout, že někdy 
navrhovaná výše finančních prostředků je vyšší, než je tam navrhováno a podobně. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Jestli se nemýlím, tak všechny tyto body byly projednány finančním výborem, což zrovna u bodů 
tohoto typu je zásadní. Ve finančním výboru by měly všechny politické subjekty mít své zástupce, 
jestli se nemýlím, takže určitě byla možnost se tadyktomuto vyjádřit. Myslím, že to můžu zobecnit, 
doufám, že se nebudu plést, že jsou to výsledky našeho koaličního jednání o rozpočtu. My jsme 
při tvorbě rozpočtu jednoznačně deklarovali, že některé věci tam nejsou zařazeny a že se budeme 
vracet k debatě o zařazení dalších položek do rozpočtu v průběhu roku, i s přihlédnutím na to, jaké 
bude plnění příjmů do rozpočtu, s tím, že takto jsme učinili, a z toho důvodu jsou tyto body v tuto 
chvíli předkládány k rozhodnutí zastupitelstvu.  
 
Ing. Jana Drápalová: 
Tak já jsem se, jako členka finančního výboru, na jednání finančního výboru dotazovala na některé 
věci. Děkuju paní předsedkyni, že tu diskusi umožnila, ale byla jsem odkázána na to, že věcné 
záležitosti typu vysvětlení, proč dochází k tomuto navýšení, zejména, já jsem chtěla vystupovat 
původně až k bodu 11), tam se totiž u velkého počtu, jak neinvestičních, tak investičních, výdajů 
navyšují ty položky třeba až na dvojnásobek toho původního předpokladu. A když jsem 
upozorňovala na to, že ta důvodová zpráva není, neobsahuje všechny informace, které bych, jako 
zastupitelka, potřebovala pro to, abych mohla se správně rozhodnout, tak právě jsme diskutovali 
o tom, že toto by mělo být, zejména po té věcné stránce, předmětem těch odborných komisí, které 
se tomu věnují a měli by se věnovat. A my, jako finanční výbor, že se zabýváme pouze body, kde 
se jedná o rozpočtové opatření, které mění rozpočet. Takže je to trošičku, bych řekla, potřeba si 
vyjasnit. Protože i to, co jste řekla Vy, že se bude v průběhu roku z toho Fondu rezerv a rozvoje 
zapojovat do rozpočtu spousta položek, tak to si myslím, že by také neměla být záležitost jenom 
koaličního jednání, ale že by k tomu měla mít, měli mít komise i zástupci opozice, a zejména 
odborníci, kteří v těch komisích pracují, možnost se vyjádřit. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Já jenom jako přemýšlím. Je to vlastně určitá úprava rozpočtu, a když se tvoří rozpočet, tak to má 
taky přesně nějaký stanovený proces. A také při tvorbě rozpočtu, jako takového, se ty věci 
neprojednávají v těch jednotlivých dílčích komisích. Takže tady je to vlastně jako obdobný postup. 
Ten, tím zásadním orgánem skutečně předtím, než to přijde do projednání na radu  

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-9-30103.html
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a na zastupitelstvo, je finanční výbor. A znovu opakuji, nejsou to věci, které by vznikly, ty potřeby, 
nově. Jsou to věci, o kterých jsme věděli už při tvorbě toho rozpočtu, ale protože jsme ten rozpočet 
sestavovali v době, kdy jsme neuměli úplně jako předpokládat, jaké bude plnění daňových výnosů, 
což už jsem říkala, my jsme si řekli, že se k tomu budeme vracet v průběhu roku. A takových věcí 
tady budeme mít pravděpodobně ještě více v průběhu roku. Stejně tak, jak to bylo v minulém,  
v minulém roce. Také jsme tak postupovali.  
 
Mgr. Jasna Flamiková: 
Já bych chtěla podotknout, že paní Drápalová je bezpochyby velice schopná, ale určitě neobsáhne 
to, jak se hýbají ceny ve všech oborech, ve všech zakázkách, které Zastupitelstvo města Brna 
schvaluje. A těžko někdo jiný než odborníci v té příslušné komisi si všimne, že prostě na některou 
akci je alokováno výrazně víc finančních prostředků, než kolik by ta akce, jako taková, měla stát. 
Takže si myslím, jestli chceme jakoby s péčí řádného hospodáře kontrolovat, kam prostředky 
města tečou, tak by tyto materiály měly procházet i odbornými komisemi. Já jsem v Zastupitelstvu 
města Brna byla, je to už několik volebních období zpátky, ale pamatuju si, že tydle věci přes ty 
komise chodily.  
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
My možná pár, pár poznámek. Komise nejsou kontrolním orgánem, komise jsou poradním 
orgánem rady. Co se týče konkrétní hodnoty dané zakázky, tak ta je vždy stanovená v rámci 
výběrového řízení, ať už v režimu zákona, anebo mimo režim zákona o zadávání veřejných 
zakázek. Takže tu cenu v tom rozpočtu stejně nemůžete brát jako za cenu, která je ta konečná  
a která bude reálná. Takže tam, si myslím, že členové komise by neměli ani možnost se k tomu 
vyjádřit, protože neví, jak to nakonec dopadne, jak to bude vysoutěženo. Takže skutečně nemám 
za to, že by bylo nezbytně nutné, aby tyto případy komise projednávaly. 
 
Ing. Andrea Pazderová, předsedkyně Finančního výboru Zastupitelstva města Brna: 
Já jenom bych chtěla doplnit, že v rámci jednání finančního výboru jsme poměrně obsáhle 
diskutovali o těch předložených materiálech, které zde máte. A domnívám se, že není možné, aby 
jednotlivé položky, například Odboru dopravy nebo investičního, byly rozpracovány v detailu  
a v tom zdůvodnění tak, aby odpověděly na všechny případné dotazy. Čili my jsme se domluvili  
na určitém systému, v rámci finančního výboru, kde opravdu členové, pokud budou mít detail 
položky, nebo pokud budou mít zájem o vysvětlení, tak aby ty odpovědi dostali. Takže se 
domnívám, že ten systém jsme tadynatomto finančním výboru, který proběhl, nastavili tak, aby 
všechny dotazy byly uspokojivě zodpovězeny.  
 
Ing. Jana Drápalová: 
Já s tím, jak to probíhá na finančním výboru, problém nemám a chápu to, že se má finanční výbor 
věnovat zejména hlídání rozpočtu. Ale mám problém s tou věcí, že to tam chodí, do toho finančního 
výboru, aniž by to bylo projednáno, předtím, v té odvětvové, příslušné odborné komisi, která by se 
tomu měla vlastně věnovat z toho odvětvového hlediska. Když už ty komise máme zřízeny, tak je 
vlastně velká škoda, že tam ty materiály nejdou a že si nemůžeme tedy využít tu odbornost. 
Protože sama jsem si všimla, že v komisích nejsou jenom zastupitelé, jsou tam i odborníci. A proč 
je teda zřizujeme a vlastně vynakládáme ne úplně malé prostředky na fungování těch komisí, když 
tyto důležité materiály do těch komisí nejsou dány? Není přece problém upravit, víme termíny 
zastupitelstva, víme termíny rad, není problém upravit harmonogramy komisí tak, aby vždycky  
před zastupitelstvem ty důležité materiály tam mohly být řádně a včas projednány. A mimo ty 
komise by měly jít pouze výjimečně materiály, které opravdu z časových důvodů nelze a hrozí 
nějaké prodlení nebo hrozí prostě nějaká škoda městu Brnu, pokud by se čekalo na to projednání 
v té komisi. To je teda jako první poznámka. A druhá poznámka je, že my jsme diskutovali na tom 
finančním výboru i to, zda tam zvát ty zástupce, vedoucí odboru, na to jednání finančního výboru. 
A já se také domnívám, že by to bylo neefektivní a nehospodárné, kdyby tam měla, tak jak to  
v minulosti bývalo, čekat velká skupina lidí, v předsálí toho klubu, a dost často se stalo, že ani 
dovnitř pozváni nebyli, a je to ztráta jejich času. Na druhou stranu, u těch odborných, odvětvových 
komisí to zvykem bylo, že ten vedoucí odboru seděl přímo v té komisi a byl schopen reagovat  
na dotazy členů komise. A v minulosti například, zejména navyšování cen u investičních akcí, které 
tehdy se pohybovaly v řádu jednotek procent, tak se probíraly vždycky pečlivě v investiční komisi 
a včetně i odůvodnění a stanoviska třeba Brněnských komunikací, které tam dělaly dozor 
investora, abysme si byli jistí, že nezvedáme ty ceny nějakým neadekvátním způsobem. Dneska 
se tam bavíme, v těch materiálech, o navýšení klidně třeba i o 100 % a ta diskuse na tom finančním 
výboru byla například i o tom, jestli opravdu v době, kdy se soutěží, oproti rozpočtu projektanta, 
ceny dvojnásobné, byť nezpochybňuji to, že to vychází z veřejné soutěže, z veřejných zakázek, 
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jestli zrovna v této době je ta investice opravdu nezbytně nutná k realizaci. Teď nebudu konkrétně 
říkat žádné jednotlivé věci, které tam byly, myslím si, že spousta těch věcí je opravdu potřebná 
a když už se je podaří teda stavebně připravit a projít povolovacím řízením, tak by byla škoda je 
zastavovat. Nicméně tohleto je třeba věc, kterou bych já chtěla, ten názor odborné komise bych 
chtěla, jako členka finančního výboru, na tyto věci znát. Je to praxe, která teda v minulosti nebyla 
běžná, a obávám se, že pokud se bude zapojovat poměrně hodně peněz, vlastně blížící se, no, 
jsou to stovky milionů, tak vynechat ty odborné komise z tohoto procesu není úplně v pořádku. 
Dále jsem se na finančním výboru, jsem si požádala o to, aby … 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Paní zastupitelko, já se omluvím, jak dlouho, jak dlouho to bude ještě trvat? Máme po 8:30, kdy 
máme přistoupit k občanům.  
 
Ing. Jana Drápalová: 
Paní, paní primátorko, poslední věta. Poslední věta. Požádala jsem si o to, abychom, zastupitelé, 
jako každý, každé jednání dostávali přehled o tom, kolik už se z toho Fondu rezerv a rozvoje 
vyčerpalo prostředků, abychom věděli, kolik jich tam zbývá. Děkuju Vám. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Dobře. Děkuji. Tak, máme 8:33, takže již 3 minuty máme být v bodě č. 2), což jsou Dotazy, 
připomínky a podněty občanů. Takže se zeptám, jestli jsou tady nějací občané, kteří by chtěli 
hovořit? Ano, dobrý den. 
 

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 

Bod byl zařazen na stanovenou dobu programu jednání. 
 
Pavel Suchomel: 
Pavel Suchomel, Brno, dobrý den. Vážené dámy, vážení pánové, vážená paní primátorko. Dovolte 
mi krátký příspěvek, stručný. Stavíme nevhodné prvky, degradujeme naše město, vyhazujeme 
peníze. Jedná se v současné době o sportovní haly, v současném stavu společnosti stojí opravdu 
nás hodně. Též v tomto stavu v nich určitě nikdo sportovat nebude. Tak například jako výstaviště. 
Nebylo by vhodné, přestože není extra ziskové, zachovat tuto legendární plochu pro výstavnictví? 
Též malá zmínka o budování nákladného nábřeží s poškozením legendy viaduktu. Je vhodné tyto 
finance vůbec takto investovat? Nebylo by dobré toto přehodnotit a dělat něco jiného? Děkuji 
mnohokrát. Na zvážení všem. 
 
Veronika Rút Fullerová: 
Já jsem Veronika Fullerová a jsem tady ohledně hromadného podání podnětu na ochranu 
zdravých, vzrostlých stromů v Brně. Máte ho od včerejšího dne v datové schránce. Je tam podnět, 
veřejné podpisy a taky odborná doporučení, která jsem sestavila s profesionálními krajináři  
i s lidmi, co mají zkušenost z veřejné správy v objemu několika desítek let. O co jde? Aktuálně 
vládne chaos. Obyvatelé se bojí kácení a nové stromy nejsou dobře zasazeny. Například  
na Joštové se budou muset v dohledné době kácet. Takže tomu bychom rádi předešli a získali 
nějaký racionálně postavený plán péče o zeleň. Jednak koncepci, kterou má dělat profesionální 
krajinář s městským architektem, audit výdajů, péči o zeleň, aby to bylo udržitelné, a potom plán, 
týden po týdnu, rok za rokem. A také nějaké legislativní ukotvení pro tu danou koncepci, aby ji 
respektovali všichni. Zbytek je vlastně v datové schránce. Ukázková rekonstrukce bude, za nás, 
náměstí Republiky, která je plánovaná, a je tam zdravé stromořadí, které stojí za to zachovat  
s ohledem na naše pohodlí a zdraví nás, jako občanů. A apeluji proto na Vás, jako na investora, 
že máte hlavní zodpovědnost v tomhle ohledu, a chci, abyste si jakoby pečlivě prostudovali to,  
o čem hlasujete, abyste dávali pozor na to, jak to vlastně dopadne. Točíme o tom časosběrný 
dokument a to, jestli to bude vlastně dobrý, nebo špatný příklad, je teďka na Vás. Tu reakci  
na podnět požadujeme do 3 měsíců.  
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Pan náměstek Suchý chce reagovat. 
 
Mgr. Jaroslav Suchý, náměstek primátorky: 
Ano, jestli, dobré ráno, dámy a pánové. Já děkuji za podnět. A pokud máte zájem, prosím, 
objednejte se ke mně, do kanceláře, a můžeme si o tom popovídat. 
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak. Nějaký další občan? Nevypadá to, takže končím projednání bodu č. 2) a vracíme se  
do bodu č. 10). 
 

10. Rozpočtové opatření – aktualizace rozpočtu zdrojů a výdajů města Brna na rok 2023 
 
Rozprava – pokračování 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Ještě reakce na paní zastupitelku Drápalovou. Já jenom, možná pro připomenutí, zopakuji, že 
komise jsou poradní a iniciativní orgán rady. Rada je spokojena s tím, jaké výstupy z komisí má. 
Na druhé straně, finanční výbor je kontrolní orgán Zastupitelstva města Brna a má kontrolovat 
hospodaření obce. Máte-li tedy, v našem případě statutárního města Brna. Máte-li tedy jakékoliv 
jako podněty a dotazy k materiálům, o kterých teď hovoříme, tak ta ideální platforma,  
před jednáním zastupitelstva, je právě finanční výbor. Někdo něco dalšího k bodu č. 10)? Pokud 
ne, tak přistoupíme k hlasování. Zahajuju hlasování: 

Hlasování č. 10:  
 

Neplatné hlasování 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Paní zastupitelka Flamiková se hlásí? A chce mluvit, anebo se spletla? Eště jste se hlásila. Dobře. 
Tak, ruším hlasování. Paní zastupitelko, můžete mluvit. 
 
Mgr. Jasna Flamiková: 
Já jsem jenom chtěla podotknout, že … 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Prosím Vás, všechny, možná jako, já tam, skutečně si myslím, že dávám dost prostoru, tak se, 
prosím, hlaste, ať nemusíme pak rušit hlasování, případně se k tomu bodu vracet. Tak, prosím, 
můžete mluvit. 
 
Mgr. Jasna Flamiková: 
Já jsem se hlásila, jako reakce na Vaše poslední slova. Vy jste říkala, že komise jsou poradní 
orgán rady, a iniciační. To samozřejmě respektuji. Zároveň, pokud komise má dobře vykonávat 
svoji práci, tak by skutečně měla mít přístup k těm podkladům, protože potom nemůže svoji práci 
dobře vykonávat. To je všechno, co jsem chtěla říct. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Děkuji za názor. Ještě někdo se chce přihlásit k bodu č. 10)? Není tomu tak. Tak zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 11: 
 

42 - 0 - 8 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí investičního transferu městské části Brno-střed na akci Revitalizace prostoru 
Tomešova -   Trýbova, část A vyhlídka ve výši 8.000 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 
2023 s tím, že městská část tyto finanční prostředky vyúčtuje Odboru investičnímu MMB 
v termínu do 31.1.2025, 

 poskytnutí investičního transferu městské části Brno-Medlánky na akci Parkoviště 
Matalova ve výši 3.250 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023 s tím, že městská část 
tyto finanční prostředky vyúčtuje Odboru investičnímu MMB v termínu do 31.12.2023, 

 poskytnutí investičního transferu městské části Brno-Královo Pole na akci Prodloužení 
ulice Kamanova ve výši 418 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023 s tím, že městská 
část tyto finanční prostředky vyúčtuje Odboru investičnímu MMB v termínu do 31.01.2024, 
 rozpočtové opatření dle tabulky na základě aktualizace očekávaného čerpání 
rozpočtu kapitálových a běžných výdajů města Brna pro rok 2023, která tvoří přílohu č. 4 
tohoto zápisu. 
 

11. Aktualizace rozpočtu Odboru dopravy MMB – únor 2023 – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 12: 
 

41 - 0 - 7 - 3  

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-11-31141.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-12-31172.html
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Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 5 tohoto zápisu, z důvodu zvýšení běžných 
a kapitálových výdajů schváleného rozpočtu Odboru dopravy MMB na rok 2023. 
 

12. Aktualizace rozpočtu Odboru městské informatiky MMB – únor 2023 – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 13: 
 

46 - 0 - 3 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 6 tohoto zápisu, z důvodu zapojení Fondu 
rezerv a rozvoje v souvislosti se zajištěním finančních prostředků na financování předmětu plnění 
veřejné zakázky „Pořízení 3D modelu budov pro území statutárního města Brna – fáze IV“. 
  

13. Asanace havarijního skalního řícení v k. ú. Pisárky - rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 14: 
 

50 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 7 tohoto zápisu, z důvodu zapojení Fondu 
rezerv a rozvoje v souvislosti s asanací havarijního skalního řícení v k.ú. Pisárky. 
 

14. Rozpočtové opatření v souvislosti s realizací projektu participativního rozpočtu 
„Volejbalové kurty Lužánky“  
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 15: 
 

48 - 0 - 1 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 změnu realizátora projektu participativního rozpočtu statutárního města Brna ORG 9357 
„Volejbalové kurty Lužánky“ z Odboru sportu MMB na Odbor participace MMB, 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 8 tohoto zápisu, z důvodu změny 
realizátora projektu participativního rozpočtu.   
   

15. Využití prostředků Veřejné sbírky statutárního města Brna na zmírnění následků pandemie 

virové nemoci SARS-CoV-2, darovací smlouva se Sociálním nadačním fondem, rozpočtové 

opatření 

 

Rozprava 

 

Leoš Prokeš, MBA: 

Já si myslím, že pokud byly vybraný nějaké peníze do téhleté sbírky, tak by měly být použity 
výhradně, k čemu vlastně sloužily. A to znamená, podle mě je tak spoustu lidí, které mají eště 
nějaké pozůstalé, nebo jsou spojení s tym covidem, takže tyto peníze by měly být použity i nadále, 
k čemu byly vybrány. To jenom za mě. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nikdo další není přihlášený, zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 16: 
 

45 - 5 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
 

 darování finančních prostředků, shromážděných do 31.12.2022 na účtu Veřejné sbírky 
statutárního města Brna na zmírnění následků pandemie virové nemoci SARS-CoV-2 ve 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-13-31203.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-14-31236.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-15-31268.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-16-31348.html
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výši 191.077,77 Kč a úroků za období od 1.1.2023 do zrušení účtu sbírky, Sociálnímu 
nadačnímu fondu se sídlem Mečová 368/5, Brno-město, 602 00 Brno, IČO: 60554410, 

 darovací smlouvu mezi statutárním městem Brnem a Sociálním nadačním fondem se 
sídlem Mečová 368/5, Brno-město, 602 00 Brno, IČO: 60554410, která tvoří přílohu č.9a 
tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 9b tohoto zápisu. 
  
2. ZMB pověřuje 
vedoucí Odboru rozpočtu a financování Magistrátu města Brna podpisem darovací smlouvy. 
 

16. Poskytnutí peněžitého daru do majetku Jihomoravského filmového nadačního fondu 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 17: 
 

43 - 4 - 1 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

 poskytnutí peněžitého daru ve výši 8 000 000,- Kč, alokovaných v rozpočtu Odboru kultury 
MMB na rok 2023 Jihomoravskému filmovému nadačnímu fondu, se sídlem  Botanická 
783/16, Veveří, 602 00 Brno, IČO 06826148, v souladu s čl. 8. Zakládací listiny 
Jihomoravského filmového nadačního fondu, 

 darovací smlouvu mezi statutárním městem Brnem jako dárcem a Jihomoravským 
filmovým nadačním fondem se sídlem Botanická 783/16, Veveří, 602 00 Brno, IČO 
06826148, jako obdarovaným na poskytnutí peněžitého daru ve výši 8 000 000 Kč, která 
tvoří přílohu č. 10 tohoto zápisu.  

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucí Odboru kultury MMB podpisem darovací smlouvy. 
 

17. Kancelář architekta města Brna, příspěvková organizace - převod části schváleného 
neinvestičního neúčelového příspěvku na investiční transfer, rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 18: 
 

42 - 0 - 6 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
převod části schváleného neinvestičního neúčelového příspěvku Kanceláře architekta města Brna, 
příspěvkové organizace ve výši 879 tis. Kč na investiční transfer Technické zhodnocení objektu 
Zelný trh 13 s termínem vyúčtování do 25.1.2024. 
 
2. ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 11 tohoto zápisu, z důvodu zajištění 
dokončení stavebních prací v objektu Zelný trh 13. 
 

18. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování běžných výdajů Odboru sportu MMB  
v roce 2023 – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 19: 
 

48 - 0 - 2 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č.12 tohoto zápisu, z důvodu zapojení Fondu 
rezerv a rozvoje k financování běžných výdajů Odboru sportu MMB v roce 2023. 
 
   

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-17-31380.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-18-31413.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-19-31450.html
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19. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením rozpočtu běžných a kapitálových 
výdajů Odboru životního prostředí MMB roku 2023 - rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 20: 
 

48 - 0 - 3 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí účelových neinvestičních příspěvků Správě hřbitovů města Brna, příspěvkové 
organizaci, a to na správu a údržbu rozšířených hřbitovů v Líšni, Soběšicích a Žebětíně ve 
výši 600 tis. Kč a na navýšení platů nad rámec pokrytého navýšení platových tarifů k 
1.9.2022 ve výši 2.000 tis. Kč, oba s termínem vyúčtování 25.1.2024, 

 poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku Veřejné zeleni města Brna, příspěvkové 
organizaci, a to na havarijní opravu stěny v parku Studánka ve výši 18.000 tis. Kč s 
termínem vyúčtování 25.1.2024, 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 13 tohoto zápisu, z důvodu zapojení 
Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením rozpočtu běžných a kapitálových výdajů 
Odboru životního prostředí MMB roku 2023. 
 

20. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s poskytnutím účelové neinvestiční dotace 
Ptačímu centru o.p.s. - rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 21: 
 

48 - 0 - 1 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
poskytnutí účelové neinvestiční dotace Ptačímu centru o.p.s., se sídlem Štěpánská 310/4b, 602 
00 Brno, IČO: 25557513, ve výši 400 tis. Kč z rozpočtu města Brna na zajištění činnosti záchranné 
stanice v roce 2023. 
 
2. ZMB schvaluje 
smlouvu o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna Ptačímu centru o.p.s., 
se sídlem Štěpánská 310/4b, 602 00 Brno, IČO: 25557513, která tvoří přílohu č. 14a tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
3. ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 14b tohoto zápisu, z důvodu zapojení Fondu 
rezerv a rozvoje v souvislosti s poskytnutím účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna. 
 
4. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru životního prostředí Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy. 
 

21. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s návrhem na poskytnutí dotace z rozpočtu  
města Brna Povodí Moravy, s.p., rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 22: 
 

43 - 0 - 6 - 3  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí individuální dotace ve výši 52 mil. Kč Povodí Moravy, s. p., IČO 70890013, 
Dřevařská 932/11, 602 00 Brno, na akci "Realizace opatření na Brněnské údolní nádrži, 
IV. etapa 2023 - 2027", 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 15a tohoto zápisu, z důvodu zapojení 
Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s poskytnutím dotace Povodí Moravy, s. p., na akci 
"Realizace opatření na Brněnské údolní nádrži, IV. etapa 2023 - 2027", 

 Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna, uzavíranou s Povodím Moravy, s. p., 
IČO 70890013, Dřevařská 932/11, 602 00 Brno, která tvoří přílohu č. 15b tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-20-31485.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-21-31521.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-22-31556.html
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22. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování běžných a kapitálových výdajů Odboru 
kultury MMB v roce 2023 – rozpočtové opatření 
 
Rozprava 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Já bych se chtěl zeptat, jakým způsobem se došlo k tomu, že Centru experimentálního divadla se 
poskytnou pouze 3.000.000, když ty jejich požadavky, ten, oprávněné požadavky, ten výpadek, 
který tam mají, je daleko vyšší. Všichni se s tím mohli seznámit například v e-mailu od pana 
bývalého ředitele CED, Oslzlého, který podpořil ty kladené požadavky ze strany sučasného 
ředitele, pana Oščatky. Ten materiál, který mám k dispozici, hovoří o úplně jiné, vyšší sumy.  
A v kontextu toho, že třeba na Divadlo Bolka Polívky, tím, že pan Polívka dělal kampaň ODS, tak 
jsou v podstatě neomezené ty finanční prostředky, které se tomuto divadlu poskytují, tak mně 
připadá nedůstojné, že Centrum experimentálního divadla se navyšuje ten příspěvek pouze  
o 3.000.000, což je zcela nedostatečné v kontextu těch problémů, se kterými se potýkají. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Požadavky všech příspěvkových organizací z oblasti kultury byly vyšší než ty, které jsou 
navrhovány. 
 
Bc. Matěj Hollan: 
To si nemyslím, že je odpověď na to, co říkám. Samozřejmě do požadavku jde dát, jde napsat 
cokoliv. Pak jsou věci, co jsou potřeba udělat. Vy tu situaci znáte detailně, jako rada, co je, jakými 
problémy se CED potýká a víte, že ty prostředky jsou teďka nedostatečné, co jsou tam dodávány. 
Tam je dlouhodobý deficit, se kterým nebylo nijak nakládáno, který se 3.000.000 nevyřeší. A je 
potřeba se dostat na úplně jinou částku, kterou ten rozpočet bez problémů má, když má  
na rozdávání dalším zřizovaným organizacím tím, že jenom jako poděkování za účast v kampani, 
což se netýká jenom Bolka Polívky, ale i dalších subjektů. Tak nemyslím si, že by mělo být jediným 
prizmatem pro rozhodování právě tadytahle poděkování za pomoc v kampani, ale mělo by se 
zohledňovat i skutečné potřeby těch vlastních organizací. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
V rámci nezřizované scény budete mít možnost u bodu 33) navrhnout snížení navrhovaných dotací 
a můžete navrhnout změnu usnesení v tom smyslu, že některé z těch nezřizovaných subjektů 
mohou ty částky poskytnout našim příspěvkovým organizacím. 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Bod týkajítý se 10.000.000 pro Divadlo Bolka Polívky byl na minulém zastupitelstvu. Těžko to 
mohou do minulosti navrhovat. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Já jsem mluvila obecně o nezřizované scéně. Někdo další do diskuse k bodu č. 22)? Není tomu 
tak, zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 23: 
 

42 - 0 - 8 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
 
 - poskytnutí účelových neinvestičních příspěvků z rozpočtu města Brna na rok 2023 pro: 

  
 1. Centrum experimentálního divadla, příspěvkovou organizaci, v celkové výši 3 300 tis. Kč, z 
toho:  
  
 1.1. ve výši 2 000 tis. Kč na „Personální náklady, vč. odvodů“, s termínem vyúčtování do 
25.1.2024; 
  
 1.2. ve výši 1 000 tis. Kč na „Realizaci inscenací a projektů“, s termínem vyúčtování do 25.1.2024; 
  
 1.3. ve výši 300 tis. Kč na „Nájemné HaDivadla za prostory v pasáži ALFA“, s termínem vyúčtování 
do 25.1.2024; 
  

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-23-31788.html
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 2. Divadlo Radost, příspěvkovou organizaci, ve výši 480 tis. Kč na „Opravu sanitárních místností 
a teras budovy na ulici Bratislavská 32“, s termínem vyúčtování do 25.1.2024. 
  
 3. Knihovnu Jiřího Mahena, příspěvkovou organizaci, v celkové výši 451 tis. Kč; z toho: 
  
 3.1. ve výši 371 tis. Kč na „Nájemné na pobočkách“, s termínem vyúčtování do 25.1.2024. 
  
 3.2. ve výši 80 tis. Kč na „Nájemné na pobočce Kohoutovice“, s termínem vyúčtování do 
25.1.2024. 

  
 4. Muzeum města Brna, příspěvkovou organizaci, ve výši 620 tis. Kč na „Mzdové náklady, vč. 
odvodů projektového manažera v projektu Centrum dialogu – záchrana a rehabilitace Arnoldovy 
vily“, s termínem vyúčtování do 25.1.2024. 
  
 5. Dům umění města Brna, příspěvkovou organizaci, ve výši 450 tis. Kč na „Platy a ostatní osobní 
náklady, vč. odvodů“, s termínem vyúčtování do 25.1.2024. 
  
 - rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 16 tohoto zápisu, z důvodu poskytnutí 
účelových neinvestičních příspěvků příspěvkovým organizacím v působnosti Odboru kultury MMB 
a realizace akce ORG 2095 „Vodní prvek na Dominikánském náměstí“. 
 

23. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování kapitálových výdajů Odboru školství  
a mládeže MMB - rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 24: 
 

45 - 0 - 3 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje   
poskytnutí investičních transferů 
  

 městské části Brno-sever na akci "Rekonstrukce ploché střechy Základní školy Brno, 
Janouškova 2 (realizace, PD, TDI, BOZP, AD)" ve výši 8.000 tis. Kč, 

 městské části Brno-Starý Lískovec na akci „Školský objekt Krymská – zateplení, 
rekonstrukce objektu včetně rozšíření na MŠ“ ve výši 11.716 tis. Kč, 

 městské části Brno-Komín na akci „Rekonstrukce a modernizace školní kuchyně a 
hlavních rozvodů vody-ZŠ a MŠ Brno, Pastviny 70“ ve výši 5.817 tis. Kč, s tím, že městské 
části tyto finanční prostředky vyúčtují Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 31. 1. 
2024, 

 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 17 tohoto zápisu z důvodu 

financování kapitálových výdajů Odboru školství a mládeže MMB. 
 

*** 
2. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit poukázání finančních prostředků městským částem až 
po předložení smluvní dokumentace k realizaci jednotlivých akcí 
*** 
úkol č.: [Z9/05/23] 
zodpovídá: RMB    [29]   
termín: [dle usnesení] 
 

24. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením běžných a kapitálových výdajů 
Odboru školství a mládeže MMB v roce 2023 - rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 25: 
 

48 - 0 - 1 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí neinvestičního příspěvku Waldorfské škole Brno   - střední škole, základní škole 
a mateřské škole, příspěvkové organizaci, dále jen "Waldorfská škola", ve výši 2.492 tis. 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-24-31828.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-25-31871.html
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Kč na vybavení tříd nově vzniklé střední školy a nových tříd základní školy ve školním roce 
2023/2024, s tím, že Waldorfská škola finanční prostředky vyúčtuje Odboru školství a 
mládeže MMB v termínu do 25. 1. 2024, 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 18 tohoto zápisu z důvodu zapojení 
Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením rozpočtu běžných a kapitálových výdajů 
Odboru školství a mládeže MMB. 
 

25. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s návrhem na poskytnutí investičního 
transferu městské části Brno-Chrlice - rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 26: 
 

49 - 0 - 1 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
 

 poskytnutí investičního transferu městské části Brno-Chrlice v maximální výši 42.886 tis. 
Kč na akci "Tělocvična a zázemí ZŠ a MŠ Brno Chrlice" s tím, že městská část tyto finanční 
prostředky vyúčtuje Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 31. 1. 2024, 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 19 tohoto zápisu z důvodu zapojení 
Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s návrhem na poskytnutí investičního transferu 
městské části Brno-Chrlice. 
 

*** 
2. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit poukázání finančních prostředků městské části až po 
předložení smluvní dokumentace k realizaci investiční akce 
*** 
Termín: dle usnesení 
 
úkol č.: [Z9/05/25] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [dle usnesení] 
 

26. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s projektem rekonstrukce domova  
pro seniory Nopova – rozpočtové opatření 
 
Rozprava 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Nejprve k těm formálním aspektům. Tak jak říkaly kolegyně, tak tento způsob průběžného 
dodělávání rozpočtu v průběhu roku, aniž by ty materiály byly diskutovaný v současné době  
v odborných komisích, tak je hodně pofidérní. A zrovna tadyutohoto konkrétního bodu se bavíme 
o částce 400.000 Kč. V té důvodové zprávě je napsané, že se tu zařazuje proto, že to nebylo 
zařazeno do rozpočtu kapitálových výdajů roku 2023. Pokud se bavíme vážně, tak asi se dá 
pochopit, že stamilionové, možná i desetimilionové částky někdy nejdou zařadit do rozpočtu, 
protože se neví, jaký potom bude skutečný stav, jaký bude skutečný příjem města. U položek  
typu 400.000 Kč tadytuto argumentaci použít nelze, protože to se bezpečně ví v listopadu  
i v prosinci, a kdykoliv. A pokud by to, pokud to bylo Odborem sociální péče navrhováno  
do rozpočtu a nebylo to zohledněno, a teď v únoru to tady máme na zastupitelstvu, tak je zřejmý, 
že ta argumentace je nepravdivá, kterou uvádíte k tomu, proč tímto způsobem se v tomto volebním 
období k rozpočtu přistupuje, že se v průběhu roku na každém zastupitelstvu vytahují takovéto 
bagatelní částky a tvoří se k nim zvláštní materiály. Ale k té vlastní věci. Projekt rekonstrukce domu 
pro seniory Nopova je, jemně řečeno, velmi kontroverzní. Naprosto s tím nesouhlasí městská část 
Židenice, na jejímž území to má být realizováno. Naprosto s tím nesouhlasí Jihomoravský kraj, 
respektive radní pro sociální oblast, paní Leitnerová. Ten krok je nesystémový, není vyřešeno, co 
by se dělo s klienty v rámci té rekonstrukce, celý ten projekt má vadu, závažných chyb, které 
začínají tím, že celkové finanční poradenství pro tento projekt dělá společnost, nám dobře známá, 
NEWTON Business Development. Byla to její první zakázka na finanční poradenství pro město 
Brno, následně dostala, za odměnu, zakázku na ekonomickou stránku fungování budoucí 
hokejové haly, kdy tam zázračným způsobem vyčarovala čísla jako 60 % příjmů z kultury. O tuto 
studii, která je pro hokejovou halu, jsem žádal už na minulém zastupitelstvu. Pan Kratochvíl mně 
říkal, že na tom se mnou velmi rád bude spolupracovat, aby se to naplnilo, tadytyhle parametry, 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-26-31903.html
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které tam NEWTON Business Development zadal, bohužel do dnešního dne jsem ji nedostal. 
Prochází to nyní notifikací u Evropské komise a ten materiál je stále utajován. Následně, už úplně 
bez výběrového řízení, z ruky, dostala tato společnost zakázku na byznys plán Janáčkova 
kulturního centra a můžeme se určitě těšit na moc zajímavá čísla. Není žádný důvod na tomto 
zastupitelstvu dávat další peníze NEWTON Business Development, aby pokračoval  
na procesování této zakázky, na tento velmi kontroverzní projekt, který není s nikým projednán  
a nikdo, možná kromě nějakých stavebních firem, ho nechce, protože je extrémně rizikový,  
i pro, i z hlediska samotné sociální péče, a nic dobrého nemůže přinést. 
 
Bc. Jiří Kment: 
Já jsem se chtěl teda, tak nějak obecně, zeptat, co vlastně se s tím domem pro seniory, domovem 
pro seniory Nopova bude dít? Protože před volbami to vypadalo, že prostě ho chcete zbourat, 
kompletně, za nějaké stamiliony že tam nějaká firma postaví nový, město to potom bude splácet. 
Takže jaké jsou ty plány teďka? 
 
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky: 
Tak. Ona je to poměrně složitá matérie. Celá myšlenka toho, že by provozovatelem  
a koncesionářem měl být někdo jiný než město, respektive že do té koncese by se mělo jít, tak 
tato myšlenka vznikla v rámci myšlenkových trustů, když tady seděl Matěj Hollan. To je potřeba si 
uvědomit. My jsme tudlenctu myšlenku potom převzali. To, co říká dnešní krajská radní pro sociální 
záležitosti, paní Leitnerová, to já nevím, já se s ní občas potkám, nikdy mně neřekla, že by k tomu 
měla nějakých výhrad. A je potřeba si říct, že ta myšlenka, vůbec že má být nějaká koncese, tak 
ta vznikla z úrovně jak města, tak kraje. A je to v tom předminulém volebním období. My jsme tuto 
myšlenku převzali, pokračovali jsme v ní, protože jsme se naprosto všichni shodli na tom, že dům 
pro seniory Nopova je v naprosto katastrofálním technickém stavu. Nejenom, že tam nevyhovuje 
v rámci požární bezpečnosti, nevyhovuje v rámci elektřiny, ale co je tam to nejzásadnější, tak 
nevyhovuje vůbec v rámci současného pohledu na vykonávání sociálních služeb v rámci domovů 
pro seniory. Jsou tam 5lůžkové pokoje, jsou tam špatně nachystané hygienické zázemí pro klienty 
a tak dál. To znamená, ta myšlenka, která vznikla v tom předminulém volebním období, bylo v ní 
pokračováno a byl vybrán někdo, kdo provede tu koncesi jako takovou. V rámci toho proběhlo 
mnoho a mnoho jednání, nikdo neřekl, že s tím má nějaký problém. My jsme, zhruba před nějakým 
půl rokem, dostali petici, že nesouhlasí zaměstnanci domova pro seniory s tím, aby domov byl 
zbořen, nahrazen nějakým novým, že mají obavy o to, jakým způsobem se postaráme  
o zaměstnance a postaráme se o klienty. My samozřejmě ten plán máme připraven, můžeme ho 
detailně rozebrat, nevím, jestli je to vhodná platforma tadynatom zastupitelstvu, ale samozřejmě 
se o tom můžeme bavit. Za mě, v okamžiku, kdy jsem zjistil, že jsou nějaké problémy, tak, 
respektive, že jsme dostali tu petici, tak jsem se s petenty potkal, debatujeme to. Pro pana Hollana, 
debatuji to samozřejmě i s panem starostou Kuncem, jakým způsobem případně ten projekt upravit 
tak, aby vyhovoval představám a potřebám městské části. A samozřejmě vnímám tam i tu obavu 
těch lidí v okolí v rámci toho výškového zónování, ale to jsou všechno věci, které budeme 
debatovat a bavíme se o nich. Já jsem tento materiál opakovaně předkládal v rámci porady vedení, 
jednotlivé kluby se touto otázkou zabývají. Samozřejmě vždycky máme to jednodušší řešení, to 
znamená, pardon, vždycky máme to jednodušší řešení, koncesi zrušit, dobře, nic to ale nevyřeší, 
protože finanční možnosti města jsou omezené. A my prostě finanční prostředky na to nemáme, 
abysme realizovali takto nákladnou stavbu, která je v řádech stamilionů korun. Předpoklad je někde 
v rozmezí 700, 800.000.000 Kč, které prostě by město do tohoto projektu muselo investovat. 
Připomínám, že máme i obdobné projekty rozdělané, i například domov pro seniory na, Kociánka 
a tak dál, a tak dál. Já se nebráním vůbec žádné debatě na toto téma, znovu říkám, s panem 
starostou se o tomto, o této problematice bavím, jednotlivé kluby, v rámci rady, se o tom také baví. 
Alternativ je vždycky víc, ale je potřeba si uvědomit, že opravdu finanční možnosti z úrovně města 
na to nejsou dneska připraveny, abysme takovouto rozsáhlou, ne rekonstrukci, ale výstavbu 
nového zařízení provedli z našich zdrojů. 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Pokud je 7.000.000.000 na hokejovou halu, tak zcela určitě jsou prostředky i na to, aby se dala 
řešit sociální péče. Není potřeba se tady balamutit tím, že město Brno nemá na zajištění péče  
o své občany a musí to za něj udělat někdo jiný. Taková argumentace je nesmyslná. Pokud nevíte, 
jakým způsobem se na to dívá Jihomoravský kraj, tak ten problém je asi v té komunikaci poměrně 
značný a tímto způsobem se takto velké systémové změny nedají dělat, že se o tom nekomunikuje 
s dalšími partnery. Ten ostrý nesouhlas městské části Židenice je také obecně známý. Pokud to 
vím já, a řeší to se mnou jak zástupci kraje, tak městské části, ob 2 týdny, jakým způsobem se 
Nopova dělá a jestli už konečně tadytenhle nesmyslný záměr je u ledu, tak by bylo fajn, kdybyste 
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to věděli i ve vedení města a nemusel jsem to poslouchat jenom já. Ta komunikace obou stran, jak 
dolů, tak nahoru, by asi, v tomto smyslu, byla dobrá nastavit tak, aby se o takto zásadních 
projektech debatovalo s těmi, kteří jsou tam zásadními hráči. 
 
doc. MUDr. Tomáš Skřička, CSc.: 
Že město Brno potřebuje místa pro umístění seniorů, je jasné. Ta budova je ze 70. roků, a pokud 
je v takovém stavu, že nemá smysl ji rekonstruovat, tak nevidíme důvod, aby se vynakládaly peníze 
na projekt rekonstrukce, pak se zbourala a stavěla se budova nová. Problém tady ale největší je  
v tom, že tady bude časový prostor několika roků, kdy místa, která by se zrušila, tak budou  
pro město Brno chybět a ty stovky seniorů nebude mít kam umístit. Takže, rozumíme tomu dobře, 
že se udělá projekt, pak se bude rekonstruovat, pak se to zboří? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Teď je přihlášený pan Lahoda, pak je přihlášený pan náměstek, který bude reagovat asi  
na všechny ty věci, které tady padají. Takže pan zastupitel Lahoda. 
 
Mgr. Marek Lahoda: 
Já jsem tady v mezičase ověřil teda u naší paní krajské radní pro sociální oblast a ona mi sdělila, 
že se s Vámi přes víc než rok nepotkala osobně a že o tomto projektu teda, s oficiální cestou, 
žádné bližší informace nemá. Takže ví o tom jenom vlastně od zaměstnanců. Takže, za nás 
bychom chtěli požádat teda o nějakou schůzku, tadytakto meziúrovňové a nějaké oficiální 
informace.  
 
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky: 
Tak, protože už jsem starší člověk, protože jsem starší člověk, budu reagovat odzadu, od těch 
posledních otázek. Co se týká toho, co říká kolega Lahoda, haló, výborně, co říkal kolega Lahoda, 
já se tomu vůbec nebráním, budu celý šťastný, opravdu, když se budeme moct potkat nad tímto 
tématem. Je škoda, že když jsme měli poslední schůzku mezi radními kraje a města Brna, tak jsme 
tam měli ty témata, opravdu na tohlencto téma jako nepřišla řeč. Ale já se tomu nebráním a budu 
za to a budu za to velmi rád. Paní radní bohužel na těch jednáních nebyla, myslím, že ani  
na jednom, ale to sem nepatří, jsem na to jednání připraven, budu šťasten. Tak. Potom, co říkal 
pan docent. Pane docente, není to tak, že bysme připravovali nejdřív nějakou rekonstrukci, udělali 
nějaký projekt a pak to zbourali, v rámci té koncese, jako takové. Jde o to, že by se nemovitost 
vyklidila, zbourala, postavila se nová, a potom ti zaměstnanci, kteří by měli zájem, tak by se mohli 
vrátit. Takto jsme nakonec jednali i se zástupcem koncesionáře. Ten problém vznikl tam, že byla 
obava, a naprosto logická a já s tím jako souhlasím a vnímám to a rozumím tomu, kdy vlastně 
zaměstnanci domova pro seniory říkají, máme zde velmi dobrý kolektiv, neradi bysme se roztrhali 
na nějaké menší, dílčí části a jakým způsobem to město bude řešit? My říkáme, máme dalších  
10 domů pro seniory, kde bysme rozprostřeli jednak ty klienty, a samozřejmě i ty zaměstnance, 
dělali bysme to velmi citlivě a dělali bysme to tak, že by to bylo po těch jednotlivých odděleních. 
To znamená, je nám naprosto jasné a zřejmé, že jednak ti klienti jsou nějakým způsobem vázáni 
a fixováni mezi sebou, ale samozřejmě i s tím personálem, to znamená, že bysme přesouvali  
do těch ostatních domovů pro seniory je po nějakých větších skupinách. Tak to je k tomu, co říkal 
pan docent. No, a k tomu, co říkal pan Matěj Hollan. Pane Hollane, samozřejmě je to vždycky  
na nějakém kolektivním rozhodnutí politické reprezentace, jakým velkým strategickým projektům 
se dá to prvenství, jestli to bude multifunkční hala, nebo jestli to bude Janáčkovo kulturní centrum, 
nebo jestli to bude, já nevím, protipovodňová opatření, nebo jestli to bude investice v rámci nákupů 
tramvají, autobusů, trolejbusů, nebo jestli to bude investice masivnější v rámci rekonstrukce 
kanalizací, nebo jestli to bude masivnější investice v rámci domovů pro seniory, nebo jestli to bude 
masivnější investice v rámci školství, nebo v rámci zdravotnictví. Ono se může zdát, že ten 
rozpočet je nekonečný, ono to tak není, Vy to dobře víte, nakonec jste si tu roli tady taky vyzkoušel. 
To znamená, vždycky je to o nějakém jako rozhodnutí. Za mě, pokud máme možnost mít nějakého 
koncesionáře, tak je vždycky jako rozumné toho využít, protože na některé služby prostě toho 
koncesionáře neseženeme. Na některé ho seženeme, na některé ho neseženeme. Tu debatu 
můžeme tady vést poměrně dlouhou dobu, ale já jsem za to rád, protože si paní primátorka aspoň 
trošku odpočine. Tak. 
  
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Děkuji, že myslí někdo i na mě. Pan zastupitel Hollan. 
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Bc. Matěj Hollan: 
V rámci toho jednání, té diskuse, kterou vedeme, možná není úplně dobré lhát, nebo uvádět 
nepravdu takto očividně. Na tom posledním jednání, společném, Jihomoravského kraje s Radou 
města Brna v novém Mendelově skleníku paní Leitnerová, jak je vidět z fotek, samozřejmě byla.  
O tom jednání se toho povídá hodně, myslím, že není úplně vhodné to tady říkat otevřeně  
na mikrofon, jak to jednání probíhalo, že určité věci by se možná měly vymlčet a řešit jiným 
způsobem a nezveřejňovat. Ale samozřejmě tam ten prostor pro jednání byl a kdokoliv to mohl  
nadnést, zvlášť město, pokud je to takto velký problém, že není schopno to ufinancovat, protože, 
jak říkáte, musí stavět tu hokejovou halu. Ten problém, věcný, je například ten, že Jihomoravský 
kraj neplánuje takto velké rozšíření a že takový nový záměr zatím není dojednaný, aby se vlezl  
do sítě. Pokud to ale v síti jihomoravské nebude, tak těžko to potom jde realizovat. Není k tomu 
prostě dojednáno vůbec nic, protože ta jednání se nevedou. O tom samotném záměru, jaksi se 
baví o té, o tom zařazení do sítě, ale není to tam dojednáno. Koncepce Jihomoravského kraje, kde 
sedím v sociální komisi, a jeho pohled na to, jak má být v budoucnu řešena sociální péče, je velmi 
odlišný od tadytohoto záměru. A ten problém prostě nelze vymlčet a nevyřeší se ani tím, že new, 
NEWTON Business Development se nyní přihraje dalších 400.000, aby zase kousek ten projekt 
posunuli, když vůbec nejsou jasné jeho základní kontury. 
 
Bc. Jiří Kment: 
No, já bych se chtěl vrátit k tomu, co říkal pan Kerndl, že vlastně skupiny seniorů z tohoto domova 
pro seniory přesune do jiných domovů pro seniory. Já si nejsem vědom toho, že bysme měli nějaká 
volná místa v ostatních domovech pro seniory, nebo aspoň takové množství. Takže opravdu 
nechápu, jak toto byste chtěli provést? A celkově pořád nerozumím tomu principu, že tady chceme 
zbourat funkční, poměrně velký domov pro seniory, potom několik let tam stavět nový. Tak pokud 
teda tady máme nějakého zájemce, který chce stavět nový dům pro seniory, za nějakých 
700.000.000, řekněme, no, tak proč nenajdeme nějaké vhodné místo poblíž třeba, nebo někde 
prostě, na nějakém rozumném místě, tam to nepostavíme a potom tam ty seniory můžeme třeba 
přesunout? Ale takhle jakoby zbourat seniorům místo, kde jsou třeba už delší dobu, jsou tam zvyklí, 
potom je někde rozsunovat po městě? A ještě za takovou šílenou částku stavět nový, nový dům  
pro seniory, kde to na to lůžko fakt vychází, na to nové lůžko to vychází opravdu strašně. Tak, 
nevím, pořád tomu záměru nějak nerozumím. 
 
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky: 
Mě to moc mrzí, že tomu záměru nerozumíte. Ta problematika je poměrně komplikovaná. Ono 
jakokdyby to bylo tak jednoduché, že bysme postavili těch domů pro seniory tady třeba 10, tak já 
Vám řeknu rovnou, že bysme to určitě udělali. Ono to není tak jednoduché. Tomu, co říká Matěj 
Hollan, ano, omlouvám se velice, na tom posledním jednání ve skleníku paní radní Leitnerová byla, 
to máte pravdu. Na tom minulém jednání, kde já jsem předkládal aktivně materiál a chtěl jsem tu 
problematiku Nopové řešit, tak tam, na tom jednání nebyla. Takže za toto se omlouvám. A znovu, 
jak jsem říkal kolegovi Lahodovi, jsem připraven na toto téma si sednout a jednat. Těch 225 lůžek, 
které tam v současné době jsou, tak v síti máme. A já respektuji názor současného vedení kraje 
a některých lidí, v rámci jako ministerstev, že je potřeba stavět tyto zařízení spíše jako 
malakapacitní, je to krásná představa. Je otázka, jestli ten norský, švédský, finský, severský model 
je aplikovatelný prostě na naši českou a moravskou zem, protože ty finanční prostředky na to, 
abysme dělali zařízení pro 10, 15, 20 klientů, nevím, jestli na to máme dostatek finanční prostředků. 
Je to nějaká debata. Každopádně, myslím si, že tak, jak ta koncese byla připravena a nachystána, 
tak byla nachystána a připravena dobře. K tomu, co říká pan Hollan, že tady nemá smysl platit 
těm, kteří nám tu koncesi připravili, dalších 400.000 Kč, tak to je prostě doplatek za něco, co už 
jako je zrealizováno, co už je odevzdáno. Takže to je naše povinnost, abysme to zaplatili. To je tak 
asi všechno. 
 
Bc. Jiří Kment: 
Já se musím teda znova zeptat, protože teď tady zas pan Kerndl říkal, řekl, že vlastně 225 lůžek  
v síti máme. Takže to znamená, že my máme volných 225 míst v domovech pro seniory, kam ty 
seniory umístíme? 
 
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky: 
Pane kolego, život končí smrtí. To nás čeká všechny. Bohužel, i naše klienty v domovech  
pro seniory. Takže potom je otázkou, jakým způsobem by k tomu zřizovatel přistupoval, zda by ty 
uvolněná místa obsazoval, hned, nebo by počkal, až tam těch míst bude víc, a tam potom 
přesouval ty jednotlivá oddělení. Je potřeba si uvědomit, že kraj má určitou představu, jakým 
způsobem by ty domovy pro seniory, v ideálních představách, měly vypadat. Já tomu rozumím, že 
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určitě by bylo prima, kdyby to byly zařízení typu rodinného domku o 7 klientech, se zahradou,  
a že by se tam vařily ty nejlepší pokrmy. Já to všechno chápu. Je otázka, jestli jsme to schopni,  
v rámci omezených možností finančních a personálních, zvládnout. Ale je taky potřeba si uvědomit, 
že v našich brněnských zařízeních prostě nejsou jenom Brňané, ale jsou tam i zástupci jako  
z jiných měst a městysů, prostě jsou tam lidé z kraje. A tak asi by bylo dobré, kdybysme měli 
takové, řekl bych, co možná nejvíce ucelené informace. Takže neřešíme jenom Brno, ale řešíme  
i krajský problém. A doufám, že jsem se vyjádřil dostatečně jasně, jak by došlo teda k tomu 
rozprostření těch našich stávajících klientů a zaměstnanců v rámci zbývajících 10 domů  
pro seniory. Další možností, pokud bysme k té koncesi nakonec šli, tak ten vítězný koncesionář 
také má nějaké domovy pro seniory, takovouto službu, kde samozřejmě logicky jako nabídl 
možnost umístění těch stávajících klientů, včetně personálu. Všechno je to vždycky o nějaké 
debatě. Já to chápu a vnímám, že to není vůbec jednoduchá problematika, a chápu to, že i ti 
rodinní příslušníci z toho mají přiměřenou radost, že by klienti se museli přestěhovat někam jinam. 
To je jasné. A bylo by to spoustu jednání a ty jsou nakonec určitě před námi. 
 
Bc. Jiří Kment: 
Hm. Takže jsem rád, že to tady konečně zaznělo.  Takže vlastně nebudeme obsazovat volná místa 
seniory, kteří to potřebují. Počkáme si, až tam bude, řekněme, 200 volných míst, přesuneme tam 
seniory z Nopové. Nevím. Prostě myslím si, že by bylo lepší to postavit na jiném místě, tento dům 
pro seniory nechat stát do té doby, než bude ten nový třeba hotový, potom se rozhodnout, co  
s ním. Vždycky je lepší, tak říkajíc, hrabec v hrsti než holub na střeše. Prostě máme tady funkční 
domov pro seniory, nechme ho fungovat, dokud to půjde, postavme nějaký nový někde jinde. 
Zbourat funkční dům pro seniory, nepřijímat další nové seniory, kteří potřebují to umístění, aby 
bylo místo tadynatyto seniory z domu Nopova, nevím, mně to připadá nekoncepční. Uvidíme, co 
se v tomto vyjedná dál.  
 
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky: 
Já asi už nebudu reagovat. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, prosím, někdo další do diskuse k domovu pro seniory Nopova? Není tomu tak, zahajuji 
hlasování: 

Hlasování č. 27: 
 

39 - 3 - 8 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 20 tohoto zápisu, z důvodů navýšení 
kapitálových výdajů rozpočtu Odboru sociální péče Magistrátu města Brna. 
  

27. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením poskytnuté dotace z rozpočtu 
města Brna na projekt Ignis Brunensis - mezinárodní přehlídku ohňostrojů s hudbou  
v letech 2020-2023 - rozpočtové opatření, dodatek č. 2 
 
Rozprava 
 
Mgr. Jasna Flamiková: 
Já bych jenom chtěla podotknout k těm ohňostrojům. Že to je zábava, od které by město už mělo 
konečně ustoupit, že už dneska existují jiné alternativy, které nezamořují ovzduší toxickými 
látkami, které nemají negativní vliv na zvířata a na ptáky a které i tak jako dokážou poskytnout 
zábavu lidem, kteří o to stojí. Myslím si, že je skutečně jakoby, že by se tím mělo město vážně 
zabývat.  
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Jistě máte nastudovány i další body, takže víte, že budeme rozhodovat i o příspěvku na dronovou 
show, takže si myslím, že je z toho patrné, že město vyhledává i ty nové možnosti zábavy  
ve smyslu, o kterém hovoříte. 
 
Mgr. Jasna Flamiková: 
Já to samozřejmě kvituji, a tím pádem si myslím, že do budoucna by město už tady od pořádání 
těch ohňostrojů měl ustoupit.  
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Někdo další do diskuse? Pan zastupitel Lahoda. 
 
Mgr. Marek Lahoda: 
Já bych se chtěl zeptat, jestli to navýšení o 1.500.000 Kč, což je vlastně 50 % té původní částky, 
která na ty ohňostroje byla dávána, tak jestli je jako zdůvodněné opravdu tak razantním nárůstem 
nákladů, nebo co je ten důvod? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Poprosím pana Geislera, případně jsem viděla i pana Morávka, jsem zahlédla někde vzadu v sále, 
takže poprosím jednoho či druhého či oba dva pány o vyjádření. 
 
Mgr. Bc. Jakub Geisler, vedoucí Kanceláře marketingu a cestovního ruchu MMB: 
To navýšení je zdůvodněno v příloze té žádosti, kterou máte na straně 7. A tam došlo k nárůstu 
mezinárodních transportů, mezinárodního pojištění, ohňostrojného materiálu, personální  
a dopravní náklady ze zahraničí. Došlo také k nárůstu produkčních a technických nákladů (zajištění 
pontonového soulodí, pronájem zabezpečeného pracoviště ohňostrůjců, pronájmy pozemků 
Povodí Moravy, ubytování soutěžních ohňostrojných týmů a jejich přeprava) a také bezpečnostní 
a zdravotnické zajištění návštěvníků festivalu. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Vidím pana Morávka hned za zády, tak jestli ještě doplní? 
 
Jiří Morávek, jednatel SNIP & CO, reklamní společnosti, spol. s r.o.: 
Já jen krátké doplnění. Jenom připomenu, že rozpočty pro rok 23, v souvislosti s dotací, se dělaly 
v roce 19. Pravda je to, že ty nárůsty postupně byly způsobeny děním, především v zahraničí, ale 
i u nás, s tím, že ten celkový nárůst nákladů se pohybuje mezi 3,5-4.000.000 Kč, oproti dřívějším 
rozpočtům. Co se týká vůbec hrazení této akce z veřejných zdrojů, tak z veřejných zdrojů tato 
volně přístupná akce je hrazena pouze, zhruba, z 45 %, zbývající část je hrazena z komerčních 
zdrojů, které bohužel také výrazně zeslábly díky těm vlivům, které nejsou jenom na ohňostroje. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy k tomuto bodu? Není tomu tak, zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 28: 
 

38 - 3 - 8 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

 navýšení neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna společnosti SNIP & CO, reklamní 
společnost, spol. s r.o. na projekt Ignis Brunensis -  mezinárodní přehlídka ohňostrojů s 
hudbou v letech 2020-2023 o 1.500 tis. Kč, 

 dodatek č. 2 smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu statutárního města Brna mezi 
statutárním městem Brnem a společností SNIP & CO, reklamní společnost, spol. s r.o., 
Špitálka 113/41, 602 00 Brno, IČO: 46966234, který tvoří přílohu č. 27a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 27b tohoto zápisu, z důvodu Zapojení 
Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením poskytnuté dotace z rozpočtu města 
Brna. 

 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Kanceláře marketingu a cestovního ruchu MMB podpisem dodatku. 
 

128. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s konáním mezinárodní konference  
k výročí založení Starobrněnského kláštera a obnovou vybavení prostor na Nové radnici - 
rozpočtové opatření 
 
Hlasování o přijetí usnesení k bodu 128): 

Hlasování č. 29: 
 

51 - 0 - 0 - 1  
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Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 22 tohoto zápisu, z důvodu zapojení Fondu 
rezerv a rozvoje v souvislosti s konáním mezinárodní konference k výročí založení 
Starobrněnského kláštera a obnovou vybavení prostor na Nové radnici. 
 
 
Rozprava 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Usnesení bylo přijato. Pan zastupitel Hollan? 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Já jsem se včas hlásil do diskuse.  
  
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaký jiný procesní návrh? 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Já chci jenom k tomu doplnit, k tomu materiálu, že je nešťastné, že se tady, na úrovni Muzea města 
Brna, stala chyba, že není sladěná velká a hodně zajímavá výstava, co bude o Elišce Rejčce, 
půjčená z vídeňského archivu, s konáním termínu této konference. Došlo tam, chybou jednoho 
pracovníka Muzea města Brna, k tomu, že se to koná v jiný termín. Což je velká škoda, protože ti 
odborníci, kteří sem přijedou, a ta konference bude hodně zajímavá a hodně kvalitní, nebudou se 
moci podívat na zcela unikátní dokumenty a materiály, které budou na té výstavě. Na tom 
zapůjčení z Vídně se pracovalo dlouho a jenom to tady jako konstatuji, že prostě, že se tam stala 
lidská chyba a v jiném termínu se nám bude konat vernisáž výstavy a tato velká konference, ač  
v rámci přípravného výboru té konference zástupci Muzea města Brna sedí a měli dávat pozor  
na to, aby to bylo zaráz. Nestane se asi jako nic strašného, ta konference i výstava proběhnou, 
oboje bude dobré, ale to, že se to nepodařilo sladit, aby to bylo v jeden termín, je veliká škoda. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, děkuji. Bod č. 129). 
 

129. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s navýšením rozpočtu běžných výdajů 
Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB roku 2023 - rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 30: 
 

44 - 0 - 8 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 23 tohoto zápisu, z důvodů navýšení rozpočtu 
běžných výdajů Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB roku 2023. 
 

28. Změna účelu použití investičního transferu městské části Brno-střed – rozpočtové opatření 
 
Rozprava 
 
Ing. Jana Drápalová: 
Já tento bod podpořím, nicméně jsem už se na to chtěla zeptat na finančním výboru a nechtěla 
jsem tam zdržovat, pouze jsem tam řekla krátký komentář, že už jsem se dlouho tak nenasmála 
při čtení důvodové zprávy jako u tohoto materiálu. A chtěla bych se zeptat, jak se u všech všudy 
mohlo stát, že městské části byl poskytnut transfer na neexistující příspěvkovou organizaci? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak nevím, jestli na to bude schopný reagovat pan vedoucí odboru? Tomáš Pivec, je tady někde? 
 
Ing. Tomáš Pivec, MBA, vedoucí Odboru investičního MMB: 
Já se velice omlouvám, já jsem přeslechl otázku, jestli? 
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
V bodu 28) tam máme změnu účelu použití investičního transferu na Brno-středu. Je to z jedné 
základní školy na druhou základní školu a je to ta vtipná, až absurdní jako příhoda, jak jsme 
původně měli určenou příspěvkovou organizaci, která neexistuje. 
 
Ing. Tomáš Pivec, MBA, vedoucí Odboru investičního MMB: 
Děkuju za zopakování otázky. Bohužel u nás došlo k politováníhodné události, že došlo k lidskému 
pochybení a došlo tam k záměně využití toho transferu. Proto opětovně překládáme materiál a byli 
bychom rádi, kdybychom to poskytli na jiný účel. 
 
Ing. Jana Drápalová: 
Tato odpověď mi plně stačí. Už to chápu. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak. Jsem ráda, že jsme se trošku rozveselili, takže se zeptám, jestli má ještě někdo jiný nějaké 
dotazy k tomuto bodu? Bod č. 28). Není tomu tak, zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 31: 
 

51 - 0 - 1 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 změnu účelu použití investičního transferu schváleného městské části Brno-střed na 
základě usnesení Zastupitelstva města Brna Z9/02, bod č. 24 v rámci postoupených příjmů 
od města Brna na rok 2023 z investiční akce „Zateplení – ZŠ Tučkova“ na investiční akci 
„ZŠ Brno, Bakalovo nábřeží 8, p. o. – vybudování PC učebny“ s termínem vyúčtování do 
31.3.2024, 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která je přílohou č. 24 tohoto zápisu, z důvodu změny 
účelu použití investičního transferu schváleného městské části Brno-střed. 
 

29. Poskytnutí investičních transferů příspěvkovým organizacím zřízeným statutárním městem 
Brnem v působnosti Odboru zdraví MMB – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 32: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 25 tohoto zápisu, z důvodu poskytnutí 
investičních transferů příspěvkovým organizacím zřízeným statutárním městem Brnem v 
působnosti Odboru zdraví MMB, 

 poskytnutí účelového investičního transferu z rozpočtu města Brna příspěvkovým 
organizacím zřízeným statutárním městem Brnem v působnosti Odboru zdraví MMB v 
celkové výši 19 930 tis. Kč na nestavební investice dle tabulky, která tvoří přílohu č. 25 
tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

30. Poskytnutí dotací na podporu projektů ekologické výchovy v Brně na rok 2023 a rozpočtové 
opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 33: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí dotací na podporu projektů ekologické výchovy ve městě Brně z rozpočtu města 
Brna na rok 2023 v celkové výši 1 884 000 Kč dle přehledu navržených dotací uvedených 
v tabulce "Přehled navržených dotací na podporu projektů ekologické výchovy na rok 
2023", která tvoří přílohu č.26a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 uzavření smluv o poskytnutí dotací z rozpočtu města Brna na rok 2023 za Podmínek pro 
uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací z rozpočtu města Brna na podporu 
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projektů ekologické výchovy ve městě Brně pro rok 2023, které tvoří přílohu č. 26b tohoto 
zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 26c tohoto zápisu, z důvodu jiné 
právní formy žadatelů o výše uvedené dotace, než bylo schváleno v rozpočtu města Brna 
na rok 2023. 
 

31. Poskytnutí neinvestičních dotací na podporu aktivit k oživení ploch veřejné zeleně ve městě 
Brně v roce 2023 – „Vnitroblok“, vzorová veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace  
z rozpočtu města Brna, rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 34: 
 

50 - 0 - 0 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí neinvestičních dotací na podporu aktivit k oživení ploch veřejné zeleně ve 
městě Brně v roce 2023 v celkové výši 2 276 880 Kč, dle přehledu navržených dotací 
uvedených v „Tabulce Přehled podaných žádostí o dotaci na podporu oživení zeleně ve 
vnitroblocích  ve městě Brně v roce 2023“, která tvoří přílohu č. 27a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 27b tohoto zápisu, 

 
 vzorovou veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna v rámci 

dotačního programu „Podpora oživení zeleně ve vnitroblocích ve městě Brně“, která tvoří 
přílohu č. 27c tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna s žadateli 

uvedenými v „Tabulce Přehled podaných žádostí o dotaci na podporu oživení zeleně ve 
vnitroblocích ve městě Brně v roce 2023“ dle vzorové veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace z rozpočtu města Brna v rámci dotačního programu „Podpora oživení zeleně ve 
vnitroblocích ve městě Brně“. 
 

32. Poskytnutí neinvestičních dotací na podporu aktivit oživení ploch veřejné zeleně ve městě 
Brně v roce 2023 – „Nábřežít“, vzorová veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace  
z rozpočtu města Brna, rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 35: 
 

50 - 0 - 0 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí neinvestičních dotací na podporu aktivit k oživení ploch veřejné zeleně ve 
městě Brně v roce 2023 v celkové výši 200 000 Kč, dle přehledu navržených dotací 
uvedených v „Tabulce Přehled podaných žádostí o dotaci na podporu akcí na oživení 
nábřeží brněnských řek v roce 2023“, která tvoří přílohu č. 28a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 28b tohoto zápisu, 
 

 vzorovou veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna v rámci 
dotačního programu „Podpora akcí na oživení nábřeží brněnských řek v roce 2023“, která 
tvoří přílohu č. 28c  tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna s žadateli 
uvedenými v „Tabulce Přehled podaných žádostí o dotaci na podporu akcí na oživení 
nábřeží brněnských řek v roce 2023“ dle vzorové veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
dotace z rozpočtu města Brna v rámci dotačního programu „Podpora akcí na oživení 
nábřeží brněnských řek v roce 2023“. 
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33. Poskytnutí neinvestičních dotací dle dotačních programů v oblasti kultury na rok 2023  
a na roky 2023-2024 - rozpočtové opatření 
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna doplněk. 
 
Ing. David Trllo – nahlásil střet zájmů k tomuto bodu. 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 36: 
 

44 - 0 - 6 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí neinvestičních dotací v celkové výši 30 180 tis. Kč z rozpočtu města Brna   - 
Odboru kultury MMB (včetně § a položek) subjektům uvedeným v tabulkách Žádosti o 
dotace v oblasti kultury na rok 2023 (tabulky č. 1 –   9), které tvoří přílohu č. 29a tohoto 
zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 poskytnutí neinvestičních dotací z rozpočtu města Brna -   Odboru kultury MMB (včetně § 
a položek) na rok 2023 ve výši 6 319 tis. Kč a na rok 2024 6 369 tis. Kč subjektům 
uvedeným v tabulce Žádosti o dotace v oblasti kultury na roky 2023-2024 (tabulka č. 10), 
která tvoří přílohu č. 29b tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 rozpočtové opatření dle tabulky z důvodu přesunu finančních prostředků na odpovídající 
paragrafy a položky v souladu s rozpočtovou skladbou, v závislosti na právní formě 
subjektů, kterým je dotace poskytována, které tvoří přílohu č. 29c tohoto zápisu, 

 
 uzavření smluv o poskytnutí schválených dotací subjektům dle bodu 1. za podmínek 

vzorové Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna na rok 2023, která tvoří 
přílohu č. 29d tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

 uzavření smluv o poskytnutí schválených dotací subjektům dle bodu 2. za podmínek 
vzorové Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna v letech 2023  - 2024, která 
tvoří přílohu č. 29e tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

34. Poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku Muzeu města Brna, příspěvkové organizaci, 
na zajištění výstavy v Lipsku, v roce 2023 – rozpočtové opatření 
 
Rozprava 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Já bych chtěl požádat o podrobnější vysvětlení, jak k tomu došlo, k té situaci, která je popsaná  
v materiálu. Jestli jsem to pochopil dobře, tak je to aktivita, kterou měl poskytovat Dům umění 
města Brna k výročí, k 90. výročí vily Tugendhat. Ale je tam napsáno, že se měl uskutečnit v dubnu 
2023. Během přípravy vyplynulo, že původní záměr nelze v plánovaném rozsahu uskutečnit a že 
tedy aktivitu Domu umění přebírá Muzeum města Brna. Ale ta důvodová zpráva je natolik krátká, 
že tomu nerozumím. Co se přesně teda stalo, proč tu věc, třeba za těch 90.000, nemůže dokončit 
Dům umění města Brna, když je to věc, co realizuje on, a proč se to musí dělat tím bypassem  
přes Muzeum města Brna? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Poprosím Katku Vorlíčkovou a paní ředitelku Petiškovou. No, paní ředitelka tady není, tak 
zástupce. 
 
Mgr. Kateřina Vorlíčková, vedoucí Odboru kultury MMB: 
Dům umění původně plánoval v Lipsku výstavu pana sochaře Ambrůze, která se nakonec nedala 
uskutečnit z technických důvodů, protože ty prostory v té galerii, Lipsku, byly, i z pohledu autora, 
nevhodné, takže se hledalo náhradní řešení. A došlo se k tomu, že se může poskytnout výstava  
k vile Tugendhat, na které se spolupodílel Dům umění i Muzeum města Brna, která se vlastně  
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v nákladech pouze upraví, upgraduje na to německé prostředí a vlastně vystaví se v termínu, tak 
jak bylo původně plánováno. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Jestli chce kolegyně z Domu umění doplnit tedy? 
Marcela Hájková, DiS., vedoucí ekonomického útvaru Domu umění města Brna, příspěvkové 
organizace: 
Já k tomu nemám, za Dům umění, co dodat. My si myslíme, že ta spolupráce s muzeem je jako 
kvalitní a stojí to za podporu. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy? Není tomu tak, přistoupíme k hlasování. Zahajuju hlasování: 

Hlasování č. 37: 
 

52 - 0 - 0 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

 poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku Muzeu města Brna, příspěvkové 
organizaci, ve výši 90 tis. Kč na zajištění výstavy v Lipsku v roce 2023, s termínem 
vyúčtování do 15. 01. 2024; 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 30 tohoto zápisu. 
 

35. Poskytnutí účelových neinvestičních dotací v programu Mezinárodní cena vévody  
z Edinburghu v roce 2023 – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 38: 
 

46 - 0 - 4 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

1) poskytnutí účelových neinvestičních dotací cizím příspěvkovým organizacím v celkové 
výši 168 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití volného času dětí a 
mládeže), pol. 5339 (neinvestiční transfery cizím příspěvkovým organizacím) dle tabulky 
„Žadatelé o dotaci v programu Mezinárodní cena vévody z Edinburghu v roce 2023“, která 
tvoří přílohu č. 31a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

2) poskytnutí účelové neinvestiční dotace církvi a náboženské společnosti ve výši 15 tis. Kč 
z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití volného času dětí a mládeže), pol. 
5223 (neinvestiční transfery církvím a náboženským společnostem) dle tabulky „Žadatelé 
o dotaci v programu Mezinárodní cena vévody z Edinburghu v roce 2023“, která tvoří 
přílohu č. 31a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

3) poskytnutí účelové neinvestiční dotace nefinančnímu podnikateli – právnické osobě ve 
výši 17 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití volného času dětí a 
mládeže), pol. 5213 (neinvestiční transfery nefinančním podnikatelům – právnickým 
osobám) dle tabulky „Žadatelé o dotaci v programu Mezinárodní cena vévody z 
Edinburghu v roce 2023“, která tvoří přílohu č. 31a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

4) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 31b tohoto zápisu, z důvodu, že mezi 
žadateli jsou jiné organizace než spolky, 

 
5) uzavření smluv o poskytnutí dotací z rozpočtu města Brna za Podmínek pro uzavření 

veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna, 
které tvoří přílohu č. 31c tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
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36. Poskytnutí účelových neinvestičních dotací v programu Volnočasové aktivity dětí  
a mládeže v roce 2023 – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 39: 
 

51 - 0 - 1 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

1) poskytnutí účelových neinvestičních dotací spolkům v celkové výši 10 916 tis. Kč z 
rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití volného času dětí a mládeže), pol. 5222 
(neinvestiční transfery spolkům) dle tabulky „Žadatelé o dotaci v programu Volnočasové 
aktivity dětí a mládeže v roce 2023 – A. – J. Spolky pol. 5222“, která tvoří přílohu č. 32a 
tohoto zápisu, 

2) poskytnutí účelových neinvestičních dotací cizím příspěvkovým organizacím v celkové 
výši 556 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití volného času dětí a 
mládeže), pol. 5339 (neinvestiční transfery cizím příspěvkovým organizacím) dle tabulky 
„Žadatelé o dotaci v programu Volnočasové aktivity dětí a mládeže v roce 2023 – K. Cizí 
příspěvkové organizace pol. 5339“, která tvoří přílohu č. 32b tohoto zápisu, 

3) poskytnutí účelových neinvestičních dotací církvím a náboženským společnostem v 
celkové výši 548 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití volného času 
dětí a mládeže), pol. 5223 (neinvestiční transfery církvím a náboženským společnostem) 
dle tabulky „Žadatelé o dotaci v programu Volnočasové aktivity dětí a mládeže v roce 2023 
– L. Církve a náboženské společnosti pol. 5223“, která tvoří přílohu č. 32c tohoto zápisu, 

4) poskytnutí účelových neinvestičních dotací fundacím, ústavům a obecně prospěšným 
společnostem v celkové výši 143 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití 
volného času dětí a mládeže), pol. 5221 (neinvestiční transfery fundacím, ústavům a 
obecně prospěšným společnostem) dle tabulky „Žadatelé o dotaci v programu 
Volnočasové aktivity dětí a mládeže v roce 2023 – M. Fundace, ústavy a obecně 
prospěšné společnosti pol. 5221“, která tvoří přílohu č. 32d tohoto zápisu, 

5) poskytnutí účelových neinvestičních dotací nefinančním podnikatelům – právnickým 
osobám v celkové výši 155 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití 
volného času dětí a mládeže), pol. 5213 (neinvestiční transfery nefinančním podnikatelům 
– právnickým osobám) dle tabulky „Žadatelé o dotaci v programu Volnočasové aktivity dětí 
a mládeže v roce 2023 – N. Nefinanční podnikatelé – právnické osoby pol. 5213“, která 
tvoří přílohu č. 32e tohoto zápisu, 

6) poskytnutí účelových neinvestičních dotací nefinančním podnikatelům – fyzickým osobám 
v celkové výši 182 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3421 (využití volného času 
dětí a mládeže), pol. 5212 (neinvestiční transfery nefinančním podnikatelům – fyzickým 
osobám) dle tabulky „Žadatelé o dotaci v programu Volnočasové aktivity dětí a mládeže v 
roce 2023 – O. Nefinanční podnikatelé – fyzické osoby pol. 5212“, která tvoří přílohu č. 32f 
tohoto zápisu, 

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 

7) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 32g tohoto zápisu, z důvodu, že mezi 
žadateli jsou jiné organizace než spolky, 

 
8) uzavření smluv o poskytnutí dotací z rozpočtu města Brna za Podmínek pro uzavření 

veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna, 
které tvoří přílohu č. 32h tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

37. Poskytnutí účelové neinvestiční dotace Masarykově univerzitě na vědecké populární kurzy 
pro žáky ZŠ ve vědeckém výukovém centru Bioskop v roce 2023 – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 40: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

1) poskytnutí účelové neinvestiční dotace Masarykově univerzitě, Žerotínovo náměstí 617/9, 602 
00 Brno, IČO 00216224, ve výši 300 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, §3149 (ostatní 
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zařízení související s výchovou a vzděláváním mládeže), pol. 5332 (neinvestiční transfery 
veřejným vysokým školám) na vědecké populární kurzy pro žáky ZŠ ve vědeckém výukovém 
centru Bioskop, 

2) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 33a tohoto zápisu, z důvodu, že 
žadatelem o dotaci je veřejná vysoká škola, 

3) uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí výše uvedené dotace z rozpočtu města Brna, 
která tvoří přílohu č. 33b tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

38. Poskytnutí účelových neinvestičních příspěvků základním školám na mezinárodní projekty 
v roce 2023 – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 41: 
 

46 - 0 - 5 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

1) poskytnutí účelových neinvestičních příspěvků zřízeným příspěvkovým organizacím v 
celkové výši 450 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3113 (základní školy), pol. 
5331 (neinvestiční příspěvky zřízeným příspěvkovým organizacím), dle tabulky „Základní 
školy zřízené statutárním městem Brnem zapojené do mezinárodních projektů v roce 
2023“, která tvoří přílohu č. 34a tohoto zápisu, s tím, že organizace jsou povinny 
poskytnutý příspěvek finančně vypořádat Odboru školství a mládeže MMB do 25. ledna 
2024, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

2) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 34b tohoto zápisu, z důvodu 
poskytnutí příspěvku zřízeným příspěvkovým organizacím na mezinárodní projekty. 
 

39. Poskytnutí neinvestičních příspěvků základním školám na zajištění vzdělávacího projektu 
Příběhy našich sousedů – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 42: 
 

46 - 0 - 5 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

- poskytnutí neinvestičních příspěvků v celkové výši 406 000,- Kč z rozpočtu města Brna na 
rok 2023 základním školám na území města Brna na zajištění vzdělávacího projektu 
Příběhy našich sousedů dle tabulky „Návrh rozdělení neinvestičních příspěvků”, která tvoří 
přílohu č. 35a tohoto zápisu, s tím, že základní školy tyto finanční prostředky vyúčtují 
Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 25. ledna 2024, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 35b tohoto zápisu, z důvodu 

poskytnutí neinvestičních příspěvků na zajištění vzdělávacího projektu Příběhy našich 
sousedů. 
 

40. Poskytnutí neinvestičních dotací na provozní náklady středisek volného času v roce 2023 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 43: 
 

50 - 0 - 0 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

1) poskytnutí účelové neinvestiční dotace příspěvkové organizaci Lužánky – středisko 
volného času Brno, příspěvková organizace, Lidická 1880/50, 602 00 Brno, IČO 
00401803, ve výši 1 600 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3233 (Střediska 
volného času), pol. 5339 (neinvestiční příspěvky cizím příspěvkovým organizacím) na 
úhradu provozních nákladů, 

2) poskytnutí účelové neinvestiční dotace příspěvkové organizaci Lipka – školské zařízení 
pro environmentální vzdělávání Brno, příspěvková organizace, Lipová 233/20, 602 00 
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Brno, IČO 44993447, ve výši 370 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2023, § 3233 
(Střediska volného času), pol. 5339 (neinvestiční příspěvky cizím příspěvkovým 
organizacím) na úhradu provozních nákladů, 

3) uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí uvedených dotací z rozpočtu města Brna, 
které tvoří přílohu č. 36 tohoto zápisu. 

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 

41. Poskytnutí neinvestičních dotací nestátním neziskovým organizacím, které vhodným 
způsobem navazují na sociální služby nebo je doplňují, pro rok 2023 – program II – 
rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 44: 
 

47 - 0 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

- poskytnutí neinvestičních dotací nestátním neziskovým organizacím, které vhodným 
způsobem navazují na sociální služby nebo je doplňují v celkové výši 4 000 tis. Kč z 
rozpočtu města Brna na rok 2023 z ORJ 7200 – Odbor sociální péče (včetně § a položek) 
uvedeným v tabulce „Návrh na poskytnutí neinvestičních dotací nestátním neziskovým 
organizacím, které vhodným způsobem navazují na sociální služby nebo je doplňují, pro 
rok 2023 – Program II“ (dle zaměření projektu), která tvoří přílohu č. 37a. tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
- rozpočtové opatření spočívající v přesunu finančních prostředků v rozpočtu města Brna 

na rok 2023 ORJ 7200 na odpovídající paragrafy a položky dle tabulky, která tvoří přílohu 
č. 37b. tohoto zápisu v souladu s rozpočtovou skladbou v závislosti na právní formě 
subjektů, kterým je dotace poskytována, 

- uzavření smluv o poskytnutí neinvestičních dotací schválených dle bodu 1. dle vzorové 
"Smlouvy o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna“, která tvoří přílohu č. 
37c tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

42. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace spolku 4S YOU, z.s., na projekt Regionální 
podnikatelský kemp Brno pro mládež z dětských domovů  
 
Rozprava 
 
Mgr. Bc. Tomáš Anderle, MBA, LL.M.: 
U tohoto bodu jsem se chtěl zeptat, zda tento projekt sociální oblasti opravdu supluje edukaci? 
Protože všechny uvedené atributy směřující pro flexibilní uplatnění adolescentů na volný trh práce 
jsou v gesci vzdělávání, včleněno tedy do rámcových vzdělávacích programů, tedy do předprofesní 
a profesní přípravy žáků. Ptám se proto, zda tato investice je nezbytně nutná? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, můžeme vést debatu o tom, jestli něco je, či není nezbytně nutné. Z mého pohledu je to 
rozhodně projekt, který si zaslouží podpory. Myslím si, že byť jde o určitou formu vzdělávání, 
respektive snahu o to, ty děti z dětských domovů, nebo ty mladé dospělé z dětských domovů, kteří 
se dostávají do toho běžného života, tak jim nějak napomoci i na poli případného podnikání, což 
není úplně obvyklé, tak si myslím, že to je na pomezí vzdělávání a právě nějaké sociální pomoci. 
A z tohoto pohledu, pro mě, jak už jsem řekla, je to rozhodně projekt, který si podporu zaslouží. 
Jestli je nezbytně nutný, nebo tak, nevím, jak jste to přesně definoval, to samozřejmě je otázka  
pro každého jednotlivého zastupitele, který vyjádří svou vůli hlasováním. Nějaké další dotazy? 
Pokud tomu tak není, tak přistoupíme k hlasování. Zahajuju hlasování: 

Hlasování č. 45: 
 

45 - 0 - 5 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna spolku 4S YOU, z.s., se 
sídlem Dvorecké náměstí 762/6, Podolí, 147 00 Praha 4, IČO: 172 52 962, ve výši 300 tis. 
Kč na projekt „Regionální podnikatelský kemp Brno pro mládež z dětských domovů“, 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-44-34741.html
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- smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna spolku 4S 
YOU, z.s., se sídlem Dvorecké náměstí 762/6, Podolí, 147 00 Praha 4, IČO: 172 52 962, 
ve výši 300 tis. Kč na projekt „Regionální podnikatelský kemp Brno pro mládež z dětských 
domovů“, která tvoří přílohu č. 38 tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.  
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy. 
 

43. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti AMERFO o.p.s. na projekt 
Dofinancování provozu sociálního podniku navazujícího na sociální služby – rozpočtové 
opatření 
 
Rozprava 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Já bych chtěl jenom upozornit, že bod 43) je vlastně totožný jako bod 48), kdy jde o peníze  
pro stejnou organizaci, na stejný účel, je to v bodě 48) i tam popsáno v rámci toho, v rámci té 
žádosti o individuální dotaci. Takže celkově se organizaci na tu činnost dává 1.500.000, ve dvou 
různých bodech. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Někdo další do diskuse, případně nějaké doplnění? Já se jenom ještě dívám do důvodové zprávy, 
protože já mám za to, že tadytento bod se netýká jenom atomového krytu, ale týká se i ostatních 
činností daného subjektu, třeba ve FRANZ KAFKA ŠPITÁL a podobně. Nicméně důvodová zpráva 
nějak hovoří, pan zastupitel Hollan vyjádřil nějaký svůj názor, nikdo další se do diskuse nehlásí, 
takže můžeme přistoupit k hlasování. Zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 46: 
 

45 - 0 - 5 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna společnosti AMERFO 
o.p.s., se sídlem Odlehlá 10/19, Ořešín, 621 00 Brno, IČO: 28064038, ve výši 1 000 tis. 
Kč na projekt „Dofinancování provozu sociálního podniku navazujícího na sociální služby,“ 

- smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna společnosti 
AMERFO o.p.s., se sídlem Odlehlá 10/19, Ořešín, 621 00 Brno, IČO: 28064038, ve výši 1 
000 tis. Kč na projekt „Dofinancování provozu sociálního podniku navazujícího na sociální 
služby“, která tvoří přílohu č. 39a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 39b tohoto zápisu, z důvodu přesunu 
finančních prostředků na příslušnou položku. 

  
  
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy. 
 

44. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace spolku RadoVan, z.s., na projekt Coworking  
pro lidi s postižením - RadoWork 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 47: 
 

46 - 0 - 5 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna spolku RadoVan, z.s., 
se sídlem Bílkov 40, 380 01 Dačice, IČO: 080 83 258, ve výši 150 tis. Kč na projekt 
„Coworking pro lidi s postižením – RadoWork“, 

- smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna spolku 
RadoVan, z.s., se sídlem Bílkov 40, 380 01 Dačice, IČO: 080 83 258, ve výši 150 tis. Kč 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-46-35013.html
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na projekt „Coworking pro lidi s postižením – RadoWork“, která tvoří přílohu č. 40 tohoto 
zápisu. 

 Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy. 
  

45. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna dobrovolnému svazku 
obcí Cyklistická stezka Brno - Vídeň v roce 2023 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 48: 
 

45 - 0 - 5 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna dobrovolnému svazku obcí 
Cyklistická stezka Brno -   Vídeň na realizaci projektu "Cyklobus na cyklovýlety po cyklostezce 
Brno -   Vídeň" s celkovými náklady 100 tis. Kč a dobou realizace 2023. 
 
2. ZMB schvaluje 
smlouvu o poskytnutí schválené dotace mezi statutárním městem Brnem a dobrovolným svazkem 
obcí Cyklistická stezka Brno -   Vídeň, IČO: 750 45 974, se sídlem Masarykova 100, 667 01 
Židlochovice, která tvoří přílohu č. 41 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
  
3. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru dopravy MMB podpisem výše uvedené smlouvy. 
 

46. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace na projekt GO Kamera 2023 
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna doplněk. 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 49: 
 

46 - 0 - 5 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti LIVINGSTONE s.r.o., Marešova 
305/14, 602 00 Brno, IČO: 26248051, ve výši 150 tis. Kč na projekt GO Kamera 2023, 

- veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace společnosti LIVINGSTONE s.r.o., která tvoří 
přílohu č. 42 tohoto zápisu, ve výši 150 tis. Kč. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Kanceláře marketingu a cestovního ruchu MMB podpisem smlouvy. 
 

47. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace na projekt Nebe plné hvězd - XIX. Ročník 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 50: 
 

47 - 0 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti Koudelka a otec s.r.o., Hoštická 
218/1, 64200 Brno, IČO: 29378796, ve výši 200 tis. Kč na projekt "Nebe plné hvězd   - 
XIX. ročník", 

- veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace společnosti Koudelka a otec s.r.o., která tvoří 
přílohu č. 43 tohoto zápisu, ve výši 200 tis. Kč. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Kanceláře marketingu a cestovního ruchu MMB podpisem smlouvy. 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-48-35085.html
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48. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace na projekt Zpřístupnění Atomového krytu 10-Z 
v roce 2023 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 51: 
 

45 - 0 - 6 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti AMERFO o.p.s., Odlehlá 10/19, 
621 00 Brno, IČO: 28064038, ve výši 500 tis. Kč na projekt Zpřístupnění Atomového krytu 
10-Z v roce 2023, 

- veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace společnosti AMERFO o.p.s., která je přílohou 
č. 44 tohoto zápisu, ve výši 500 tis. Kč. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Kanceláře marketingu a cestovního ruchu MMB podpisem smlouvy. 
 

49. Poskytnutí neinvestičních příspěvků Hvězdárně a planetáriu Brno, příspěvkové organizaci 
- rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 52: 
 

46 - 0 - 4 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

- poskytnutí neinvestičního příspěvku ve výši 2 000 000,- Kč z rozpočtu města Brna na rok 
2023 Hvězdárně a planetáriu Brno, příspěvkové organizaci na realizaci "Festivalu planet" 
s termínem vyúčtování do 30. 9. 2023, 

- poskytnutí   neinvestičního příspěvku ve výši 1 000 000,- Kč z rozpočtu města Brna na rok 
2023 Hvězdárně a planetáriu Brno, příspěvkové organizaci na realizaci "Festivalu vědy" s 
termínem vyúčtování do 30. 11. 2023, 

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 45 tohoto zápisu, v souvislosti s 
poskytnutím neinvestičních příspěvků.  

   
50. Poskytnutí účelové individuální neinvestiční dotace GALANT BRNO, s.r.o., na projekt 

„Zabezpečení celoročního provozu Sportareálu Družstevní v roce 2023“ – rozpočtové 
opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 53: 
 

47 - 0 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí účelové individuální neinvestiční dotace ve výši 3 000 000,- Kč z rozpočtu 
města Brna na rok 2023 GALANT BRNO s.r.o., Družstevní 2223/21, 621 00 Brno, IČO: 
25545931, na projekt „Zabezpečení celoročního provozu Sportareálu Družstevní v roce 
2023“, 

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č.46a tohoto zápisu, z důvodu přesunu 
finančních prostředků na příslušnou položku rozpočtu Odboru sportu MMB, 

- uzavření smlouvy o poskytnutí účelové individuální neinvestiční dotace, která tvoří přílohu 
č. 46b tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.   
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru sportu MMB podpisem této smlouvy. 
 

51. Poskytnutí účelové individuální neinvestiční dotace TJ TESLA BRNO z.s. na projekt 
„Zabezpečení celoročního provozu sportovního areálu TJ TESLA BRNO v roce 2023“ – 
rozpočtové opatření 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-51-35195.html
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K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 54: 
 

47 - 0 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí účelové individuální neinvestiční dotace ve výši 3 900 000,- Kč z rozpočtu 
města Brna na rok 2023 TJ TESLA BRNO z.s., Halasovo náměstí 826/7, 638 00 Brno, 
IČO: 00214086, na projekt „Zabezpečení celoročního provozu sportovního areálu TJ 
TESLA BRNO v roce 2023“, 
 

- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 47a tohoto zápisu, z důvodu přesunu 
finančních prostředků na příslušnou položku rozpočtu Odboru sportu MMB, 
 

- uzavření smlouvy o poskytnutí účelové individuální neinvestiční dotace, která tvoří přílohu 
č. 47b tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru sportu MMB podpisem této smlouvy. 
 

53. Smlouva o poskytnutí individuální neinvestiční dotace SNIP & CO, reklamní společnost, 
spol. s r.o., na realizaci projektu „Dronové show 2023“ 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 55: 
 

46 - 1 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace ve výši 2 000 000 Kč SNIP & CO, reklamní 
společnost, spol. s r.o., se sídlem Špitálka 113/41, Trnitá, 602 00 Brno, IČO: 46966234 na 
realizaci projektu „Dronové show 2023", 

- smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace ve výši 2 000 000 Kč SNIP & CO, 
reklamní společnost, spol. s r.o., se sídlem Špitálka 113/41, Trnitá, 602 00 Brno, IČO: 
46966234 na realizaci projektu „Dronové show 2023", která tvoří přílohu č. 48 tohoto 
zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
  
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna podpisem výše 
uvedené smlouvy. 
 

54. Smlouva o poskytnutí individuální neinvestiční dotace Brno Creative Days s.r.o. na realizaci 
projektu „Brno Creative Days 2023“ 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 56: 
 

47 - 0 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna společnosti Brno 
Creative Days s.r.o., se sídlem Údolní 495/19, Brno-město, 602 00 Brno, IČO: 09218742, 
na realizaci projektu "Brno Creative Days 2023" ve výši 2 000 000 Kč, 

- smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna společnosti 
Brno Creative Days s.r.o., se sídlem Údolní 495/19, Brno-město, 602 00 Brno, IČO: 
09218742, na realizaci projektu "Brno Creative Days 2023" ve výši 2 000 000 Kč, která 
tvoří přílohu č. 49 tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.  
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB podpisem výše uvedené smlouvy. 
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56. Dodatek č. 1 Smlouvy č. 1522094095 o poskytnutí programové neinvestiční dotace 
společnosti Kikiriki Games, s. r. o., na projekt „The Brave Brain - vědomostní hra  
pro nevidomé“ v rámci dotačního programu Pro Kreativní Brno, 2. etapa 
 
Rozprava 
 
Bc. Jiří Kment: 
Mohl bych se jenom zeptat, kolik už celkem jsme na to dali, protože myslím, že to tam, v tom 
materiálu, jsem nenašel? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Poprosím Františka Kubeše. 
 
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB: 
Byla to dotace v rámci toho dotačního programu Pro Kreativní Brno a bylo to do 200.000. 
 
Ing. Jana Drápalová: 
Tadyvtom materiálu je uvedeno, že nepodléhá projednání v komisích. Já opravdu tomu systému 
nerozumím. Já bych chtěla poprosit, aby mně někdo řekl, jak, podle jakých pravidel se tedy ty 
materiály do těch komisí zařazují? Protože třeba ten bod 52), který jsme teďka stáhli, nebo který 
byl stažen, tak tam komise pro chytré, otevřené město, nebo jak se přesně jmenuje, tam to 
projednávala. Tadytendleten materiál, je v něm uvedeno, že nepodléhá projednání v komisích,  
a u některých materiálů se samozřejmě zdůvodňuje to neprojednání časovou tísní, což se dá 
pochopit, pokud to je pravda. Ale na základě čeho tedy nepodléhají materiály projednání v těch 
odborných komisích? Existuje na to nějaké pravidlo? Nebo kdo o tom rozhoduje, prosím? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak poprosím zase pana vedoucího Kubeše, aby z jeho oblasti projednávání vysvětlil ten 
mechanismus. 
 
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB: 
Jde o komisi pro chytré a otevřené město, tak tam ten program ladíme samozřejmě s panem 
předsedou, panem Příborským. Tady, v případě toho bodu 56), je to dodatek smlouvy, který nemá 
vliv právě na výši poskytnutí dotace. Jinak všechny ty projekty v rámci programového financování 
do komise samozřejmě chodí a chodit budou. A pokud jde o ten bod 52), projednávali jsme ty 
materiály všechny, protože všechny ty, které prostě se týkají rozpočtového opatření a dotací, tak 
do té komise standardně dáváme. Ve 2 případech se stalo, že ten žadatel odstoupil, nebo 
respektive požádal o stažení, což jsme museli vyhovět, ale naší rolí je, aby vlastně ten žadatel 
došel úspěšně až k tomu projednání na zastupitelstvu. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy k bodu č. 56)? Není tomu tak, zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 57: 
 

44 - 0 - 5 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
dodatek č. 1 Smlouvy č. 1522094095 o poskytnutí programové neinvestiční dotace Kikiriki Games, 
s.r.o., sídlem Kigginsova 1522/6a, 627 00 Brno, IČO: 13955055 na projekt „The Brave Brain - 
vědomostní hra pro nevidomé“ v rámci dotačního programu Pro Kreativní Brno, 2. etapa, který 
tvoří přílohu č. 50 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna podpisem dodatku. 
 

57. Dodatek č. 1 ke smlouvě č. 1522174521 o poskytování veřejné služby a podmínkách 
poskytnutí vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby uzavřené s JIC, zájmovým 
sdružením právnických osob 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 58: 48 - 0 - 0 - 4  

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-57-35579.html
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Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
dodatek č. 1 ke smlouvě č. 1522174521 o poskytování veřejné služby a podmínkách poskytnutí 
vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby mezi statutárním městem Brnem a JIC, 
zájmovým sdružením právnických osob, Purkyňova 649/127, 612 00 Brno, IČO: 71180478, který 
tvoří přílohu č. 51 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna podpisem dodatku. 
 

58. Dodatek č. 1 ke smlouvě č. 1522174127 o poskytování veřejné služby a podmínkách 
poskytnutí vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby uzavřené s FabLab 
Brno s.r.o. 
 
Bc. Tomáš Koláčný – nahlásil střet zájmů k tomuto bodu. 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 59: 
 

42 - 0 - 6 - 4  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
dodatek č. 1 ke smlouvě č. 1522174127 o poskytování veřejné služby a podmínkách poskytnutí 
vyrovnávací platby za plnění závazku veřejné služby mezi statutárním městem Brnem a FabLab 
Brno s.r.o., Purkyňova 649/127, Medlánky, 612 00 Brno, IČO: 17134200, který tvoří přílohu č.52 
tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna podpisem dodatku. 
 

59. Dodatek č. 3 ke Smlouvě o závazku veřejné služby a vyrovnávací platbě za jeho výkon 
uzavřené se STAREZ - SPORT, a.s. 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 60: 
 

41 - 0 - 9 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
Dodatek č. 3 ke Smlouvě o závazku veřejné služby a vyrovnávací platbě za jeho výkon č. 
6720174778 ze dne 14. 12. 2020 uzavřené mezi statutárním městem Brnem a společností 
STAREZ – SPORT, a. s., Křídlovická 911/34, 603 00 Brno, IČO: 26932211 jako Poskytovatelem, 
kterým se mění příloha č. I, VII, VIII, IX a XII Smlouvy. 
Dodatek č. 3 tvoří přílohu č. 53 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru sportu MMB podpisem dodatku č. 3. 
 

60. Finanční prostředky Fondu kofinancování projektů – únor 2023 – rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 61: 
 

45 - 0 - 5 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
- rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 54 tohoto zápisu, za účelem tvorby Fondu 
kofinancování projektů a přesunu finančních prostředků v rámci běžných a kapitálových výdajů 
Fondu kofinancování projektů. 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-59-35657.html
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61. Projekty financované z Fondu kofinancování projektů – únor 2023 – změna názvu projektu 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 62: 
 

49 - 0 - 0 - 3  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

- změnu názvu projektu ORG 5310 z „Rozvoj dopravní telematiky v letech 2015 až 2020“ 
na „Rozvoj dopravní telematiky, příprava“. 
 

62. Projekt „Výstavba mateřské školy v lokalitě Nad Dědinou“- posouzení projektu, rozpočtové 
opatření 
 
Rozprava 
 
Ing. Jana Drápalová: 
Jenom úplně krátce se zeptám. V tom posouzení projektu, které doufám, že jsem si to přečetla 
dobře, jsem nikde nenašla nějaké pokyny k energetickým parametrům této budovy, protože 
stavíme tady novou budovu, která by měla nejen splňovat nějaké zákonné předpoklady, ale také 
odrážet energetickou koncepci města Brna. Tam, v tom posouzení záměru se hovoří o kapacitě,  
o cílové skupině a nejrůznějších dalších věcech, ale nikde tam není o tom, aby se už od začátku, 
při přípravě projektu, myslelo na to, aby byla tato budova z hlediska spotřeby a efektivního 
nakládání s energiemi udělaná dobře. Prochází takové posouzení projektu nějakým procesem,  
ve kterém se třeba oddělení městské energetiky na OŽP, nebo dneska už máme oddělení 
energetiky přímo samostatné, vytvořené k takovým projektům, nějakým způsobem přijde a může 
pomáhat té, tomu investorovi, v případě tadytomto městské části, s tím, aby to bylo správně 
provedeno, tento projekt? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, pan vedoucí Hloušek, jestli bude vědět, z OIEF? 
 
Ing. Ivan Hloušek, vedoucí Odboru implementace evropských fondů MMB: 
V tomhle případě ten projekt prošel standardním investičním záměrem, takže i v rámci investičního 
záměru se tydle požadavky posuzují a posuzovaly. Jinak, ta stavba už běží a případně podrobnosti 
by moh kolega Pivec říct. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy? Paní zastupitelka Drápalová. 
 
Ing. Jana Drápalová: 
Já to z toho materiálu nikde nečtu ale, tadyty informace. Jako stavba už běží, dobře, tak dejme 
tomu, že už asi, pravděpodobně, nevím teda, proč schvalujeme v zastupitelstvu posouzení 
projektu, když stavba běží, ale nejde z toho materiálu poznat, že se tadytěm věcem tam věnovala 
dostatečná pozornost. Tak já to teďka tadytím už nebudu zdržovat, protože já bych si potom,  
s panem Hlouškem, nebo s někým z OIEF, ráda o tom promluvila, protože se domnívám, že je to 
docela důležitá věc. Máme v záměru investičního plánu města několik budov, veřejných, tohoto 
typu, mateřských škol, možná i základních, a je potřeba opravdu tomu věnovat velkou pozornost. 
 
Mgr. René Černý, 1. náměstek primátorky: 
A já bych chtěl jenom odpovědět paní kolegyni Drápalové. Já ji chápu, že se o to zajímá, a chtěl 
bych ji ubezpečit, že už jsme v době, kdy při jakémkoliv investičním záměru, který se týká výstavby 
budov, s tím počítáme prakticky automaticky, s tou energetickou náročností. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Nějaké další dotazy? Není tomu tak, takže děkuji i panu vedoucímu a přistoupíme k hlasování. 
Zahajuju hlasování: 

Hlasování č. 63: 
 

52 - 0 - 0 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-62-35760.html
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- posouzení projektu "Výstavba mateřské školy v lokalitě Nad Dědinou", které tvoří přílohu 
č. 55a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

- zařazení projektu ORG 5517 "Výstavba mateřské školy v lokalitě Nad Dědinou" s 
celkovými náklady ve výši 4 002 tis. Kč a dobou realizace 2023 do rozpočtu běžných 
výdajů města Brna, 

- rozpočtové opatření dle tabulky za účelem realizace projektu ORG 5517 financovaného z 
Fondu kofinancování projektů, které tvoří přílohu č.55b tohoto zápisu. 

 
2. ZMB souhlasí 
s přípravou žádosti o podporu v rámci Integrovaného regionální operačního programu na projekt 
"Výstavba mateřské školy v lokalitě Nad Dědinou" v rámci parametrů uvedených v posouzení 
projektu. 
 
***  
3. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit přípravu žádosti o podporu z Integrovaného regionálního 
operačního programu na projekt "Výstavba mateřské školy v lokalitě Nad Dědinou". 
*** 
úkol č.: [Z9/05/62] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [2023-03-31] 
  

63. Projekt „Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima města Brna včetně 
emisní bilance CO2“ – posouzení projektu, rozpočtové opatření 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 64: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 

- posouzení projektu "Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima města Brna 
včetně emisní bilance CO2", které tvoří přílohu č. 56a tohoto zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

- zařazení projektu ORG 5515 "Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima 
města Brna včetně emisní bilance CO2" s celkovými náklady ve výši 2 111 tis. Kč a dobou 
realizace 2023   – 2025 do rozpočtu běžných výdajů města Brna, 

- rozpočtové opatření dle tabulky za účelem realizace projektu ORG 5515 financovaného z 
Fondu kofinancování projektů, které tvoří přílohu č. 56b tohoto zápisu. 

 
2. ZMB souhlasí 
s přípravou žádosti o poskytnutí podpory z Národního programu Životní prostředí na projekt 
"Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima města Brna včetně emisní bilance CO2" 
v rámci parametrů uvedených v posouzení projektu. 
 
*** 
3. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit přípravu žádosti o poskytnutí podpory z Národního 
programu Životní prostředí na projekt "Aktualizace Akčního plánu pro udržitelnou energii a klima 
města Brna včetně emisní bilance CO2" v rámci parametrů uvedených v posouzení projektu. 
***  
úkol č.: [Z9/05/63] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [2023-06-05] 
 

65. Projekt „Podpora kapacit sociální práce v sociálním bydlení“ - posouzení projektu 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 65: 
 

46 - 0 - 5 - 1  

 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-64-36009.html
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Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
posouzení projektu "Podpora kapacit sociální práce v sociálním bydlení", které tvoří přílohu č. 57 
tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB souhlasí 
s přípravou žádosti o podporu z Operačního programu Zaměstnanost plus na projekt "Podpora 
kapacit sociální práce v sociálním bydlení" v rámci parametrů uvedených v posouzení projektu. 
 
*** 
3. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit přípravu žádosti o podporu z Operačního programu 
Zaměstnanost plus na projekt "Podpora kapacit sociální práce v sociálním bydlení" v rámci 
parametrů uvedených v posouzení projektu.  
*** 
úkol č.: [Z9/05/65] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [2023-04-21] 
 

66. Projekt „ZŠ Sirotkova – přístavba učeben odborných předmětů“ – změna parametrů 
posouzení projektu 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 66: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
změnu parametrů posouzení projektu "ZŠ Sirotkova – přístavba učeben odborných předmětů", 
které tvoří přílohu č. 58 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB souhlasí 

- s přípravou žádosti o podporu z Integrovaného regionálního operačního programu na 
projekt "ZŠ Sirotkova – přístavba učeben odborných předmětů" v rámci parametrů 
uvedených v posouzení projektu, 

- s financováním projektu "ZŠ Sirotkova – přístavba učeben odborných předmětů" z 
rozpočtu města Brna se spoluúčastí městské části Brno-Žabovřesky ve výši 3 130 000,00 
Kč i v případě neobdržení dotace. 

 
*** 
3. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit přípravu žádosti o podporu z Integrovaného regionálního 
operačního programu na projekt "ZŠ Sirotkova – přístavba učeben odborných předmětů" v rámci 
parametrů uvedených v posouzení projektu 
***  
úkol č.: [Z9/05/66] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [po vyhlášení parametrů výzvy] 
 

67. Projekt „Kotelna Kachlíkova – výměna tepelných zdrojů“ – smlouva o poskytnutí podpory 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 67: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
smlouvu č. 5211200016 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí České 
republiky na projekt "Kotelna Kachlíkova – výměna tepelných zdrojů" mezi statutárním městem 
Brnem a Státním fondem životního prostředí České republiky, se sídlem Kaplanova 1931/1, 148 
00 Praha 11, IČO 00020729, která tvoří přílohu č. 59 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-66-36072.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-67-36106.html


Strana 41 z 84 

2. ZMB pověřuje 
na základě čl. 3.2.3. Metodiky implementace projektů (spolu)financovatelných z evropských fondů 
a národních programů Radu města Brna schvalováním dodatků ke smlouvě o poskytnutí podpory 
ze Státního fondu životního prostředí České republiky, které budou v budoucnu vydávány na 
projekt "Kotelna Kachlíkova – výměna tepelných zdrojů". 
 

68. Projekt „ZŠ Heyrovského – výměna tepelných zdrojů“ – smlouva o poskytnutí podpory 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 68: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
smlouvu č. 5211200047 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí České 
republiky na projekt "ZŠ Heyrovského – výměna tepelných zdrojů" mezi statutárním městem 
Brnem a Státním fondem životního prostředí České republiky, se sídlem Kaplanova 1931/1, 148 
00 Praha 11, IČO 00020729, která tvoří přílohu č. 60 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
na základě čl. 3.2.3. Metodiky implementace projektů (spolu)financovatelných z evropských fondů 
a národních programů Radu města Brna schvalováním dodatků ke smlouvě o poskytnutí podpory 
ze Státního fondu životního prostředí České republiky, které budou v budoucnu vydávány na 
projekt "ZŠ Heyrovského – výměna tepelných zdrojů". 
 

69. Projekt „Strengthening metropolitan cooperation and governance in central Europe“ - 
smlouva o poskytnutí podpory 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 69: 
 

46 - 5 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
smlouvu o poskytnutí podpory (Subsidy Contract) na projekt „Strengthening metropolitan 
cooperation and governance in central Europe“ financovaný z Operačního programu Interreg 
CENTRAL EUROPE, která v anglickém originálu a v českém překladu tvoří přílohu č. 61 tohoto 
zápisu. Smlouva je uzavíraná mezi řídicím orgánem programu Interreg CENTRAL EUROPE, 
kterým je město Vídeň a vedoucím partnerem projektu, kterým je statutární město Brno. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

70. Projekt „Dny bez bariér“ – dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 70: 
 

49 - 0 - 0 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
žádost spolku Emilova sportovní, z.s., se sídlem Malinovského náměstí 603/4, 602 00, Brno, IČO 
06707785, ze dne 1. 2. 2023 o posunutí termínu splátky dle smlouvy č. 5920094217 o poskytnutí 
návratné finanční výpomoci. 
 
2. ZMB schvaluje 
dodatek č. 1 ke smlouvě č. 5920094217 o poskytnutí návratné finanční výpomoci mezi statutárním 
městem Brnem a spolkem Emilova sportovní, z.s., se sídlem Malinovského náměstí 603/4, 602 
00, Brno, IČO 06707785, který tvoří přílohu č. 62 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
3. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru implementace evropských fondů MMB podpisem příslušného dodatku ke 
smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci. 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-68-36139.html
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71. Přehled bytů poskytnutých v celoměstském zájmu za 2. pololetí roku 2022 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 71: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB bere na vědomí 
přehled bytů poskytnutých v celoměstském zájmu za 2. pololetí roku 2022, který tvoří přílohu č. 63 
tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

72. Nezařazení domů v městské části Brno-sever a městské části Brno-střed do „Seznamu 
bytových a rodinných domů, které budou připravovány k prodeji“ 
 
Rozprava 
 
Mgr. Monika Lukášová Spilková, Ph.D.: 
Já bych si dovolila navrhnout protinávrh, který by spočíval v tom, že v rámci toho navrženého 
usnesení, tak ta odrážka č. 2 zůstane, to znamená, že neschvalujeme zařazení bytových domů, 
které byly teď nově navrženy k prodeji, a v odrážce č. 1 ta změna spočívá pouze v tom, že místo 
bere na vědomí seznam bytových domů Brno-sever a Brno-střed určených k prodeji, tak tam bude 
zrušuje seznam. Takže můj protinávrh spočívá v tom, že namísto bereme na vědomí, zrušujeme 
tento seznam. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Dáte to, prosím, písemně? Otázka hlasovatelnosti tohoto návrhu je samozřejmě k diskusi, jestli 
můžeme rušit něco, co přijala zastupitelstva městských částí, ale každý asi se rozhodne sám, když 
bude hlasovat o tomto návrhu. Paní zastupitelka Drápalová. 
 
Ing. Jana Drápalová: 
Já jsem se jenom chtěla ještě zeptat předkladatelky, jestli by mohla eště jednou k tomu vystoupit 
a říct vlastně, co tímto návrhem, co se stane, když bude seznam zastupitelstvem, nějaký seznam 
Zastupitelstvem města Brna zrušen? Jakou to má vlastně právní relevanci pro tu městskou část? 
Já se domnívám, že bychom o takovém kroku měli vést určitě nějakou diskusi. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Paní zastupitelka ráda odpoví. Já bych využila, a slyšela jsem to tady i jako od mých kolegů, že  
na toto je přiléhavé označení, zda to bude, či nebude směroplatné. Tak. Paní zastupitelka 
Lukášová a Spilková. 
 
Mgr. Monika Lukášová Spilková, Ph.D.: 
Já jsem to tam, v tom podkladu, lépe formulovala, že doporučuje zrušit městským částem. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Dobře. A nevím, esi se s touto odpovědí spokojí paní zastupitelka Drápalová, ale diskusi nechám 
na Vás, samozřejmě. Paní zastupitelka Drápalová. 
 
Ing. Jana Drápalová: 
Jestli v tom písemném návrhu je návrh, aby usnesení znělo – doporučuje zrušit, tak takle by mně 
to stačilo. A já jsem to v tom vystoupení chápala tak, že navrhuje přímo, aby to zastupitelstvo Brna 
zrušilo. Tak to, jesi to pouze doporučí, tak mně taková odpověď stačí.  
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Ano, původní návrh byl zrušuje, v písemném návrhu je doporučuje zrušit a dále by to tedy 
pokračovalo tak, jak to je – Seznam domů doporučených městské části Brno-sever a tak dále. 
Další diskuse? Není tomu tak, takže budeme nyní hlasovat o návrhu na změněné usnesení  
v č. 1 usnesení, na základě návrhu paní zastupitelky Lukášové Spilkové, a to usnesení tedy zní: 
Zastupitelstvo města Brna doporučuje zrušit Seznam domů doporučených městské části  
Brno-sever a městské části Brno-střed k prodeji, který tvoří přílohu tohoto zápisu. Zahajuji 
hlasování: 

Hlasování č. 72: 17 - 4 - 25 - 4  

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-71-36241.html
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Usnesení nebylo přijato. Nyní budeme tedy hlasovat o návrhu usnesení jako celku. To znamená, 
1 - bere na vědomí seznam a 2 - neschvaluje zařazení. Zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 73: 
 

46 - 0 - 3 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
Seznam domů doporučených MČ Brno-sever a MČ Brno-střed k prodeji, který tvoří přílohu č. 64 
tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.  
 
2. ZMB neschvaluje 
zařazení 
 - bytových domů v městské části Brno-sever, 
 - bytových domů v městské části Brno-střed, 
 dle Seznamu domů doporučených MČ Brno-sever a MČ Brno-střed k prodeji,   
 do „Seznamu bytových a rodinných domů, které budou připravovány k prodeji“, schváleného na 
Z7/16. zasedání Zastupitelstva města Brna dne 15.03.2016, pod bodem č. 43, ve znění pozdějších 
změn. 
 

73. Založení právnických osob společenství vlastníků jednotek pro domy 
 č. p. 290, 291, 292, 298, 299, 300, Brno-Jehnice - změna příloh č. 47a, 47b, 47c, 47d, 47e, 47f 
zápisu Z9/02. zasedání Zastupitelstva města Brna, konaného dne 15. 11. 2022, bod č. 60) 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 74: 
 

52 - 0 - 0 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
aktualizované znění: 

- - stanov Společenství vlastníků Zámezí 2, Brno, které tvoří přílohu č. 65a tohoto zápisu a 
tedy změnu přílohy č. 47a, zápisu Z9/02. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného 
dne 15.11.2022, bod č. 60.  

- - stanov Společenství vlastníků Zámezí 4, Brno, které tvoří přílohu č.65b tohoto zápisu   a 
tedy změnu přílohy č. 47b, zápisu Z9/02. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného 
dne 15.11.2022, bod č. 60.  

- - stanov Společenství vlastníků Zámezí 6, Brno, které tvoří přílohu č. 65c tohoto zápisu a 
tedy změnu přílohy č. 47c, zápisu Z9/02. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného 
dne 15.11.2022, bod č. 60.  

- - stanov Společenství vlastníků Zámezí 8, Brno, které tvoří přílohu č. 65d tohoto zápisu a 
tedy změnu přílohy č. 47d, zápisu Z9/02. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného 
dne 15.11.2022, bod č. 60.  

- stanov Společenství vlastníků Zámezí 10, Brno, které tvoří přílohu č. 65e tohoto zápisu   a 
tedy změnu přílohy č. 47e, zápisu Z9/02. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného 
dne 15.11.2022, bod č. 60.  

- stanov Společenství vlastníků Zámezí 12, Brno, které tvoří přílohu č. 65f tohoto zápisu   a 
tedy změnu přílohy č. 47f, zápisu Z9/02. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného 
dne 15.11.2022, bod č. 60. 

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 

74. Vymezení byt. jednotek a adresný záměr bezúplatného převodu spoluvlastnických podílů 
na 6 byt. jednotkách bytového domu č. p. 301 a budovy bez č. p./č. e., stojících  
na p. č. 318/18, 318/19 v k. ú. Jehnice, Brno, členům Bytového družstva Zámezí, družstvo 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 75: 
 

48 - 1 - 1 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
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vymezení bytových jednotek na základě Prohlášení vlastníků dle § 1166 zákona č. 89/2012 Sb., 
občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů, pro bytový dům č. p. 301 (Zámezí 14) postavený 
na pozemku p. č. 318/18, včetně podílů na společných částech bytového domu č. p. 301, vše v k. 
ú. Jehnice, zapsaný u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, obec Brno (dále jen "Prohlášení 
vlastníků"), dle Dohody podílových spoluvlastníků o zrušení a vypořádání podílového 
spoluvlastnictví, která tvoří přílohu č. 66a tohoto zápisu.  
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB.  
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucí Bytového odboru MMB podpisem Dohody podílových spoluvlastníků o zrušení a 
vypořádání podílového spoluvlastnictví. 
 
3. ZMB schvaluje 
adresný záměr bezúplatného převodu:  
 spoluvlastnických podílů na 6 budoucích bytových jednotkách vymezených dle zákona č. 89/2012 
Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů, v bytovém domě č. p. 301 na ul. Zámezí na 
pozemku p. č. 318/18: 
  

- č. jednotky 301/1, jednotka zahrnuje byt a spoluvlastnický podíl na společných částech 
budovy č.p. 301 o velikosti 657/3152, stojící na pozemku p.č. 318/18; spoluvlastnický podíl 
na jednotce činí id. 3483/10000, 

- č. jednotky 301/2, jednotka zahrnuje byt a spoluvlastnický podíl na společných částech 
budovy č.p. 301 o velikosti 400/3152, stojící na pozemku p.č. 318/18; spoluvlastnický podíl 
na jednotce činí id. 5578/10000, 

- č. jednotky 301/3, jednotka zahrnuje byt a spoluvlastnický podíl na společných částech 
budovy č.p. 301 o velikosti 678/3152, stojící na pozemku p.č. 318/18; spoluvlastnický podíl 
na jednotce činí id. 3480/10000, 

- č. jednotky 301/4, jednotka zahrnuje byt a spoluvlastnický podíl na společných částech 
budovy č.p. 301 o velikosti 421/3152, stojící na pozemku p.č. 318/18; spoluvlastnický podíl 
na jednotce činí id. 5577/10000, 

- č. jednotky 301/5, jednotka zahrnuje byt a spoluvlastnický podíl na společných částech 
budovy č.p. 301 o velikosti 618/3152, stojící na pozemku p.č. 318/18; spoluvlastnický podíl 
na jednotce činí id. 3735/10000, 

- č. jednotky 301/6, jednotka zahrnuje byt a spoluvlastnický podíl na společných částech 
budovy č.p. 301 o velikosti 378/3152, stojící na pozemku p.č. 318/18; spoluvlastnický podíl 
na jednotce činí id. 6252/10000, 

  
vše v k. ú. Jehnice, obec Brno, dále jen „bytové jednotky“, které vzniknou na základě Prohlášení 
vlastníků, jejich nájemcům-členům Bytového družstva Zámezí, družstvo, se sídlem Zámezí 301/14, 
Jehnice, 621 00 Brno, IČO: 25594303, (dále jen „Družstvo“), jejichž členství v Družstvu není 
sporné,  
   
spoluvlastnického podílu ve výši id. 44/100 na budově bez čp/če, garáž, stojící na pozemku p. č. 
318/19 v k. ú. Jehnice, obec Brno, nájemci budoucí bytové  jednotky č. 301/1 bytového domu č. p. 
301 - členu Družstva, jehož členství v Družstvu není sporné. 
  
***  
4. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit zveřejnění adresného záměru bezúplatného převodu 
spoluvlastnických podílů statutárního města Brna na bytových jednotkách, jež budou vymezeny 
dle § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů 
a na budově bez čp/če, garáž, stojící na pozemku p. č. 318/19 v k. ú. Jehnice, obec Brno 
*** 
úkol č.: [Z9/05/74/1] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [bezodkladně] 
 
5. ZMB bere na vědomí 
cenu obvyklou bezúplatně převáděných podílů 
  

- na bytových jednotkách č. 301/1-301/6 ve vlastnictví statutárního města Brna ve výši 12 
373 280 Kč, 
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- na budově bez čp/če garáž, stojící na pozemku p. č. 318/19 v k.ú. Jehnice, obec Brno, ve 
výši 1 161 600 Kč. 

   
6. ZMB schvaluje 
odůvodnění bezúplatného převodu podílů na bytových jednotkách č. 301/1-301/6 ve vlastnictví 
statutárního města Brna a na budově bez čp/če stojící na pozemku p. č. 318/19, vše v k. ú. Jehnice, 
obec Brno, na nájemce-členy Družstva, které tvoří přílohu č. 66b tohoto zápisu.  
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 
7. ZMB schvaluje 
záměr uzavření dohody o narovnání s Družstvem a nájemci-členy Družstva se závazkem převodu 
podílu města na bytových jednotkách v bytovém domě č. p. 301 a na budově bez čp/če, stojící na 
pozemku p.č. 318/19, vše v k. ú. Jehnice, zapsané u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, 
obec Brno, na nájemce-členy Družstva v souladu s přijatým usnesením po zveřejnění záměru 
převáděného majetku dle § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů. 
 
8.ZMB schvaluje 
podmínku narovnání s Družstvem a nájemci-členy tohoto Družstva se závazkem budoucího 
převodu podílu města na bytových jednotkách bytového domu č. p. 301 a na budově bez čp/če, 
stojící na pozemku p.č. 318/19, vše   v k. ú. Jehnice, zapsané u Katastrálního úřadu pro 
Jihomoravský kraj, obec Brno, na nájemce-členy Družstva, kterou se každý nájemce-člen Družstva 
jako nabyvatel podílů zaváže, že 

- bytová jednotka bude sloužit po dobu 5 let od uzavření dohody o narovnání pro potřeby 
bytového fondu k trvalému bydlení, nikoli k podnikání, a že pro případ každého 
následujícího převodu vlastnictví k předmětné bytové jednotce v uvedené době zaváže 
nabyvatele bytové jednotky touto povinností; 

- čestně prohlásí, že není příjemcem veřejné podpory. 
   
*** 
9. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit zpracování návrhu narovnání s Družstvem a nájemci-
členy tohoto družstva v souladu s přijatým usnesením. 
*** 
úkol č.: [Z9/05/74/2] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [bezodkladně] 
 

75. Vzorová dohoda o narovnání s bezúplatným převodem spoluvlastnických podílů města  
na bytových jednotkách domu Viniční 4340/80 členům Bytového družstva Viniční, družstvo, 
bezúplatné nabytí části pozemku p. č. 5804/6, o výměře 41 m2 

 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 76: 
 

48 - 0 - 4 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
bezúplatný převod spoluvlastnických podílů statutárního města Brna na 27 bytových jednotkách 
vymezených dle zák. č. 72/1994 Sb., kterým se upravují některé spoluvlastnické vztahy k budovám 
a některé vlastnické vztahy k bytům a nebytovým prostorům a doplňují některé zákony (zákon o 
vlastnictví bytů): 
  

- č. jednotky 4340/1 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č. p. 4340 

o velikosti 5317/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 5317/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

30/100, 

- č. jednotky 4340/2 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti   4496/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem 

na pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 4496/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

36/100, 

- č. jednotky 4340/3 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti   6587/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-76-36646.html
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na pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 6587/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

23/100, 

- č. jednotky 4340/4 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti   6457/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem 

na pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 6457/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

22/100, 

- č. jednotky 4340/5 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 4875/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 4875/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

31/100, 

- č. jednotky 4340/6 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 5997/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 5997/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

24/100, 

- č. jednotky 4340/7 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 5416/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 5416/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

27/100, 

- č. jednotky 4340/8 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 4107/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 4107/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

36/100, 

- č. jednotky 4340/9 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 6565/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 6565/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

23/100, 

- č. jednotky 4340/10 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 6993/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 6993/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

22/100, 

- č. jednotky 4340/11 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 5454/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 5454/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

27/100, 

- č. jednotky 4340/12 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 4866/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 4866/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

31/100, 

- č. jednotky 4340/13 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 5988/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 5988/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

24/100, 

- č. jednotky 4340/14 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 5407/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 5407/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

27/100, 

- č. jednotky 4340/15 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 4071/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 4071/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

36/100, 

- č. jednotky 4340/16 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 6569/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 6569/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

23/100,  

- č. jednotky 4340/17 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 6984/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 6984/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

22/100, 
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- č. jednotky 4340/18 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 5498/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 5498/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

27/100, 

- č. jednotky 4340/19 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 4891/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 4891/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

31/100,  

- č. jednotky 4340/20 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 6013/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 6013/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

24/100, 

- č. jednotky 4340/21 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 9438/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 9438/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

16/100, 

- č. jednotky 4340/22 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 6647/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 6647/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

21/100, 

- č. jednotky 4340/23 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 10945/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem 

na pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 10945/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

14/100, 

- č. jednotky 4340/24 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 11056/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem 

na pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 11056/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

16/100, 

- č. jednotky 4340/25 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 8843/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 8843/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

27/100, 

- č. jednotky 4340/26 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 7890/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 7890/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

18/100, 

- č. jednotky 4340/27 se spoluvlastnickým podílem na společných částech budovy č.p. 4340 

o velikosti 8146/209233, stojící na pozemku p. č. 5804/2, se spoluvlastnickým podílem na 

pozemku p. č. 5804/2, o velikosti 8146/209233; spoluvlastnický podíl na jednotce činí 

18/100, 

 vše v k.ú. Židenice, obec Brno, jejich nájemcům-členům Bytového družstva Viniční, družstvo, se 
sídlem Viniční 4340/80, Židenice, 615 00 Brno, IČO: 25581732, (dále jen „Družstvo“), jejichž 
členství v Družstvu není sporné. 
 
2. ZMB schvaluje 
vzorovou dohodu o narovnání s bezúplatným převodem bytové jednotky mezi statutárním městem 
Brnem, Družstvem, a jeho jednotlivými členy, jejichž členství v Družstvu není sporné, kterou jsou 
vypořádávány závazky: 
  

- ze smlouvy o sdružení č. 63999003 mezi statutárním městem Brnem a společností 
KOMFORT a.s., se sídlem Brno, Nové Sady 30, PSČ 60200, IČO: 25524241, jejímž 
právním nástupcem ze smlouvy je Družstvo, ze dne 31.5.2000, 

- z nájemních vztahů k bytovým jednotkám mezi Družstvem a statutárním městem Brnem 
jako pronajímateli a členy Družstva, jako nájemci, jejichž členství v Družstvu není sporné, 

 
- a kterou jsou bezúplatně převáděny spoluvlastnické podíly statutárního města Brna a 

Družstva na bytových jednotkách na členy Družstva, jejichž členství v Družstvu není 
sporné. Vzorová dohoda o narovnání tvoří přílohu č. 67a tohoto zápisu.  

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
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3. ZMB schvaluje 
uzavření dohod o narovnání s bezúplatným převodem bytové jednotky dle vzorové dohody o 
narovnání s bezúplatným převodem bytové jednotky s jednotlivými členy Družstva, jejichž členství 
v Družstvu není sporné. 
 
4. ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí části pozemku p.č. 5804/1, o výměře 370 m², ostatní plocha, jiná plocha, k.ú. 
Židenice, obec Brno ve vlastnictví Družstva, která je oddělena geometrickým plánem č. 4020-
62/2022 ze dne 7.7.2022, označená jako p.č. 5804/6 o výměře 41 m², ostatní plocha, jiná plocha, 
do vlastnictví statutárního města Brna za podmínek smlouvy o převodu nemovitosti, které tvoří 
přílohu č. 67b tohoto zápisu.  
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 
5. ZMB pověřuje 
vedoucí Bytového odboru MMB podpisem dohod o narovnání s bezúplatným převodem bytové 
jednotky a smlouvy o převodu nemovitosti. 
 
 
*** 
6. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit realizaci usnesení. 
*** 
úkol č.: [Z9/05/75] 
zodpovídá: RMB    [29]   
termín: [bezodkladně] 
 

76. Adresný záměr bezúplatného převodu spoluvlastnických podílů na bytových jednotkách 
domu č. p. 832 a záměr převodu podílů na pozemcích p. č. 703/6 a 703/1 v k. ú. Štýřice 
členům Bytového družstva Táborského nábřeží, družstvo 
 
Ing. David Trllo – nahlásil střet zájmů k tomuto bodu. 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 77: 
 

47 - 0 - 3 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
adresný záměr bezúplatného převodu spoluvlastnických podílů statutárního města Brna na 57 
bytových jednotkách vymezených dle zák. č. 72/1994 Sb., kterým se upravují některé 
spoluvlastnické vztahy k budovám a některé vlastnické vztahy k bytům a nebytovým prostorům a 
doplňují některé zákony (zákon o vlastnictví bytů), v bytovém domě č. p. 832 na ul. Ludmily 
Konečné a Táborského nábřeží, stojícím na pozemku p. č. 703/6 v k. ú. Štýřice, obec Brno, dle 
seznamu spoluvlastnických podílů na bytovém domě č.p. 832, k. ú. Štýřice, (dále jen „bytové 
jednotky“), jejich nájemcům-členům Bytového družstva Táborského nábřeží, družstvo, se sídlem 
Ludmily Konečné 832/1, Štýřice, 639 00 Brno, IČO: 26221861, (dále jen „Družstvo“), jejichž 
členství v Družstvu není sporné. Seznam podílů tvoří přílohu č. 68a tohoto zápisu.  
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 
*** 
2. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit zveřejnění adresného záměru bezúplatného převodu 
spoluvlastnických podílů statutárního města Brna na bytových jednotkách dle § 39 odst. 1 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů v souladu s 
přijatým usnesením. 
***  
úkol č.: [Z9/05/76/1] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [bezodkladně] 
 
3.ZMB schvaluje 
adresný záměr bezúplatného převodu spoluvlastnických podílů statutárního města Brna na s 
bytovými jednotkami souvisejících, právně samostatných, pozemcích p. č. 703/6, zastavěná 
plocha a nádvoří, a p.č. 703/1, ostatní plocha, jiná plocha, v k. ú. Štýřice, obec Brno (dále jen 
„podíly na pozemcích“) nájemcům-členům Družstva, jejichž členství v Družstvu není sporné, vždy 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-77-36697.html
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s výší podílu odpovídající výši podílu statutárního města Brna na výši podílu na společných částech 
domu č. p. 832 pro danou bytovou jednotku, 
 
*** 
4. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit zveřejnění adresného záměru bezúplatného převodu 
podílů na pozemcích p.č. 703/6 a p. č. 703/1, vše v k. ú. Štýřice, dle § 39 odst. 1 zákona č. 
128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů v souladu s přijatým 
usnesením. 
*** 
úkol č.: [Z9/05/76/2] 
zodpovídá: RMB    [29]   
termín: [bezodkladně] 
 
5. ZMB bere na vědomí 
- cenu obvyklou bezúplatně převáděných podílů na bytových jednotkách ve vlastnictví statutárního 
města Brna včetně podílu na pozemku p. č. 703/6, k. ú. Štýřice, obec Brno, ve vlastnictví 
statutárního města Brna ve výši 101 489 016 Kč, 
 - cenu obvyklou bezúplatně převáděného podílu na pozemku p. č. 703/1, k. ú. Štýřice, obec Brno 
ve vlastnictví statutárního města Brna ve výši 738 901 Kč. 
 
6. ZMB schvaluje 
odůvodnění bezúplatného převodu podílů na bytových jednotkách s bezúplatným převodem podílu 
na pozemcích na nájemce-členy Družstva, které tvoří přílohu č. 68b tohoto zápisu.  
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 
7. ZMB schvaluje 
záměr uzavření dohody o narovnání s Družstvem a nájemci-členy tohoto Družstva se závazkem 
převodu podílů města na bytových jednotkách a na pozemcích na nájemce-členy Družstva v 
souladu s přijatým usnesením po zveřejnění záměru převáděného majetku dle § 39 odst. 1 zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů. 
 
8. ZMB schvaluje 
podmínku narovnání s Družstvem a nájemci-členy tohoto Družstva se závazkem budoucího 
převodu podílů města na bytových jednotkách a na pozemcích na nájemce-členy Družstva, kterou 
se každý nájemce-člen Družstva jako nabyvatel podílu na bytové jednotce zaváže, že 

- bytová jednotka bude sloužit po dobu 5 let od uzavření dohody o narovnání pro potřeby 
bytového fondu k trvalému bydlení, nikoli k podnikání, a že pro případ každého 
následujícího převodu vlastnictví k předmětné bytové jednotce v uvedené době zaváže 
nabyvatele bytové jednotky touto povinností; 

- čestně prohlásí, že není příjemcem veřejné podpory. 

 
***  
9. ZMB ukládá Radě města Brna zajistit zpracování návrhu narovnání s Družstvem a nájemci-
členy tohoto Družstva v souladu s přijatým usnesením. 
***  
úkol č.: [Z9/05/76/3] 
zodpovídá: RMB [29]   
termín: [bezodkladně] 
  

77. Prodej podílu statutárního města Brna na pozemcích p. č. 7190/160, p. č. 7190/161,  
p. č. 7190/166, k. ú. Bystrc, zřízení služebnosti – změna přílohy č. 105b zápisu  
Z8/40. zasedání Zastupitelstva města Brna, konaného dne 6. 9. 2022, bod č. 139) 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 78: 
 

51 - 0 - 1 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
aktualizované znění podmínek kupní smlouvy a smlouvy o zřízení služebnosti, které tvoří přílohu 
č. 69 tohoto   zápisu, a tedy změnu přílohy č. 105b zápisu Z8/40. zasedání Zastupitelstva města 
Brna konaného dne 6.9.2022, bod č. 139.  

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-78-36741.html
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Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

78. Prodej podílu statutárního města Brna na pozemcích p. č. 7190/158, p. č. 7190/159,  
p. č. 7190/165, k. ú. Bystrc, zřízení služebnosti – změna přílohy č. 106b zápisu  
Z8/40. zasedání Zastupitelstva města Brna, konaného dne 6. 9. 2022, bod č. 140) 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 79: 
 

50 - 0 - 0 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
aktualizované znění podmínek kupní smlouvy a smlouvy o zřízení služebnosti, které tvoří přílohu 
č. 70 tohoto   zápisu, a tedy změnu přílohy č. 106b zápisu Z8/40. zasedání Zastupitelstva města 
Brna konaného dne 6.9.2022, bod č. 140.  
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

79. Prodej pozemku p. č. 226/1, k. ú. Maloměřice 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společně hlasovat o bodech 79) – 84) vztahujících 
se k prodejům pozemků. 
 
Leoš Prokeš, MBA – požádal o samostatné hlasování o bodech 79) a 80). 
 
K hlasování o přijetí usnesení k bodu 79) bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 80: 
 

47 - 0 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
prodej pozemku p. č. 226/1 – zastavěná plocha a nádvoří o výměře 156 m² k. ú. Maloměřice do 
podílového spoluvlastnictví XXXX XXXXXXXXXXXX X XXXX XXX XXXX, za dohodnutou kupní 
cenu ve výši 548 000 Kč a za podmínek uvedených v kupní smlouvě, která tvoří přílohu č. 71 
tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

80. Prodej pozemku p. č. 2650/1, k. ú. Řečkovice  
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 81: 
 

46 - 0 - 6 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
prodej pozemku p. č. 2650/1 – ostatní plocha o výměře 131 m² k. ú. Řečkovice společnosti PORTA 
SPES, a.s. se sídlem Maříkova 1899/1, Řečkovice 621 00 Brno, IČO 29369886 za dohodnutou 
kupní cenu 526 000 Kč  a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č. 72 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

81. Prodej pozemku p. č. 1639/1 v k. ú. Slatina, zřízení služebnosti 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – přistoupila ke společnému hlasování o bodech 81) – 84).  
 
K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 82: 
 

52 - 0 - 0 - 0  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
prodej pozemku 
  

- 1639/1 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 22 m² v k.ú. Slatina XXX XXXXXXX 
XXXXXXXXX X XXXXX XXXXXXXXXX XXX, za dohodnutou kupní cenu 65.800, Kč, 

 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-79-36780.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-80-36837.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-81-36870.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-82-36902.html
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- zřízení služebnosti na převáděném pozemku –   omezení činností v ochranném pásmu 
inženýrské sítě  a práva vstupu pro společnost Dopravní podnik města Brna, a.s., IČO: 
25508881, se sídlem Hlinky 64/151, Pisárky, 603 00  Brno, a za podmínek kupní smlouvy 
a smlouvy o zřízení služebnosti, která tvoří přílohu č 73 tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

82. Prodej pozemků p. č. 2713/88, 3394 v k. ú. Žebětín 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
prodej pozemků 

- p.č. 2713/88 zahrada  o výměře 30 m², 
- p.č. 3394 ostatní plocha, neplodná půda  o výměře 116 m²  

 
v k.ú. Žebětín XXXX XXXXXXX XXXXXXXX X XXXX XXXXX XXXXXXXX za dohodnutou kupní 
cenu 571.400,-Kč za podmínek kupní smlouvy, které tvoří přílohu č. 74 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

83. Prodej části pozemku p. č. 545/1, k. ú. Kohoutovice. Zřízení služebnosti 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
 prodej části pozemku p. č. 545/1, oddělené geometrickým plánem č. 1263-5228/2022 a v něm 

označené jako pozemek p. č. 545/13 – ostatní plocha o výměře 54 m² k. ú. Kohoutovice do 
podílového spoluvlastnictví XXXXXXX XXXXXX X XXXXX XXXXXXXXXXX za dohodnutou 
kupní cenu ve výši 191 000 Kč, 

 zřízení služebnosti inženýrské sítě ve prospěch statutárního města a společnosti Brněnské 
vodárny a kanalizace, a.s. se sídlem Pisárecká 555/1a, Pisárky, 603 00 Brno, IČO 46347275 
bezúplatně a na dobu neurčitou k tíži pozemku p. č. 545/13 k. ú. Kohoutovice spočívající v 
povinnosti povinných strpět na pozemku vodovodní přípojku inventární číslo M-12592/52 
včetně jejího ochranného území a včetně práva vstupu a vjezdu na pozemek, 

 to vše za podmínek kupní smlouvy a smlouvy o zřízení služebnosti, která tvoří přílohu č. 75  
tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

84. Prodej id. 8/10 spoluvlastnického podílu k pozemku p. č. 673/7 v k. ú. Lesná 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
prodej   spoluvlastnického podílu ve výši id. 8/10 na pozemku p.č. 673/7 ostatní plocha, jiná plocha 
o výměře 14 m²  v k.ú. Lesná XXXXXXXX XXX XXXXXXX X XXXX XXXXXX XXXXXXXXX za 
dohodnutou kupní cenu ve výši 45.680,- Kč a za podmínek kupní smlouvy, které tvoří přílohu č. 76 
tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

85. Žádost o bezúplatný převod hrobového zařízení, darovací smlouva 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 83: 
 

50 - 0 - 0 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
žádost XXXXX XXXXXXXXXXXX trvale bytem XXXXXXXXXXX XXXXXXX XXX XX XXXX, o 
bezúplatný převod hrobového zařízení inventární číslo 10021516789 umístěného na pohřebišti 
Brno-Židenice na hrobovém místě číslo 148-149 ve skupině 8; 
 
2. ZMB schvaluje 
darovací smlouvu mezi statutárním městem Brnem a XXXXXX XXXXXXXXXXXX, trvale bytem 
XXXXXXXXXXX XXXXXXX XXX XXX XXXX,která tvoří přílohu č. 77 tohoto zápisu, na poskytnutí 
věcného daru -   hrobového zařízení inventární číslo 10021516789 umístěného na pohřebišti Brno-
Židenice na hrobovém místě číslo 148-149 ve skupině 8.  
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-83-36937.html


Strana 52 z 84 

3. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru životního prostředí MMB podpisem darovací smlouvy na poskytnutí věcného 
daru - hrobového zařízení inventární číslo 10021516789 umístěného na pohřebišti Brno-Židenice 
na hrobovém místě číslo 148-149 ve skupině 8. 
 

86. Bezúplatné nabytí pozemků p. č. 1501/26, p. č. 1501/37 a p. č. 1501/38 v k. ú. Štýřice  
z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smluv s omezujícími podmínkami 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společné hlasování o bodech 86) – 99) vztahujících 
se k bezúplatnému nabytí pozemků. 
 
K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 84:  51 - 0 - 0 - 1  
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
1. skutečnosti, že: 

- ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byly statutárnímu 
městu Brnu doručeny návrhy smluv o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité 
věci s omezujícími podmínkami, 

- omezující a sankční podmínky v návrzích smluv spočívají mj. v tom, že převáděný majetek 
je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo jiným 
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od 
právních účinků vkladu vlastnického práva do katastru nemovitostí (KN) pod sankcí 
smluvní pokuty ve výši 15% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků 
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku 
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po 
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní 
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době 
porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného ke 
dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku 
věcným břemenem v nezbytném rozsahu pro účely zřízení, provozu a údržby sítě 
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu 
vlastníka k jeho stavbě) 

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedených smluv zavázáno vždy do 31. 1. 
následujícího roku předat ÚZSVM písemnou zprávu o pozemcích ohledně plnění 
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí 
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku, 

 
- na převáděném majetku se nachází silniční zeleň při ulici Renneská třída 

  
 2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do těchto 
návrhů smluv, 
 
2. ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemků 
  
  p.č. 1501/26 ostatní plocha, zeleň, o výměře 325 m², 
  p.č. 1501/37 ostatní plocha, zeleň, o výměře 33 m², 
  p.č. 1501/38 ostatní plocha, zeleň, o výměře 142 m², 
  
 vše v k.ú. Štýřice 

  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvách o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovitým věcem s omezujícími podmínkami, které tvoří přílohu č.78 tohoto 
zápisu. 
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 

 
 

 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-84-36987.html
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87. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 1556/2 v k. ú. Pisárky z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 1556/2 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 4 m², v k.ú. Pisárky, 
  
 z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci, která tvoří přílohu č. 79 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

88. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 3067/9 v k. ú. Bohunice z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 3067/9 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 9 m², v k.ú. Bohunice, 
   
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci, která tvoří přílohu č. 80 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

89. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 3193/1 v k. ú. Komín z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 3193/1 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 13 m², v k.ú. Komín, 

  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci, která tvoří přílohu č. 81 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

90. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 3942/47 v k. ú. Černá Pole z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 3942/47 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 388 m², v k.ú. Černá Pole, 
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci, která tvoří přílohu č. 82 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

91. Bezúplatné nabytí pozemků p. č. 811/6 a p. č. 811/31, k. ú. Přízřenice z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemků 
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- p.č. 811/6 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 57 m², 
- p.č. 811/31 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 234 m², 

  
 v k.ú. Přízřenice 
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvách o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci, které tvoří přílohu č. 83 tohoto zápisu. 
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 

92. Bezúplatné nabytí pozemků p. č. 8347/5 a p. č. 8347/74 v k. ú. Židenice z vlastnictví  
ČR-ÚZSVM 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 8347/5 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 80 m² 
- p.č. 8347/74 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 29 m², oba v k.ú. Židenice, 

  
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci, která tvoří přílohu č. 84 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

93. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 1535/33 v k. ú. Komín z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě 
smlouvy s omezujícími podmínkami 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
1. skutečnosti, že: 
- ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byl statutárnímu 

městu Brnu doručen návrh smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité 
věci s omezujícími podmínkami, 

- omezující a sankční podmínky v návrhu smlouvy spočívají mj. v tom, že převáděný majetek je 
nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo jiným výdělečným 
účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od právních účinků 
vkladu vlastnického práva do katastru nemovitostí (KN) pod sankcí smluvní pokuty ve výši 
15% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků zápisu vlastnického práva do 
KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku města Brna nepřevést, a to ani 
zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po dobu 10 let od právních účinků vkladu 
vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku 
obvyklé v daném místě a čase v době porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné 
dle cenového předpisu platného ke dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního 
zatížení převáděného majetku věcným břemenem v nezbytném rozsahu pro účely zřízení, 
provozu a údržby sítě technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění 
nezbytného přístupu vlastníka k jeho stavbě) 

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy do 31. 1. 
následujícího roku předat ÚZSVM písemnou zprávu o pozemcích ohledně plnění podmínek o 
zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí 2.000,- Kč za 
porušení uvedeného závazku, 

- na převáděném majetku se nachází těleso tramvajové dráhy. 

  
2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto 
návrhu smlouvy. 
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2. ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 1535/33 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 15 m², v k.ú. Komín, 
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci s omezujícími podmínkami, která tvoří přílohu č. 85 tohoto 
zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

94. Bezúplatné nabytí pozemků p. č. 1749/1 a p. č. 1749/5 v k. ú. Komín z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
na základě smlouvy s omezujícími podmínkami 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
1. skutečnosti, že: 

- ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byl 

statutárnímu městu Brnu doručen návrh smlouvy o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci s omezujícími podmínkami, 

- omezující a sankční podmínky v návrhu smlouvy spočívají mj. v tom, že převáděný 
majetek je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo 
jiným výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 
10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do katastru nemovitostí (KN) 
pod sankcí smluvní pokuty ve výši 15% ceny, kterou měl převáděný majetek ke 
dni právních účinků zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového 
předpisu a dále v závazku města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či 
nezatížit převáděný majetek, po dobu 10 let od právních účinků vkladu 
vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní pokuty ve výši ceny tohoto 
převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době porušení závazku, 
nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného ke dni nabytí 
převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku 
věcným břemenem v nezbytném rozsahu pro účely zřízení, provozu a údržby sítě 
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného 
přístupu vlastníka k jeho stavbě) 

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy 
do 31. 1. následujícího roku předat ÚZSVM písemnou zprávu o pozemcích 
ohledně plnění podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném 
zájmu apod. se sankcí 2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku, 

 
- na převáděném majetku se nachází veřejná zeleň, 

  
2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto 
návrhu smlouvy, 

 
2. ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemků 
  

- p.č. 1749/1 ostatní plocha, zeleň, o výměře 958 m², 
- p.č. 1749/5 ostatní plocha, zeleň, o výměře 1178 m², 

  
 vše v k.ú. Komín, 
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, za podmínek 
uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité věci s omezujícími 
podmínkami, která tvoří přílohu č. 86 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
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95. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 2166 v k. ú. Bohunice z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě 
smlouvy s omezujícími podmínkami 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnosti, že: 

- ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byl statutárnímu 
městu Brnu doručen návrh smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité 
věci s omezujícími podmínkami, 

- omezující a sankční podmínky v návrhu smlouvy spočívají mj. v tom, že převáděný 
majetek je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo jiným 
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od 
právních účinků vkladu vlastnického práva do katastru nemovitostí (KN) pod sankcí 
smluvní pokuty ve výši 15% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků 
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku 
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po 
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní 
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době 
porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného ke 
dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku 
věcným břemenem v nezbytném rozsahu pro účely zřízení, provozu a údržby sítě 
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu 
vlastníka k jeho stavbě) 

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy do 31.1. 
následujícího roku předat ÚZSVM písemnou zprávu o pozemcích ohledně plnění 
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí 
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku, 

 
- na převáděném majetku se nachází doprovodná zeleň podél komunikace 

  
2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto 
návrhu smlouvy, 
 
2. ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 2166 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 933 m², k.ú. Bohunice 
 

z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci s omezujícími podmínkami, která tvoří přílohu č. 87 tohoto 
zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

96. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 3251/120 v k. ú. Bystrc z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě 
smlouvy s omezujícími podmínkami 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
1. skutečnosti, že: 

- ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byl statutárnímu 
městu Brnu doručen návrh smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité 
věci s omezujícími podmínkami, 

- omezující a sankční podmínky v návrhu smlouvy spočívají mj. v tom, že převáděný 
majetek je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo jiným 
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od 
právních účinků vkladu vlastnického práva do katastru nemovitostí (KN) pod sankcí 
smluvní pokuty ve výši 10% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků 
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku 
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po 
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní 
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době 
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porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného ke 
dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku 
věcným břemenem v nezbytném rozsahu pro účely zřízení, provozu a údržby sítě 
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu 
vlastníka k jeho stavbě) 

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy do 31. 1. 
následujícího roku předat ÚZSVM písemnou zprávu o pozemcích ohledně plnění 
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí 
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku, 

 
- na převáděném majetku se nachází veřejná zeleň - zatravněný svah 

2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto 
návrhu smlouvy, 
 
2. ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 3251/120 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 90 m², v k.ú. Bystrc, 
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci s omezujícími podmínkami, která tvoří přílohu č. 88 tohoto 
zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

97. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 4802/279 v k. ú. Komín z vlastnictví ČR-ÚZSVM 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 4802/279 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 22 m², v k.ú. Komín, 
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci, která tvoří přílohu č. 89 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

98. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 4812/6 a podílu id. ¾ na pozemku p. č. 4813/1 v k. ú. Komín 
z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smlouvy s omezujícími podmínkami 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
1. skutečnosti, že: 

- ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byl statutárnímu 
městu Brnu doručen návrh smlouvy o bezúplatném převodu vlastnického práva k 
nemovitým věcem s omezujícími podmínkami, 

- omezující a sankční podmínky v návrhu smlouvy spočívají mj. v tom, že převáděný 
majetek je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo jiným 
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od 
právních účinků vkladu vlastnického práva do katastru nemovitostí (KN) pod sankcí 
smluvní pokuty ve výši 15% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků 
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku 
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po 
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní 
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době 
porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného ke 
dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku 
věcným břemenem v nezbytném rozsahu pro účely zřízení, provozu a údržby sítě 
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technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu 
vlastníka k jeho stavbě) 

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy do 31. 1. 
následujícího roku předat ÚZSVM písemnou zprávu o pozemcích ohledně plnění 
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí 
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku, 

 
- na převáděném majetku se nachází veřejná zeleň, 

  

 2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto 

návrhu smlouvy. 
 
2. ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 4812/6 ostatní plocha, zeleň, o výměře 7 m², 
  
 a id. podílu ¾ na pozemku 
  
  

- p.č. 4813/1 ostatní plocha, zeleň, o výměře 13 m², 
  
vše v k.ú. Komín, 
  
 z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, za podmínek 
uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovitým věcem s 
omezujícími podmínkami, která tvoří přílohu č. 90 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

99. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 661/4 v k. ú. Lesná z vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě 
smlouvy s omezujícími podmínkami 
 
Schválené usnesení: 

1. ZMB bere na vědomí 

1. skutečnosti, že: 
- ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byl 

statutárnímu městu Brnu doručen návrh smlouvy o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci s omezujícími podmínkami, 

- omezující a sankční podmínky v návrhu smlouvy spočívají mj. v tom, že převáděný 
majetek je nutné užívat ve veřejném zájmu a nelze jej využívat ke komerčním nebo 
jiným výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 
10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do katastru nemovitostí (KN) 
pod sankcí smluvní pokuty ve výši 15% ceny, kterou měl převáděný majetek ke 
dni právních účinků zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového 
předpisu a dále v závazku města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či 
nezatížit převáděný majetek, po dobu 10 let od právních účinků vkladu 
vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní pokuty ve výši ceny tohoto 
převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době porušení závazku, 
nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného ke dni nabytí 
převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku 
věcným břemenem v nezbytném rozsahu pro účely zřízení, provozu a údržby sítě 
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného 
přístupu vlastníka k jeho stavbě) 

- statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy 
do 31. 1. následujícího roku předat ÚZSVM písemnou zprávu o pozemcích 
ohledně plnění podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném 
zájmu apod. se sankcí 2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku, 

- na převáděném majetku se nachází zpevněná plocha – chodník. 
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2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto 
návrhu smlouvy, 

 
2. ZMB schvaluje 
bezúplatné nabytí pozemku 
  

- p.č. 661/4 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 48 m², v k.ú. Lesná, 
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, IČO 
69797111, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, Nové Město, 128 00 Praha 2, do vlastnictví 
statutárního města Brna, za podmínek uvedených ve smlouvě o bezúplatném převodu 
vlastnického práva k nemovité věci s omezujícími podmínkami, která tvoří přílohu č. 91 tohoto 
zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

100. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o bezúplatném převodu vlastnictví č. 1877364911 ze dne 17. 9. 
2019 - Sportovně rekreační oblast Pisárky – lokalita za Anthroposem 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 85: 
 

48 - 0 - 2 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
Dodatek č. 1 ke Smlouvě o bezúplatném převodu vlastnictví č. 1877364911 uzavřené dne 17. 9. 
2019 mezi statutárním městem Brnem a Českou republikou – Ministerstvem obrany, se sídlem v 
Praze, Tychonova 221/1, 160 01 Praha 6, IČO: 60162694, který tvoří přílohu č. 92 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.  
 

101. Nabytí pozemku p. č. 4003 v k. ú. Bosonohy 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společně hlasovat o bodech 101) – 104) vztahujících 
se k nabytí pozemků. 
 
K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 86: 
 

51 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
nabytí pozemku p.č. 4003 ostatní plocha, silnice, o výměře 36 m², k.ú. Bosonohy, ve výlučném 
vlastnictví společnosti GenAgro Říčany, a.s., Zemědělská 458, 664 82 Říčany, IČO 64506843, do 
vlastnictví statutárního města Brna za dohodnutou kupní cenu v celkové výši 50.400 Kč a za 
podmínek uvedených v kupní smlouvě, která tvoří přílohu č. 93 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

102. Nabytí pozemků p. č. 3981, 4100 v k. ú. Bosonohy 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
nabytí pozemků p.č. 3981 ostatní plocha, silnice, o výměře 43 m² a p.č. 4100 ostatní plocha, silnice, 
o výměře 20 m², oba k.ú. Bosonohy, ve výlučném vlastnictví společnosti ZEVO Střelice, a.s., Za 
Humny 728/25, 664 47 Střelice, IČO 60696184, do vlastnictví statutárního města Brna za 
dohodnutou kupní cenu v celkové výši 88.200 Kč a za podmínek uvedených v kupní smlouvě, která 
tvoří přílohu č. 94 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

103. Nabytí části pozemku p. č. 1247/116 v k. ú. Bohunice 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

- nabytí části pozemku p.č. 1247/116 dle geometrického plánu č. 2146-264/2022 
označené jako p.č. 1247/150 ostatní plocha, silnice o výměře 41 m², k.ú. Bohunice, 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-85-37023.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-86-37063.html
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ve výlučném vlastnictví XXXX XXXXX XXXXXX do vlastnictví statutárního města 
Brna za dohodnutou kupní cenu v celkové výši 98.400 Kč, 

 
- poskytnutí náhrady vlastníkovi za bezesmluvní užívání části pozemku p.č. 

1247/116, k.ú. Bohunice, bez právního důvodu ve výši stanovené výměrem 
Ministerstva financí České republiky za období od 01. 01. 2021 do okamžiku nabytí 
části pozemku p.č. 1247/116 dle geometrického plánu č. 2146-264/2022 
označené jako p.č. 1247/150 ostatní plocha, silnice o výměře 41 m², k.ú. Bohunice 
do vlastnictví statutárního města Brna, 

  
 a to vše za podmínek uvedených v kupní smlouvě, která tvoří přílohu č. 95 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

104. Nabytí částí pozemku p. č. 772/1 v k. ú. Jehnice 
 
Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
nabytí částí pozemku p.č. 772/1 dle geometrického plánu č. 1191-68/2022 označených jako p.č. 
772/14 orná půda o výměře 4 m², a p.č. 772/15 orná půda o výměře 2 m², oba v k.ú. Jehnice, v 
podílovém spoluvlastnictví XXXXX XXXXX  XXXXXXXXXXXX (spoluvlastnický podíl ve výši id. 
1/2) a XXXX XXXX XXXXXXXXXXXX (spoluvlastnický podíl ve výši id. 1/2) do vlastnictví 
statutárního města Brna za dohodnutou kupní cenu v celkové výši 11.400 Kč a za podmínek 
uvedených v kupní smlouvě, která tvoří přílohu č. 96 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.   
 

106. Kupní cena za nabytí pozemku p. č. 189 v k. ú. Horní Heršpice z vlastnictví České  
republiky-Správy železnic, státní organizace, do vlastnictví statutárního města Brna 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 87: 
 

46 - 0 - 0 - 6  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnosti, že 
  

- Česká republika – Správa železnic, státní organizace nabídla statutárnímu městu Brnu k 
odkupu pozemek p.č. 189 v k.ú. Horní Heršpice vč. stavby komunikace vybudované jako 
součást stavby „ČD Brno-1. část odstavného nádraží, 1. etapa“, 

- na pozemku p.č. 189 v k.ú. Horní Heršpice je situována veřejně přístupná účelová 
komunikace ulice Severní, která zajišťuje příjezd k soukromým nemovitostem a která svým 
charakterem naplňuje ustanovení § 7 odst. 1 zákona č. 13/1997 Sb., o pozemních 
komunikacích, v platném znění, tím, že slouží ke spojení nemovitostí v jejím sousedství s 
ostatními pozemními komunikacemi, 

- Rada města Brna na své schůzi č. R8/112. konané dne 27.10.2020, bod č. 56 souhlasila 
se záměrem nabytí pozemku p.č. 189 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 1837 
m² v k.ú. Horní Heršpice z vlastnictví České republiky – Správy železnic, státní organizace 
do vlastnictví statutárního města Brna, 

- Zastupitelstvo města Brna na svém zasedání Z8/38. konaném dne 17.05.2022, bod č. 107 
souhlasilo s technickými podmínkami prodeje pozemku p.č. 189, v k.ú. Horní Heršpice a 
schválilo prohlášení statutárního města Brna týkající se převzetí případných ekologických 
závazků s tímto pozemkem spojených. 

  
2. ZMB nesouhlasí 
se záměrem   nabytí pozemku: 
  

- p.č. 189 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 1.837 m², v k.ú. Horní Heršpice 
z vlastnictví České republiky – Správy železnic, státní organizace, se sídlem Praha 1 - Nové Město, 
Dlážděná 1003/7, PSČ 110 00, IČO: 70994234 do vlastnictví statutárního města Brna za kupní 
cenu ve výši 6.095.000,- Kč bez DPH. 
 
 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-87-37098.html
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107. Darování pozemků p. č. 273/2, 273/3, oba v k. ú. Čížky, p. č. 236/5, 236/6, oba v k. ú. Kuřimské 
Jestřabí, p. č. 326/15, 326/20, 326/21, vše v k. ú. Vohančice, Jihomoravskému kraji  
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 88: 
 

52 - 0 - 0 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnosti, že: 
  

- pozemky p.č. 273/2, 273/3, oba v k.ú. Čížky jsou součástí silničního tělesa II/379 ve 
vlastnictví Jihomoravského kraje, předmětné pozemky jsou zastavěny odvodňovacím 
korytem a opěrnou zdí ve vlastnictví Jihomoravského kraje, 

- pozemky p.č. 236/5, 236/6 oba v k.ú. Kuřimské Jestřabí jsou zastavěny silnicí III/3795 ve 
vlastnictví Jihomoravského kraje, je na nich umístěno mostní těleso 3795-3 ve vlastnictví 
Jihomoravského kraje, 

- pozemky p.č. 326/15, 326/20, 326/21, vše v k.ú. Vohančice jsou součástí silničního tělesa 
II/379 ve vlastnictví Jihomoravského kraje, předmětné pozemky jsou zastavěny 
odvodňovacím korytem a opěrnou zdí ve vlastnictví Jihomoravského kraje. 

 
- Odbor dopravy MMB jedná s Jihomoravským krajem o bezúplatném převodu stavby silnice 

II/602 v délce 2,740 km ulice Jihlavská včetně pozemků p.č. 2019/10, v k.ú. Štýřice, p.č. 
1678/47, v k.ú. Starý Lískovec, p.č. 1247/7, 1247/15, 1247/132, 1247/136, vše v k.ú. 
Bohunice a části pozemku p.č. 1678/4, v k.ú. Starý Lískovec do vlastnictví statutárního 
města Brna. 

  
2. ZMB schvaluje 
darování   pozemků: 
  

 p.č. 273/2 ostatní plocha, silnice, o výměře 244 m², 
 p.č. 273/3 ostatní plocha, silnice, o výměře 52 m², 

 
 oba v k.ú. Čížky 
  
  

 p.č. 236/5 ostatní plocha, silnice, o výměře 1 m², 
 p.č. 236/6 ostatní plocha, silnice, o výměře 1 m², 

 
 oba v k.ú. Kuřimské Jestřabí 
  
  

 p.č. 326/15 ostatní plocha, silnice, o výměře 3 m², 
 p.č. 326/20 ostatní plocha, silnice, o výměře 104 m², 
 p.č. 326/21 ostatní plocha, silnice, o výměře 22 m², 

  
vše v k.ú. Vohančice 
z vlastnictví statutárního města Brna do vlastnictví Jihomoravského kraje, se sídlem Žerotínovo 
náměstí 449/3, 602 00 Brno, IČO:70888337, 
a za podmínek uvedených v darovací smlouvě, která tvoří přílohu č. 97 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

108. Uznání vlastnického práva k pozemkům p. č. 1280/11, 1355/34, 1355/35, vše v k. ú. Stránice 
formou souhlasného prohlášení 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společné hlasování o bodech 108) – 111) 
vztahujících se k uznání vlastnických práv. 
 

K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 89: 
 

49 - 0 - 1 - 2  

 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-88-37130.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-89-37172.html
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Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnosti, že: 
  

 ze strany České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových jsou již 
od roku 2005 podávány proti statutárnímu městu Brnu žaloby o určení vlastnictví České 
republiky k pozemkům zapsaným ve vlastnictví statutárního města Brna na základě § 1 
zákona č. 172/1991 Sb., o přechodu některých věcí z majetku České republiky do 
vlastnictví obcí, v platném znění, s odůvodněním, že ze strany statutárního města Brna 
nebyly splněny všechny podmínky pro přechod vlastnického práva na statutární město 
Brno dle § 1 tohoto zákona, a to zejména podmínka faktického hospodaření s pozemky k 
datu 24. 5. 1991, 

 soudy v těchto sporech již stabilně rozhodují na základě konstantní soudní judikatury 
vydané k výkladu § 1 zákona č. 172/1991 Sb., o přechodu některých věcí z majetku České 
republiky do vlastnictví obcí, v platném znění, a k výkladu podmínky faktického 
hospodaření tak, že žalobám České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových je vyhovováno v případech nesplnění všech podmínek pro přechod 
vlastnického práva na statutární město Brno, zejména podmínky faktického hospodaření 
s pozemky k datu 24. 5. 1991. 

   
2. ZMB souhlasí 
s uznáním vlastnického práva České republiky k pozemkům: 
  
  p.č. 1280/11 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 27 m² 
  p.č. 1355/34 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 658 m² 
  p.č. 1355/35 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 287 m² 
  
vše v k.ú. Stránice, s tím, že organizační složkou státu příslušnou s těmito pozemky hospodařit je 
Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 
Praha 2 – Nové Město, IČO: 69797111 (dále jen Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových). 

 
3. ZMB schvaluje 
souhlasné prohlášení dle ustanovení § 66 odst. 1 písm. a) vyhlášky ČÚZK č. 357/2013 Sb., o 
katastru nemovitostí (katastrální vyhláška), v platném znění, mezi statutárním městem Brnem a 
Českou republikou – Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových týkající se uznání 
vlastnického práva České republiky k pozemkům:  
  
  p.č. 1280/11 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 27 m² 
  p.č. 1355/34 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 658 m² 
  p.č. 1355/35 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 287 m² 
  
vše v k.ú. Stránice, s tím, že organizační složkou státu příslušnou s těmito pozemky hospodařit je 
Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových a za podmínek uvedených v souhlasném 
prohlášení, které tvoří přílohu č. 98 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

109. Uznání vlastnického práva k pozemkům p. č. 1606 v k. ú. Horní Heršpice, p. č. 422/63, 623/2, 
oba v k. ú. Dolní Heršpice formou souhlasného prohlášení 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnosti, že: 
  

- ze strany České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových jsou již 
od roku 2005 podávány proti statutárnímu městu Brnu žaloby o určení vlastnictví České 
republiky k pozemkům zapsaným ve vlastnictví statutárního města Brna na základě § 1 
zákona č. 172/1991 Sb., o přechodu některých věcí z majetku České republiky do 
vlastnictví obcí, v platném znění, s odůvodněním, že ze strany statutárního města Brna 
nebyly splněny všechny podmínky pro přechod vlastnického práva na statutární město 
Brno dle § 1 tohoto zákona, a to zejména podmínka faktického hospodaření s pozemky k 
datu 24. 5. 1991, 
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- soudy v těchto sporech již stabilně rozhodují na základě konstantní soudní judikatury 
vydané k výkladu § 1 zákona č. 172/1991 Sb., o přechodu některých věcí z majetku České 
republiky do vlastnictví obcí, v platném znění, tak, že žalobám České republiky – Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech majetkových je vyhovováno v případech nesplnění všech 
podmínek pro přechod vlastnického práva na statutární město Brno, zejména podmínky 
faktického hospodaření s pozemky k datu 24. 5. 1991. 

   
2. ZMB souhlasí 
s uznáním vlastnického práva České republiky 
k pozemkům: 
  

- p.č. 1606 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 2933 m² 
  
 v k.ú. Horní Heršpice 
   
  

- p.č. 422/63 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 1076 m² 
- p.č. 623/2 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 1965 m² 

  
oba v k.ú. Dolní Heršpice, s tím, že organizační složkou státu příslušnou s těmito pozemky 
hospodařit je Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 
390/42, 128 00 Praha 2 – Nové Město, IČO: 69797111 (dále jen Úřad pro zastupování státu ve 
věcech majetkových). 
 
3. ZMB schvaluje 
souhlasné prohlášení dle ustanovení § 66 odst. 1 písm. a) vyhlášky ČÚZK č. 357/2013 Sb., o 
katastru nemovitostí (katastrální vyhláška), v platném znění, mezi statutárním městem Brnem a 
Českou republikou – Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových týkající se uznání 
vlastnického práva České republiky k pozemkům:  
  

- p.č. 1606 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 2933 m² 
  
 v k.ú. Horní Heršpice 
  
  

- p.č. 422/63 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 1076 m² 
- p.č. 623/2 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 1965 m² 

  
oba v k.ú. Dolní Heršpice, s tím, že organizační složkou státu příslušnou s těmito pozemky 
hospodařit je Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, 
a za podmínek uvedených v souhlasném prohlášení, které tvoří přílohu č. 99 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

110. Uznání vlastnického práva k pozemkům p. č. 2853, 2854, oba v k. ú. Bohunice formou 
souhlasného prohlášení 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnosti, že: 
  

 ze strany České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových jsou již 

od roku 2005 podávány proti statutárnímu městu Brnu žaloby o určení vlastnictví České 

republiky k pozemkům zapsaným ve vlastnictví statutárního města Brna na základě § 1, § 

3 zákona č. 172/1991 Sb., o přechodu některých věcí z majetku České republiky do 

vlastnictví obcí, v platném znění, s odůvodněním, že ze strany statutárního města Brna 

nebyly splněny všechny podmínky pro přechod vlastnického práva na statutární město 

Brno dle § 1, § 3 tohoto zákona, a to zejména podmínka faktického hospodaření s 

pozemky k datu 24. 5. 1991, 

 soudy v těchto sporech již stabilně rozhodují na základě konstantní soudní judikatury 

vydané k výkladu § 1, § 3 zákona č. 172/1991 Sb., o přechodu některých věcí z majetku 

České republiky do vlastnictví obcí, v platném znění, tak, že žalobám České republiky – 
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Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových je vyhovováno v případech nesplnění 

všech podmínek pro přechod vlastnického práva na statutární město Brno, zejména 

podmínky faktického hospodaření s pozemky k datu 24. 5. 1991.  

2. ZMB souhlasí 
s uznáním vlastnického práva České republiky k pozemkům: 
  

 p.č. 2853 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 358 m² 

 p.č. 2854 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 361 m² 

 oba v k.ú. Bohunice, s tím, že organizační složkou státu příslušnou s těmito pozemky hospodařit 
je Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 
00 Praha 2 – Nové Město, IČO: 69797111 (dále jen Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových). 
 
3. ZMB schvaluje 
souhlasné prohlášení dle ustanovení § 66 odst. 1 písm. a) vyhlášky ČÚZK č. 357/2013 Sb., o 
katastru nemovitostí (katastrální vyhláška), v platném znění, mezi statutárním městem Brnem a 
Českou republikou – Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových týkající se uznání 
vlastnického práva České republiky k pozemkům:  
  

 p.č. 2853 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 358 m² 
 p.č. 2854 zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 361 m² 

  
oba v k.ú. Bohunice, s tím, že organizační složkou státu příslušnou s těmito pozemky hospodařit 
je Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových,a za podmínek uvedených v souhlasném 
prohlášení, které tvoří přílohu č. 100 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

111. Souhlasné prohlášení týkající se uznání vlastnictví stavby velínu umístěné na pozemcích  
p. č. 2884/1, 2884/2, 2884/3, 2884/4, 2884/5, vše v k. ú. Nový Lískovec pro Českou  
republiku - Ředitelství silnic a dálnic ČR 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnosti, že: 

 dne 17.04.1998 byla uzavřena mezi statutárním městem Brnem a Ředitelstvím silnic a 
dálnic ČR smlouva o sdružení č. 56 98 9 024 týkající se zajištění přípravy a realizace 
stavby „Silnice I/40 Pražská radiála“ budované v rámci investiční akce „Brno, Pražská 
radiála“ 

 stavba velínu Pisáreckého tunelu byla vybudována v rámci stavby „Silnice I/40 Pražská 
radiála“ v rámci akce „Brno, Pražská radiála“ jako stavební objekt D 600 – Velín a rozvodna 
– tunel, 

 stavba velínu Pisáreckého tunelu, tj. stavební objekt D 600 – Velín a rozvodna – tunel, 
byla dle uzavřené smlouvy o sdružení č. 56 98 9 024 zcela financována Českou republikou 
a má ve smyslu uzavřené smlouvy o sdružení č. 56 98 9 024 přejít do vlastnictví České 
republiky – Ředitelství silnic a dálnic ČR, 

 stavba velínu Pisáreckého tunelu je nedílnou součástí liniové stavby – silnice I. třídy č. 23 
ve vlastnictví České republiky   - Ředitelství silnic a dálnic ČR a je umístěna na pozemcích 
p.č. 2884/1, 2884/3, oba v k.ú. Nový Lískovec ve vlastnictví statutárního města Brna a na 
pozemcích p.č. 2884/2, 2884/4, 2884/5, vše v k.ú. Nový Lískovec ve vlastnictví České 
republiky – Ředitelství silnic a dálnic ČR 

 Česká republika – Ředitelství silnic a dálnic ČR požádala statutární město Brno o 
poskytnutí součinnosti při zápisu stavby velínu Pisáreckého tunelu do katastru 
nemovitostí, a to formou uzavření souhlasného prohlášení. 

 
 
2. ZMB souhlasí 
s uznáním vlastnického práva České republiky ke stavbě velínu Pisáreckého tunelu vybudované v 
rámci akce „Brno, Pražská radiála“ jako stavební objekt D 600 – Velín a rozvodna – tunel (dále jen 
stavba velínu) umístěné na pozemcích: 
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 p.č. 2884/1 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 66 m² 
 p.č. 2884/3 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 48 m² 

 
 ve vlastnictví statutárního města Brna, 
  
  

 p.č. 2884/2 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 6 m² 
 p.č. 2884/4 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 25 m² 
 p.č. 2884/5 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 79 m² 

  
ve vlastnictví České republiky, vše v k.ú. Nový Lískovec a označené dle geometrického plánu pro 
vyznačení budovy č. 1538-10/2019 ze dne 13.05.2019 jako stavba bez čp/če – doprava, s tím, že 
organizační složkou státu příslušnou se stavbou velínu hospodařit je Ředitelství silnic a dálnic ČR, 
se sídlem Na Pankráci 546/56, Nusle, 140 00 Praha 4, IČO: 65993390 (dále jen Ředitelství silnic 
a dálnic ČR) 
 
3. ZMB schvaluje 
souhlasné prohlášení dle ustanovení § 66 odst. 1 vyhlášky Českého úřadu zeměměřického a 
katastrálního č. 357/2013 Sb., o katastru nemovitostí (katastrální vyhláška), v platném znění, mezi 
statutárním městem Brnem a Ředitelstvím silnic a dálnic ČR týkající se uznání vlastnického práva 
České republiky ke stavbě velínu umístěné na pozemcích: 
  

 p.č. 2884/1 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 66 m² 
 p.č. 2884/3 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 48 m² 

  
ve vlastnictví statutárního města Brna, 

   
 p.č. 2884/2 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 6 m² 
 p.č. 2884/4 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 25 m² 
 p.č. 2884/5 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 79 m² 

 
ve vlastnictví České republiky, vše v k.ú. Nový Lískovec a označené dle geometrického plánu pro 
vyznačení budovy č. 1538-10/2019 ze dne 13.05.2019 jako stavba bez čp/če – doprava, s tím, že 
organizační složkou státu příslušnou se stavbou velínu hospodařit je Ředitelství silnic a dálnic ČR, 
a za podmínek uvedených v souhlasném prohlášení, které tvoří přílohu č. 101 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

112. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č. e., způsob využití garáž, postavené  
na pozemku p. č. 1791 v k. ú. Černovice 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společně hlasovat o bodech 112) – 115) vztahujících 
se k předkupním právům ke stavbám. 
 
Doc. MUDr. Tomáš Skřička, CSc. – požádal o samostatné hlasování o bodech 112) a 113). 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – přistoupila k samostatnému projednávání bodů  
dle požadavku doc. MUDr. Tomáše Skřičky, CSc. 
 
K hlasování o návrhu usnesení k bodu 112) bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 90: 
 

47 - 0 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 

 nabídku právnické osoby Garmax Morava s.r.o., doručenou dne 11.1.2023, na využití 
předkupního práva ve smyslu ustanovení § 3056 zák. č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, 
v platném znění (dále jen „NOZ“), ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití garáž, postavené 
na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 1791, zastavěná plocha a nádvoří 
o výměře 20 m² v k.ú. Černovice, za kupní cenu ve výši 745. 000,- Kč, a za podmínek 
doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým. 

 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-90-37229.html
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 skutečnost, že nabídku předkupního práva k téže garáži projednávalo již Zastupitelstvo 
města Brna na svém Z8/40. zasedání konaném dne 6. 9. 2022 a nesouhlasilo s využitím 
předkupního práva (nabídková cena 300.000,- Kč, resp. 450.000,- Kč). 

 
 skutečnost, že aktuálním náhledem do katastru nemovitostí bylo zjištěno, že již dne 

10.1.2023 bylo Katastrálním úřadem pro Jihomoravský kraj, Katastrálním pracovištěm 
Brno-město, k předmětné nemovitosti, zapsané na listu vlastnictví č. XXXX, zahájeno 
řízení ve věci vkladu vlastnického práva ve prospěch koupěchtivého a tímto jednáním 
došlo k porušení zákonného předkupního práva, neboť vůči předkupníkovi nebyla 
dodržená zákonem stanovená lhůta k vyjádření v délce do 3 měsíců po doručení nabídky.  

 
2. ZMB nesouhlasí 
- s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, ke 
stavbě bez č.p./č.e., způsob využití garáž, postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města 
Brna p.č. 1791, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 20 m² v k.ú. Černovice, dle nabídky ze dne 
11.1.2023. 
 

113. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č. e., způsob využití garáž, postavené  
na pozemku p. č. 5484 v k. ú. Královo Pole 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 91: 
 

44 - 0 - 5 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 

 nabídku podílových spoluvlastníků XXXX XXXXXXX XXXXXXXXX X XXXXXX XXXXXXX 
(velikost podílu jednotlivého spoluvlastníka činí id. ½), doručenou dne 28.12.2022, na 
využití předkupního práva ve smyslu ustanovení § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský 
zákoník, v platném znění (dále jen „NOZ“), ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití garáž, 
postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 5484, zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 19 m² v k.ú. Královo Pole, za kupní cenu ve výši 450.000,- Kč, a za 
podmínek doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým. 

 
2. ZMB nesouhlasí 

 s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, 
ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití garáž, postavené na pozemku ve vlastnictví 
statutárního města Brna p.č. 5484, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 19 m², k.ú. 
Královo Pole, dle nabídky ze dne 28.12.2022. 
 

114. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č. e., způsob využití jiná stavba, postavené 
na pozemku p. č. 4260/4 v k. ú. Židenice 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – přistoupila ke společnému hlasování o bodech 114) a 115).  
 
K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 92: 
 

52 - 0 - 0 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 

 nabídku XXXXXXX XXXX XXX XXXXXX XXXXXXX XXXXXXXX (dále jen XXXXXXXX 
XXXXXXXXX), doručenou dne 3. 1. 2023, na využití předkupního práva ve smyslu 
ustanovení § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění (dále jen 
„NOZ“), ke stavbě ve společném jmění XXXXXXX bez č.p./č.e., způsob využití jiná stavba 
(prodejní stánek), postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 
4260/4, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 24 m² v k.ú. Židenice, za kupní cenu ve výši 
200.000,- Kč, a za podmínek doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým, 

 
 skutečnost, že již na Z8/36. zasedání Zastupitelstva města Brna (dále jen „ZMB“), 

konaném dne 1. 3. 2022, byla ke stejné stavbě projednána nabídka předkupního práva 
podaná stejným vlastníkem předmětné stavby a ZMB nesouhlasilo s využitím předkupního 
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práva ke stavbě bez č.p./č.e., postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města 
Brna p.č. 4260/4 v k.ú. Židenice za nabídkovou kupní cenu ve výši 170.000,- Kč. 

 
2. ZMB nesouhlasí 

 s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, 
ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití jiná stavba, postavené na pozemku ve vlastnictví 
statutárního města Brna p.č. 4260/4, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 24 m² v k.ú. 
Židenice, dle nabídky ze dne 3. 1. 2023. 
 

115. Nabídka předkupního práva ke stavbě č. p. 580, způsob využití rodinný dům, postavené  
na pozemku p. č. 835 v k. ú. Štýřice 
 
Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 

 nabídku podílových spoluvlastníků, a to XXXX XXXXXXXXXXX XXXXX XXXXXX XXXXX 
XXXXXXXX XXXX XXXXXXXXXX XXXXXXX XXXXXXXXX X XXXXXXXX XXXXXXX 
(dále jen „spoluvlastníci“), doručenou dne 6.1.2023, na využití předkupního práva ve 
smyslu § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění (dále jen 
„NOZ“), ke stavbě č.p. 580, způsob využití rodinný dům, postavené na pozemku ve 
vlastnictví statutárního města Brna p.č. 835, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 62 m² 
v k.ú. Štýřice, za kupní cenu ve výši 3.000.000,- Kč, a za podmínek doložené kupní 
smlouvy uzavřené s koupěchtivým a smlouvy o advokátní úschově finančních prostředků 
a svěřenství listin. 

 
2. ZMB nesouhlasí 

 s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu § 3056 NOZ, ke stavbě 
č.p. 580, způsob využití rodinný dům, postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního 
města Brna p.č. 835, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 62 m² v k.ú. Štýřice, dle 
nabídky spoluvlastníků ze dne 6.1.2023. 
 

116. Nabídka předkupního práva ke stavbám bez č. p./č. e., způsob využití garáže, postaveným 
na pozemcích p. č. 285/45, 211/28, 212 až 241, 243 až 247, 257 až 284, 285/11,  
285/14 až 285/50, 285/52 až 285/81 a 285/124, vše v k. ú. Žabovřesky 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – upozornila na variantní návrh usnesení, s tím, že Rada 

města Brna podpořila variantu A – nesouhlasí s využitím předkupního práva, a tudíž nechala  

o variantě A hlasovat. 

 

K hlasování o návrhu usnesení k bodu 116), ve variantě A, bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 93: 
 

43 - 1 - 8 - 0  

Schválené usnesení: 

1. ZMB bere na vědomí 
 nabídku XXXXXXX XXXXXX XXXXXX X XXXX XXXXXXXX (dále jen „XXXXXXX 

XXXXXXXXX), doručenou dne 19.12.2022, na využití předkupního práva ve smyslu 
ustanovení § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění (dále jen 
„NOZ“), ke stavbě ve společném jmění XXXXXXX bez č.p./č.e., způsob využití garáž, 
postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 285/45, zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře 21 m² v k.ú. Žabovřesky, za kupní cenu ve výši 620.000,- Kč, 
a za podmínek doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým. 

 
 usnesení Rady městské části Brno-Žabovřesky, přijaté na její 7. schůzi, konané dne 

9.1.2023, ve kterém doporučila Zastupitelstvu městské části Brno-Žabovřesky doporučit 
Zastupitelstvu města Brna: 

 
 souhlasit s využitím předkupního práva ke stavbě bez č.p./č.e., postavené na pozemku 

p.č. 285/45 v lokalitě ul. Bráfova, k.ú. Žabovřesky, za kupní cenu ve výši 620.000,- Kč a 
za podmínek doložené kupní smlouvy, z úrovně statutárního města Brna, 

 souhlasit s využitím předkupního práva ke stavbám na pozemcích p.č. 211/28, 212 až 241, 
243 až 247, 257 až 284, 285/11, 285/14 až 285/44, 285/46 až 285/50, 285/52 až 285/81 a 
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p.č. 285/124 v lokalitě ul. Bráfova, vše v k.ú. Žabovřesky, z úrovně statutárního města 
Brna. 

 právně legitimní možnost majetkoprávního vypořádání staveb garáží v předmětné lokalitě 
formou výzvy na odstranění cizí stavby z pozemku ve smyslu ustanovení § 1042 NOZ, a 
to případným uplatněním žaloby na ochranu vlastnického práva vlastníka pozemku, 
dotčeného stavbou jiného vlastníka. 

  
 2. ZMB nesouhlasí 

- s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, 
ke stavbě ve společném jmění XXXXXXX bez č.p./č.e., způsob využití garáž, postavené 
na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 285/45, zastavěná plocha a 
nádvoří o výměře 21 m² v k.ú. Žabovřesky, dle nabídky ze dne 19.12.2022. 

 
- s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, 

k budovám bez č.p./č.e.: 
- způsob využití garáž, na pozemcích p.č. 212, 213, 214, 215, 216, 217, 218, 219, 285/11, 

285/33, 285/34, 285/35, 285/36, 285/49, 220, 221, 222, 223, 224, 225, 226, 285/30, 
285/31, 285/32, 227, 228, 229, 230, 231, 211/28, 232, 285/27, 285/28, 285/29, 233, 234, 
235, 236, 237, 238, 285/24, 285/25, 285/26, 285/48, 239, 240, 241, 243, 244, 285/21, 
285/22, 285/23, 285/47, 245, 246, 247, 285/18, 285/19, 285/20, 285/46, 285/15, 285/16, 
285/17, 285/37, 285/38, 285/45, 285/43, 285/44, 285/50, 257, 258, 259, 285/58, 285/41, 
285/42, 260, 261, 262, 285/40, 263, 264, 285/59, 265, 266, 285/39, 285/60, 285/52, 267, 
285/61, 285/62, 285/63, 268, 285/64, 285/56, 285/57, 285/65, 285/66, 285/67, 285/68, 
285/69, 285/70, 285/53, 285/71, 285/72, 285/73, 285/74, 285/75, 285/76, 285/77, 285/78, 
285/55, 285/14, 285/54, 285/79, 285/80, 285/81, 269, 270, 271, 272, 273, 274, 275, 276, 
277, 278, 279, 280, 281, 282, 283, 284 a 285/124, vše k.ú. Žabovřesky, 

- pro případ, že tyto budou statutárnímu městu Brnu v budoucnu v rámci předkupního práva 
nabídnuty. 
 

117. Nabídka předkupního práva ke spoluvlastnickému podílu o velikosti id. ½ na stavbě  
bez č. p./č. e., způsob využití garáž, postavené na pozemku p. č. 4730 v k. ú. Komín 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 94: 
 

52 - 0 - 0 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 

 nabídku XXXX XXXX XXXXXXXXX doručenou dne 14. 12. 2022, na využití předkupního 
práva ve smyslu ustanovení § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném 
znění (dále jen „NOZ“), ke spoluvlastnickému podílu o velikosti id. 1/2 na stavbě bez 
č.p./č.e., způsob využití garáž, postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města 
Brna p.č. 4730, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 21 m² v k.ú. Komín, za kupní cenu 
ve výši 970.000,- Kč, a za podmínek doložené kupní smlouvy, uzavřené s koupěchtivým. 

 
2. ZMB nesouhlasí 

 s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, 
ke spoluvlastnickému podílu o velikosti id. 1/2 na stavbě bez č.p./č.e., způsob využití 
garáž, postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p.č. 4730, zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře 21 m² v k.ú. Komín, dle nabídky ze dne 14. 12. 2022. 
 

118. Směna pozemků p. č. 4445/12, 4420/2, částí pozemků p. č. 4445/16, 4444, 4420/1, 4421/2, 
4422/114 v k. ú. Líšeň 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 95: 
 

50 - 0 - 0 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 
směnu 
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 části p.č. 4420/1 zahrada o výměře 601 m², (dle GP č. 5000-30/2020 oddělené a označené 
jako pozemek p.č. 4420/3), 

 p.č. 4420/2 zahrada o výměře 19 m², 
 část p.č. 4421/2 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 164 m², (dle GP č. 5000-

30/2020 oddělené a označené jako pozemek p.č. 4421/6), 
 - část p.č. 4422/114 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 562 m², (dle GP č. 5000-30/2020 

oddělené a označené jako pozemek p.č. 4422/571), 
 část p.č. 4444 zahrada o výměře 559 m², (dle GP č. 5000-30/2020 oddělené a označené 

jako pozemek p.č. 4444/2), 
 p.č. 4445/12 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 28 m², 
 část p.č. 4445/16 ostatní plocha, zeleň o výměře 25 m², (dle GP č. 5000-30/2020 oddělené 

a označené jako pozemek p.č. 4445/25), 
 vše v k.ú. Líšeň 
 ve vlastnictví statutárního města Brna 
 za pozemky: 
 p.č. 4409 zahrada o výměře 4 m², 
 p.č. 4417/13 ostatní plocha, zeleň o výměře 933 m², 
 p.č. 4417/15 ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 321 m², 
 p.č. 4417/37 ostatní plocha, zeleň o výměře 150 m², 
 p.č. 4417/38 ostatní plocha, zeleň o výměře 39 m², 
 p.č. 4417/40 ostatní plocha, zeleň o výměře 8 m², 
 p.č. 4417/42 ostatní plocha, zeleň o výměře 1 m², 
 p.č. 4417/43 ostatní plocha, zeleň o výměře 7 m², 
 p.č. 4417/44 ostatní plocha, zeleň o výměře 10 m², 
 p.č. 8533/1 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 162 m², 
 p.č. 8533/6 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 25 m², 
 p.č. 8533/7 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 13 m², 
 část p.č. 4445/6 ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 274 m², (dle GP č. 5000-

30/2020 oddělené a označené jako pozemek p.č. 4445/24), 
 část p.č. 4421/3 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 11 m², (dle GP č. 5000-

30/2020 oddělené a označené jako pozemek p.č. 4421/7), 
 vše v k.ú. Líšeň 
 ve vlastnictví společnosti Dopravní stavby Brno, s.r.o., IČO: 45474281, se sídlem Trnkova 

2617/150, Líšeň, 628 00 Brno, s doplatkem ve výši 21.900 Kč vč. DPH ve prospěch 
statutárního města Brna a za podmínek směnné smlouvy, která tvoří přílohu č. 102 tohoto 
zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

119. Směna části a celých pozemků v k. ú. Nový Lískovec, nabytí spoluvlastnického podílu  
na pozemcích v k. ú. Nový Lískovec, pro strategický projekt „Bytová výstavba v lokalitě 
Kamenný vrch II“, rozpočtové opatření 
 

Hlasování č. 96:  
 

Neplatné hlasování 

Ing. David Trllo – s omluvou požádal o prohlášení hlasování za zmatečné. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – nechala opětovně hlasovat o přijetí usnesení k bodu 119). 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 97: 
 

52 - 0 - 0 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnost, že XXXXXXX XXXXX XXXXXXXXXX X XXXX XXXXX XXXXXXXXX XXXXXXXXXX 
a výlučný vlastník XXXX XXXXX XXXXXXXXX XXXXXXXXXX, kteří vlastní spoluvlastnické podíly 
na pozemcích p.č. 1325/3, 1349/1, 1349/2 a 1350/1 v k.ú. Nový Lískovec, z nichž pozemek p.č. 
1325/3 je dotčen strategickým projektem „Bytová výstavba v lokalitě Kamenný Vrch II“, požádali v 
rámci jednání o majetkoprávním vypořádání o směnu za sousední pozemky SMB p.č. 1354/1, část 
p.č. 1354/4 o výměře 925 m² a p.č. 1355 v k.ú. Nový Lískovec z důvodu sjednocení vlastnictví 
pozemků jejich rodiny v daném území. 
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2. ZMB schvaluje 
směnu 

 pozemku p.č. 1354/1 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 56 m² 
 na pozemku stojí stavba: Nový Lískovec, č.e. 652, pro rodinnou rekreaci, LV 5061 
 stavba není předmětem směny 
 pozemku p.č. 1354/4 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 925 m², který vznikne 

rozdělením pozemku p.č. 1354/4 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 1133 m² na základě 
geometrického plánu č. 1622-251/2021 

 pozemku p.č. 1355 zahrada o výměře 634 m² 
 v k.ú. Nový Lískovec ve vlastnictví statutárního města Brna  
  
 za spoluvlastnický podíl o velikosti id. 1/8 na pozemcích: 

 p.č. 1325/3 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 391 m² 
 p.č. 1349/1 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 26 m², jehož součástí je stavba bez 

čp/če, jiná stavba 
 p.č. 1349/2 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 44 m² 
 p.č. 1350/1 zahrada o výměře 872 m² 
 v k.ú. Nový Lískovec ve společném jmění XXXXXXX XXXXXX XXXXXXXXXX X XXXX 

XXXXX XXXXXXXXX XXXXXXXXXX s doplatkem ceny ve výši 6.228.012,50 Kč (4.300,-
Kč/m²) ve prospěch statutárního města Brna a za podmínek směnné smlouvy, která tvoří 
přílohu č. 103a tohoto zápisu. 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
3. ZMB pověřuje 
primátorku podpisem směnné smlouvy až po splnění závazku XXXXXXX XXXXXX XXXXXXXXXX 
X XXXX XXXXX XXXXXXXXX XXXXXXXXXX dle článku VI., bod 3. směnné smlouvy, zajistit, že 
věcná práva zatěžující jejich spoluvlastnický podíl na pozemku p.č. 1350/1 k.ú. Nový Lískovec 
(zástavní právo smluvní a zákaz zcizení) budou z katastru nemovitostí zcela vymazána; 
 
4. ZMB schvaluje 
nabytí  
spoluvlastnického podílu o velikosti id. 1/8 na pozemku: 

 p.č. 1325/3 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 391 m² 
 a spoluvlastnického podílu o velikosti id. 3/8 na pozemcích: 
 p.č. 1349/1 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 26 m², jehož součástí je stavba bez 

čp/če, jiná stavba 
 p.č. 1349/2 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 44 m² 
 p.č. 1350/1 zahrada o výměře 872 m²v k.ú. Nový Lískovec 

z vlastnictví XXXX XXXXX XXXXXXXXX XXXXXXXXXX do vlastnictví statutárního města Brna za 
dohodnutou kupní cenu ve výši 1.729.137,50 Kč (4.300,-Kč/m²) a za podmínek kupní smlouvy, 
která tvoří přílohu č. 103b tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
5. ZMB schvaluje 
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 103c tohoto zápisu, v souvislosti s navrženým 
čerpáním prostředků z Fondu bytové výstavby z důvodu zajištění úhrady kupní ceny. 
 

120. Zrušení usnesení zasedání ZMB č. Z9/03, konaného dne 13. 12. 2022, bod č. 83) a směna 
pozemků v k. ú. Komárov pro stavbu „Tramvaj Plotní – soubor staveb – etapa 2-4“ 
 
Rozprava 
 
Bc. Tomáš Koláčný: 
Já bych chtěl poprosit ta jednotlivá usnesení hlasovat zvlášť. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Ano, takže to 1. ruší, a to 2. schvaluje? Dobře. Tak, někdo další do diskuse? Není tomu tak, tak 
zahajuji hlasování o bodu 1 usnesení, takže zastupitelstvo ruší usnesení. Zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 98: 
 

52 - 0 - 0 - 0  
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Toto usnesení bylo přijato. A nyní budeme hlasovat o 2. části usnesení, to znamená 2 - schvaluje 
směnu. Zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 99: 
 

44 - 0 - 5 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB ruší 
usnesení zasedání ZMB č. Z9/03, konaného dne 13. 12. 2022, bod č. 83, které zní: 
  
 ZMB schvaluje  
 směnu  
  

- části pozemku p.č. 1266/25, dle geometrického plánu č. 1190-109/2021 nově označenou 
jako p.č. 1266/40, ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 36 m² 

- části pozemku p.č.1268, dle geometrického plánu č. 1190-109/2021 nově označenou jako 
p.č. 1268/1, ostatní plocha, jiná plocha o výměře 49 m² 

- části pozemku p.č. 1266/26, dle geometrického plánu č. 1213-14/2022 nově označenou 
jako p.č. 1266/26, ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 227 m² 

- části pozemku p.č. 1266/27, dle geometrického plánu č. 1213-14/2022 nově označenou 
jako p.č. 1266/48, ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 9 m² 

   
vše v k.ú. Komárov, ve vlastnictví statutárního města Brna za část pozemku p.č. 1266/1, dle 
geometrického plánu č. 1190-109/2021 nově označenou jako p.č. 1266/38, ostatní plocha, ostatní 
komunikace o výměře 7 m² v k.ú. Komárov, ve vlastnictví AGROTEC a.s., se sídlem Brněnská 
12/74, 693 01 Hustopeče, IČO: 005 44 957, s doplatkem ve výši 1.584.000 Kč včetně DPH ve 
prospěch statutárního města Brna a za podmínek uvedených ve směnné smlouvě, která tvoří 
přílohu č. 61 tohoto zápisu. 
    
ZMB schvaluje  
zřízení služebnosti k pozemku p. č. 1266/40 v k.ú. Komárov, který vznikl oddělením z pozemku p. 
č. 1266/25 dle geometrického plánu č. 1190-109/2021, spočívající v oprávnění mít a vést na tomto 
pozemku vodovodní přípojku ve vlastnictví statutárního města Brna a ve správě Brněnských 
vodáren a kanalizací, a.s., se sídlem Pisárecká 555/1a, Pisárky, 603 00 Brno, IČO: 463 47 275, 
včetně vstupu a vjezdu, v rozsahu dle geometrického plánu č. 1227-23/2022, bezúplatně, na dobu 
neurčitou a za podmínek uvedených ve směnné smlouvě. 
 
2. ZMB schvaluje 
směnu 
  

- části pozemku p.č. 1266/25, dle geometrického plánu č. 1190-109/2021 nově označenou 
jako p.č. 1266/40, ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 36 m² 

- části pozemku p.č.1268, dle geometrického plánu č. 1190-109/2021 nově označenou jako 
p.č. 1268/1, ostatní plocha, jiná plocha o výměře 49 m² 

- části pozemku p.č. 1266/26, dle geometrického plánu č. 1213-14/2022 nově označenou 
jako p.č. 1266/26, ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 227 m² 

- části pozemku p.č. 1266/27, dle geometrického plánu č. 1213-14/2022 nově označenou 
jako p.č. 1266/48, ostatní plocha, manipulační plocha o výměře 9 m² 

  
 vše v k.ú. Komárov, ve vlastnictví statutárního města Brna 
  
za část pozemku p.č. 1266/1, dle geometrického plánu č. 1190-109/2021 nově označenou jako 
p.č. 1266/38, ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 7 m² v k.ú. Komárov, ve vlastnictví 
AGROTEC a.s., se sídlem Brněnská 12/74, 693 01 Hustopeče, IČO: 005 44 957, s doplatkem ve 
výši 1.584.000 Kč včetně DPH ve prospěch statutárního města Brna a za podmínek uvedených ve 
směnné smlouvě, která tvoří přílohu č. 104 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

121. Záměr dispozice s pozemky p. č. 3754/12, 3754/22, 3754/24, 3756, vše v k. ú. Královo Pole  
z vlastnictví České republiky - Ministerstva obrany do vlastnictví statutárního města Brna 
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Rozprava 
 
Bc. Jiří Kment: 
Chtěl bych se zeptat, vlastně tady důvod, proč musíme kupovat třeba ten pozemek 3754/12, je to, 
že to nebylo v passportu BKOM, u ostatních komunikací přitom jde o ostatní komunikaci. Tak jsem 
se chtěl zeptat, proč to nebylo v tom passportu? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak. Otázka, proč to nebylo v passportu. Možná poprosíme paní vedoucí Baborovskou. 
 
Mgr. Dagmar Baborovská, vedoucí Majetkového odboru MMB: 
Já se velice omlouvám, ale odpověď na otázku, proč to není v passportu komunikací, není otázka 
na Majetkový odbor, je to na Odbor dopravy, ale předpokládám, že zařazení do passportu 
komunikací je třeba souhlasu vlastníka pozemku. A Ministerstvo obrany zřejmě nemusí a nedalo 
souhlas s tímto zařazením. Ale to je jenom moje domněnka. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Případně kdyby chtěl doplnit tedy pan Pospíšek z Odboru dopravy, tak má tu možnost. Mezitím 
pan Prokeš. 
 
Leoš Prokeš, MBA: 
Já bych jenom doplnil kolegu. Jelikož se teda jedná bez to, bezúplatné nabytí, k čemu vůbec by ty 
pozemky měly sloužit? Do budoucna? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak vidím, že jde pan Pospíšek mezitím. A pak se hlásí paní Pazderová. 
 
Ing. Bc. Pavel Pospíšek, vedoucí Odboru dopravy MMB: 
Velice omlouvám, protože jsem ten materiál neviděl, ale je to v podstatě tak, jak říká paní vedoucí. 
Pro to, aby byl pozemek zařazen do sítě místních komunikací, tak musí splňovat tu podmínku 
vypořádání toho vlastnictví toho pozemku. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak. A asi, tak komplexní pohled na důležitost nabytí těchto pozemků, paní starostka Pazderová. 
 
Ing. Andrea Pazderová: 
Já bych jenom chtěla doplnit, že opravdu tadyty pozemky jsou pro Královo Pole stěžejní. Je tam 
vybudována příjezdová komunikace, parkoviště, je tam místo pro separovaný sběr a zeleň, že když 
si nedovedu představit, že město by tyto pozemky nevlastnilo. My dlouhodobě tam  
s ministerstvem řešíme, kdo bude sekat trávu, kdo se bude starat o parkoviště, a občané obtížně 
chápou, že tadyvtomto ta městská část nemá vůbec žádné pravomoci. Takže z tohoto důvodu 
bych byla velmi ráda, pokud ty pozemky by město nabylo. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Děkuji za doplnění. Nějaké další dotazy, podněty do diskuse k tomuto bodu? Není tomu tak, 
zahajuji hlasování: 

Hlasování č. 100: 
 

46 - 0 - 6 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB bere na vědomí 
skutečnosti, že 

- pozemky p.č. 3754/12, 3754/22, 3754/24, 3756, vše v k.ú. Královo Pole tvoří veřejné 
prostranství, jsou situovány mezi bytovými domy a místní komunikací v ulici Tábor, 
navazují na pozemky ve vlastnictví statutárního města Brna, 

- na pozemcích p.č. 3754/22, 3754/24, 3756, vše v k.ú. Královo Pole se nachází veřejná 
zeleň, pozemek p.č. 3754/12 v k.ú. Královo Pole je využíván jako parkoviště (parkování 
vozidel), 

- Ministerstvo obrany nabídlo pozemky p.č. 3754/12, 3754/22, 3754/24, 3756, vše v k.ú. 
Královo Pole k přímému prodeji do vlastnictví statutárního města Brna, a to za kupní cenu 
ve výši 18.608.898,- Kč, která byla stanovena na základě výsledku 1. kola výběrového 
řízení, 
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- Ministerstvo obrany sdělilo, že pokud nabídka přímého prodeje pozemků p.č. 3754/12, 
3754/22, 3754/24, 3756, vše v k.ú. Královo Pole za kupní cenu ve výši 18.608.898,- Kč 
nebude ve lhůtě do 31.03.2023 ze strany statutárního města Brna akceptována, bude 
Ministerstvo obrany pokračovat ve výběrovém řízení a dotčené pozemky budou znovu 
nabídnuty k prodeji ve výběrovém řízení. 

 
2. ZMB souhlasí 
se záměrem nabytí pozemků:  

- p.č. 3754/12 ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 754 m², 
- p.č. 3754/22 ostatní plocha, zeleň, o výměře 2424 m², 
- p.č. 3754/24 ostatní plocha, zeleň, o výměře 1829 m², 
- p.č. 3756 ostatní plocha, zeleň, o výměře 2415 m², 

vše v k.ú. Královo Pole 
 
z vlastnictví České republiky, příslušnost hospodařit s tímto majetkem pro Ministerstvo obrany, 
Tychonova 221/1, Hradčany, 160 00 Praha 6, IČO: 60162694 do vlastnictví statutárního města 
Brna za kupní cenu ve výši 18.608.898,- Kč. 

 
3. ZMB schvaluje 
čestné prohlášení statutárního města Brna, že nemá splatný dluh vůči České republice nebo má 
dohodnuto plnění ve splátkách a tyto splátky dodržuje, že není vůči němu vedeno insolvenční 
řízení nebo exekuční řízení, které může mít za následek neplatnost kupní smlouvy, ani vůči němu 
není vedeno jiné řízení, které by mohlo ohrozit splnění závazků plynoucích z kupní smlouvy, 
zejména jeho závazku zaplatit řádně a včas kupní cenu, které tvoří přílohu č. 105 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
4. ZMB pověřuje 
vedoucí Majetkového odboru MMB podpisem tohoto čestného prohlášení. 
 

122. Smlouva o spolupráci při realizaci stavebních záměrů v lokalitě Tuřany – Holásky 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 101: 
 

44 - 0 - 6 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
smlouvu o spolupráci při realizaci stavebních záměrů v lokalitě Tuřany – Holásky, mezi statutárním 
městem Brnem a společností KOMFORT, a. s., se sídlem Křenová 478/72, 602 00 Brno, IČO 255 
24 241, dále jen „KOMFORT“, pro realizaci záměru statutárního města Brna – výstavby domu s 
pečovatelskou službou o 83 jednotkách a mateřské školy a záměru KOMFORTu - výstavby 
Rodinného bydlení se 78 bytovými jednotkami a navazující záměr na vybudování technické a 
dopravní infrastruktury ulic K Jezerům – Výmlatiště, v katastrálním území Holásky, která tvoří 
přílohu č. 106 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucí Bytového odboru MMB podpisem smlouvy o spolupráci při realizaci stavebních záměrů v 
lokalitě Tuřany – Holásky. 
 
 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – vyhlásila v souladu s Jednacím řádem Zastupitelstva města 
Brna přestávku v jednání do 11:00 hod. 
 
Pokračování po přestávce 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – přistoupila k projednávání bodu 123) dle schváleného 
programu zasedání Zastupitelstva města Brna. 
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123. Smlouva o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „Protipovodňová opatření lokality 
Leskava – levý i pravý břeh nad mostem Havránkova“ 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 102: 
 

39 - 0 - 5 - 0  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
Smlouvu o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „Protipovodňová opatření lokality Leskava 
– levý i pravý břeh nad mostem Havránkova“ mezi statutárním městem Brnem a společností 
MONIBO s.r.o. se sídlem Slavíčkova 827/1a, Lesná, 638 00 Brno IČO: 276 94 062, která tvoří 
přílohu č. 107 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
Ověřená příloha smlouvy: DSP je pro velký rozsah uložena na Odboru investičním MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem výše uvedené smlouvy. 
 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – požádala o technickou pomoc pro Ing. arch. Petra 
Bořeckého, který ohlásil nefunkční hlasovací zařízení. 
 

124. Smlouva o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „KOMPLEX PONAVA“ 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 103: 
 

44 - 0 - 2 - 2  

Schválené usnesení: 
1. ZMB schvaluje 
Smlouvu o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „KOMPLEX PONAVA“ mezi statutárním 
městem Brnem a společností SUTRON INVEST s.r.o. se sídlem Tuřanka 1222/115, Slatina, 627 
00 Brno IČO: 063 23 308, která tvoří přílohu č. 108 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
Ověřená příloha smlouvy č. 1: DÚR je pro velký rozsah uložena na Odboru investičním MMB. 
 
2. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem výše uvedené smlouvy. 
 

127. Změna části usnesení Z8/39. zasedání ZMB konaného dne 21. 6. 2022, bod 208) Nabídka  
na využití předkupního práva dle § 101 stavebního zákona k pozemkům v k. ú. Brněnské 
Ivanovice, Smlouva o spolupráci „Nová Kaštanová“  
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 104: 
 

42 - 0 - 5 - 3  

Schválené usnesení: 
1. ZMB mění 
část usnesení Z8/39. zasedání Zastupitelstva města Brna konaného dne 21. 6. 2022, bod 208,  
 
které zní:  
„ZMB souhlasí s využitím předkupního práva statutárního města Brna dle § 101 zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších 
předpisů, k pozemkům p. č. 1410/1, 1419, 1425/1, 1426/1, 1410/6, 1420/1, 1423/1, 1431 vše v k. 
ú. Brněnské Ivanovice, které jsou dotčeny veřejně prospěšnou stavbou „VPS 49/07-II/3 stavba 
nové obslužné komunikace k návrhovým plochám bydlení“ a k pozemkům p. č. 1419, 1426/1, 
1426/2, 1420/1, 1423/1, 1431 vše v k. ú. Brněnské Ivanovice, které jsou dotčeny veřejně 
prospěšnou stavbou „VPS 49/07-II/2 rozšíření ploch ostatní městské zeleně“. 
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ZMB schvaluje nabytí pozemků p. č. 1410/1, 1419, 1425/1, 1426/1, 1410/6, 1420/1, 1423/1, 1431 
vše v k. ú. Brněnské Ivanovice pro veřejně prospěšnou stavbou „VPS 49/07-II/3 stavba nové 
obslužné komunikace k návrhovým plochám bydlení“ a pozemků p. č. 1419, 1426/1, 1426/2, 
1420/1, 1423/1, 1431 vše v k. ú. Brněnské Ivanovice pro veřejně prospěšnou stavbou „VPS 49/07-
II/2 rozšíření ploch ostatní městské zeleně“ za cenu obvyklou, resp. za cenu zjištěnou dle 
zvláštního právního předpisu, bude-li vyšší než cena obvyklá.“ 
 
takto: 
Zastupitelstvo města Brna nesouhlasí s využitím předkupního práva statutárního města Brna dle 
§ 101 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění 
pozdějších předpisů, k pozemkům p. č. 1410/1, 1419, 1425/1, 1426/1, 1410/6, 1420/1, 1423/1, 
1431 vše v k. ú. Brněnské Ivanovice, které jsou dotčeny veřejně prospěšnou stavbou „VPS 49/07-
II/3 stavba nové obslužné komunikace k návrhovým plochám bydlení“ a k pozemkům p. č. 1419, 
1426/1, 1426/2, 1420/1, 1423/1, 1431 vše v k. ú. Brněnské Ivanovice, které jsou dotčeny veřejně 
prospěšnou stavbou „VPS 49/07-II/2 rozšíření ploch ostatní městské zeleně". 
 
2. ZMB schvaluje 
Smlouvu o spolupráci „Nová Kaštanová“ mezi statutárním městem Brnem a společnostmi 
Ledárenská s.r.o., se sídlem Kaštanová 566/125f, Brněnské Ivanovice, 620 00 Brno, IČO: 
14146525 a Nenovická s.r.o., se sídlem Kaštanová 566/125f, Brněnské Ivanovice, 620 00 Brno, 
IČO: 14146169, která tvoří přílohu č. 109 tohoto zápisu. 
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 
3. ZMB nesouhlasí 
s využitím předkupního práva statutárního města Brna dle § 101 zákona č. 183/2006 Sb., o 
územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů, k 
pozemkům dotčeným veřejně prospěšnými stavbami „VPS 49/07-II/3 stavba nové obslužné 
komunikace k návrhovým plochám bydlení“ a „VPS 49/07-II/2 rozšíření ploch ostatní městské 
zeleně", pro případ, že tyto budou statutárnímu městu Brnu v budoucnu v rámci předkupního práva 
nabídnuty, na základě uzavřené kupní smlouvy se společností Ledárenská s.r.o. a/nebo Nenovická 
s.r.o. za účelem realizace výstavby stavebního záměru dle výše uvedené smlouvy o spolupráci. 
 
4. ZMB pověřuje 
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem výše uvedené smlouvy o spolupráci. 
    

130. Poskytnutí bezúročné zápůjčky z rozpočtu města Brna městské části Brno-Komín  
za účelem nabytí pozemků p. č. 131/1, 131/2, 131/3 a 132, k. ú. Komín, obec Brno, rozpočtové 
opatření 
 
Rozprava 
 
Bc. Jakub Hruška: 
Já se přiznám, že vnímám tendleten bod trochu kontroverzně, a to i s přihlédnutím na bod, který 
už byl schválen, a to bod 121), kde vlastně, v sice v trochu jiné situaci, ale město své peníze 
poukázalo na výkup pozemků, zatímco v tomhletom případě poskytuje město Komínu pouze 
půjčku. Já bych chtěl říct, že to považuju za významně nekoncepční a byl bych velmi rád, kdyby 
my, jako starostové, jsme měli v podstatě nějakou vodící linku, zda město stojí o to, aby se 
pozemky, které je potřeba pro městské, pro městskou část nebo pro celoměstský význam, měly 
vykupovat či nikoliv. A chci se zároveň zeptat, jestli je to tak, že když se tedy v případě tadyté, 
tohoto bodu peníze pouze půjčují, tak jestli máme, jako starostové, počítat i s tím, že když se budou 
pozemky prodávat, tak jestli naopak zase ty peníze z toho prodeje poputují přímo do té městské 
části? 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak. Asi na tuto otázku není úplně jednoduchá odpověď. Obecně, při rozhodování o majetkových 
dispozicích tak zohledňujeme více aspektů. Tadyutohoto pozemku nebylo úplně, nebo u těchto 
pozemků nebylo úplně jednoznačné, zda tam cítíme tu potřebu toho celoměstského zájmu, proto 
ta debata byla vedena s městskou částí, jestli skutečně má město tyto nemovitosti nabývat, nebo 
ne. Nakonec jsme dospěli tedy k tomuto řešení. To znamená, pokud městská část skutečně trvá 
na tom, že jsou pro městskou část nezbytné, tak že k jejich nabytí může dojít, ale na druhou stranu 
máme za to, že městská část by měla nějakým způsobem participovat na kupní ceně. Protože 
městská část nemá dostatek finančních prostředků, tak je to řešeno formou zápůjčky. Není to úplně 



Strana 76 z 84 

standardní postup, klasicky to je spíš tím způsobem, pokud dospějeme k tomu, že ty nemovitosti 
jsou vhodné, nebo nezbytné pro město Brno, tak jdeme cestou, že to vykupujeme z úrovně města 
Brna. Pokud s tím nesouhlasíme, tak prostě vyjádříme své negativní stanovisko. Toto je určitý 
kompromis mezi opakovanou žádostí a apelem městské části a naším, nějakým rezervovanějším 
přístupem. Ale říkám, je to věc na nějaké složitější debaty, pokud bychom to chtěli principiálně 
nějak pojmout. Pan radní Oliva. 
 
JUDr. Jiří Oliva, člen Rady města Brna: 
Ona, paní primátorka toho hodně řekla za mě. Tam je, princip je takový, že městské části,  
ze statutu, samozřejmě samy mohou nabývat nemovitosti, potom to jenom, až dodatečně, městu 
Brnu oznámí. V některých případech se i takto děje. A tam tu debatu jsme vedli v tom, že je potřeba 
vidět a trošku rozlišovat mezi tím, kde je ten celoměstský zájem a kde je vlastně ten zájem 
víceméně ten lokální, místní, té městské části, kde je samozřejmě lepší, aby to nabývala ta 
městská část. A když ty peníze ta městská část nemá, tak jsme uvažovali o tom, že je vhodné jí  
s tím pomoct tadytouhletou bezúročnou půjčkou. A co se týče potom příjmu z prodeje, případného, 
tak to je zase řešeno ve statutu, kdy městské části, obecně, mají 20 % výtěžku z toho prodeje  
a v případě, že vyklidí bytový dům, tak tam je možnost až těch 30 %. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, děkuji za doplnění. Nějaké další dotazy, případně debata k tomuto bodu? Není tomu tak, 
takže zahajuji hlasování k bodu č. 130): 

Hlasování č. 105: 
 

42 - 0 - 5 - 2  

Schválené usnesení: 
ZMB schvaluje 

a) poskytnutí bezúročné zápůjčky ve výši 12 000 000 Kč z rozpočtu města Brna městské 
části Brno-Komín za účelem nabytí pozemků p.č. 131/1, 131/2, 131/3 a 132, k.ú. Komín, 
obec Brno, a to za stanovených podmínek zápůjčky, které tvoří přílohu č. 110a tohoto 
zápisu, 

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
b) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 110b tohoto zápisu, z důvodu 

poskytnutí zápůjčky. 
 

131. Oznámení o vzdání se funkce přísedící Městského soudu v Brně 
 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy: 

Hlasování č. 106: 
 

50 - 0 - 0 - 1  

Schválené usnesení: 
ZMB bere na vědomí 
v souladu s ustanovením § 98 odst. 2 zákona č. 6/2002 Sb., o soudech, soudcích, přísedících a 
státní správě soudů a o změně některých dalších zákonů (zákon o soudech a soudcích), ve znění 
pozdějších předpisů, oznámení XXXXX XXXXX XXXXXXXX o vzdání se funkce přísedící 
Městského soudu v Brně. 
 

3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna 
(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění) 
 
Bc. Tomáš Koláčný: 
Já bych se chtěl dotázat na stadion za Lužánkami, konkrétně v kontextu projektu participativního 
rozpočtu „Dejme za Lužánkami Š(v)ANCI mladým“, který se umístil na 2. místě v roce 2020, 
hlasovalo pro něj 2 251 Brňanů. Nicméně se mi dostalo vyjádření kolegy Mikše, který tedy v tom 
vyjádření píše, že se s realizací tohoto projektu, z mně nepochopitelných důvodů, nepočítá.  
V rámci toho vyjádření je komentováno tím stylem, nebo tím směrem, že město chce celou oblast 
kolem stadionu za Lužánkami uchopit koncepčně, čemuž rozumím, nicméně to, čemu nerozumím, 
je, proč v situaci, kdy žádné koncepční rozhodnutí, nebo žádná koncepční změna skrz územní 
plán a jeho neschválení není možná, tak se nerealizuje tento projekt, jehož udržitelnost, i v kontextu 
Zásad participativního rozpočtu, je pouhé 3 roky, to znamená, žádné budoucí využití této lokality 
neblokuje. Já se domnívám, pokud takto bude zacházeno s těmi projekty participativního rozpočtu, 
obzvlášť těmi, který skutečně se umístily na prvních místech v hlasování, tak to bude plivnutí 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-105-40682.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z9-05/20230228-106-40712.html
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do tváře občanů. A byl bych velice rád, kdyby se tadytohlencto stanovisko, nebo vyjádření, které 
pan Mgr. Mikš zaslal kolegovi Zemkovi, tak se ukázalo jako neopodstatněné. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Ano, je to rozhodnutí porady vedení, někdy z minulého, nebo z předminulého týdne, a blíže asi 
pan radní Aberl, který má na starosti sport.  
 
Bc. Tomáš Aberl, člen Rady města Brna: 
My jsme ten, my jsme to probírali. Samozřejmě ta lokalita, jak správně říkáte, tak my ji chceme 
řešit koncepčně. To, že zatím k tomu není žádný dokumenty, že se to zatím tady všecko 
zpracovává, nicméně stav toho stadionu, tedy kde se vlastně ta, to „Dejme Š(v)ANCI mladým“, 
má, to znamená uprostřed, je velmi havarijní. A my zkrátka, z tohodletoho pohledu, jsme naznali, 
že není dobré, aby se uprostřed dělal nějaký takový projekt. Proto jedno i z těch rozhodnutí bylo, 
že to nebudem pokračovat, v tomhle projektu. A navíc ty finance, dneska je to na Odboru sportu, 
tak by byly daleko vyšší, než byl původní záměr. 
 
Bc. Tomáš Koláčný: 
Já se tedy omlouvám, ale pokud si čtu vyjádření Odboru investičního v dané kartě projektu, tak 
tady je explicitně napsáno – projekt je proveditelný, s podmínkou, že návrh, co do rozsahu, bude 
respektovat daný finanční limit. To znamená, tvrzení, že je nerealizovatelný, nebo že tribuny jsou 
v havarijním stavu, za mě, není úplně na místě a skutečně ta otázka směřuje spíš k tomu, rozumím 
koncepčnímu přístupu, ale nerozumím tomu, proč v době, než bude moct nastat tento koncepční 
přístup, což určitě nebude v nejbližších 3 letech, i skrz územní plán, jak jsem zmínil, tak se jaksi 
neuvažuje o realizování projektu, který skutečně byl úspěšný, umístil se na 2. místě, Brňáci ukázali, 
že o něj mají zájem. 
 
Mgr. René Černý, 1. náměstek primátorky: 
Já bych chtěl na to reagovat, pane kolego, byl jsem tam, byli jsme se, byli jsme tam v jisté sestavě, 
i s Odborem investičním, prošli jsme si celou tu lokalitu, zaměřili jsme se samozřejmě na ten 
stadion, protože už když jsme tam směřovali, tak jsme tušili, že není ve stavu, kdy ho můžeme, 
kdy ho budeme moci do budoucna takhle nechat, a ani nechceme. Samotného mě to velice mrzí, 
ale prostě stadion za Lužánkami, fotbalový, je v takovém stavu, že je zralý na demoliční výměr. 
Za této situace tam dovolit realizovat projekt, který by mohl nějakým způsobem, a kolega Aberl to 
tady už řekl, ohrozit ty sportující, by asi nebylo zodpovědné. A pokud bych měl si dovolit 
parafrázovat, nebo použít Vaše slova, já si zase naopak myslím, že pokud bysme tam i finanční 
prostředky teďka, do tohoto projektu PARO, pustili, že by to bylo trošku plivnutí do tváře daňovým 
poplatníkům. Protože my přece víme, že to území chceme uchopit jinak, koncepčně, že chceme 
dokonce možná zadat nějakou studii na využití toho území. A realizovat tam teďka něco, co nebude 
odpovídat tomu budoucímu využití, by bylo trošku plýtvání, nemyslíte? 
 
JUDr. Jiří Oliva, člen Rady města Brna: 
Já ještě možná, ten územní plán v současné podobě a ten návrh nového územního plánu, tak je, 
bude ve žlutým. Takže tam, co vlastně bránilo nějakýmu tomu rozvoji celé té lokality, tak byl ten 
soudní spor s panem Procházkou, který, nebo s touhle společností, který teď byl teda pravomocně 
vyřešen, takže z toho pohledu si myslím, že není potřeba čekat na nový územní plán. A já sám, 
ale mě to taky teda jako vůbec netěší, rozumím Ti, a já to vidím trošičku jako analogii, jak když byl 
v tom PARU úspěšný ten projekt zazelenění těch přístřešků, schodů na, v tom přednádražním 
prostoru, ale řeklo se, že prostě není rozumný to teďka dělat, když to celý budeme předělávat  
a rekonstruovat. Tak, stejně tak tadytohleto je záležitost projektu v nějaké přestavbové lokalitě, 
která se bude měnit, a ten statický posudek a posudek na ten stadion, co jsme viděli, tak prostě, 
on chtě nechtě bude muset být demolovaný. Takže z tohodlenctoho pohledu je to zajímavá věc, 
ale ne ve správnou chvíli a ve správné době. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Vypadá to, že k tomuto tématu, nebo eště se hlásí pan zastupitel Koláčný, tak eště předpokládám, 
že to bude ke stejnému tématu, takže má slovo. 
 
Bc. Tomáš Koláčný: 
Já tedy skutečně se domnívám, že dokud v územním plánu ta barvička bude žlutá, tak tam úplně 
bydlení, o kterém se tedy diskutuje, že by tam mělo býti realizováno, vystavět není možné, opravte 
mě, pokud se pletu. Zavnímal jsem tady vyjádření 2 členů rady, že by stadion měl být demolován, 
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a chtěl bych se dotázat, esi o tomto byli spraveni fotbaloví fanoušci? Domnívám se, že to eště 
možná vyvolá jakési, jakousi odezvu ze strany široké veřejnosti. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
V tuto chvíli asi nevidím už k tomuto tématu nikoho, takže dávám slovo paní  
zastupitelce Flamikové. 
 
Mgr. Jasna Flamiková: 
Já tady mám několik podnětů či dotazů. Ten první se týká kácení, které proběhlo před několika 
dny na Jaselské, mezi Veveří a Jaselskou, v tom vnitrobloku, kde biskupství plánuje, podle svých 
slov, zřídit něco jako kolej pro studenty. Já vím, že se tím opakovaně zabývali kolegové  
ve stavební komisi na Brně-střed a městská část, protože ta výstavba tam byla navrhována 
poměrně naddimenzovaná, a zároveň ty stromy, které tam šly k zemi, tak to byly vlastně obrovské, 
stoleté stromy, některé z nich, a městu tím vzniká jako poměrně velká újma. Já vím, že v současné 
době, pokud se jedná o stavební pozemek, a tento pozemek byl vedený jako pozemek pro školství, 
tak vlastně není žádná možnost jako to kácení zastavit. A zároveň si myslím, že město by mělo 
hledat nějaký způsob, jak takhle významné lokality, z hlediska přínosu zeleně a změny klimatu, jak 
prostě se pokusit, aspoň část z nich, zachránit. Ale dostávám se tím ještě k jiné věci, že vlastně  
v současné době, podle těch informací, které mám, tak biskupství už požádalo o změnu územního 
plánu tak, aby tam nebyla plocha pro školství, ale bylo tam bydlení. A chci se vlastně zeptat, 
protože to se stává opakovaně. Jsou to plochy pro sociální oblast, jako to bylo na Hybešové, nebo 
pro zdravotnictví, jak to bylo na Lipové, tady to bylo pro školství, vlastně ty plochy ti developeři, 
nebo stavebníci prostě deklarují, že tam bude DPS, že tam budou koleje pro školství, ale  
ve skutečnosti už ve chvíli, kdy ten projekt projednávají, tak vědí, že budou žádat o změnu 
územního plánu. A město tak přichází vlastně o místa, která jsou určená pro občanskou 
vybavenost. A ty místa potom, když tam přibude spousta bytů, budou chybět. Tak se chci zeptat, 
co s tím město vlastně bude dělat tak, aby na to nedoplatilo? Protože zároveň je prostě jasné, že 
ten úmysl prostě jakoby klamat už při podání a projednávání toho projektu je. Tak to je jako první 
věc, kterou mám. Druhá věc se týká bezpečnosti. Shodou okolností je to kousek od Jaselské, 
přechod na Veveří, naproti Moravskému gymnáziu, asi si to vybavujete, po Veveří ty auta jezdí 
poměrně rychle, před tím přechodem, svrchu, tak jsou 3 místa, která nejsou značena v modré 
zóně. Zároveň tam pravidelně parkují auta, občas se ještě stane, že někdo před nima zastaví  
na blikačky, takže to auto, co se řítí svrchu, tak najíždí v plné jakoby rychlosti na přechod. My jsme 
to včera řešili i na dopravní komisi, na Brně-střed, kde jsme se domluvili, že tam prostě, abysme 
to řešili rychle, postavíme nějaké květináče. Ale zároveň tam vznikla poměrně zajímavá diskuse 
ohledně bezpečnosti, protože takových míst, kde se nedodržují ty bezpečnostní, rozhledové 
trojúhelníky, tak prostě jako každej z nás jako vyjmenuje fakt jako desítky, tady na Brně-střed. A ty 
rozhledové trojúhelníky tam ta policie stanovila proto, aby nějakým způsobem přispěla ke zvýšení 
bezpečnosti. Protože když jsme třeba dělali projekt „Bezpečně do škol“, tak spousta dětí říkala, že 
když přechází tu silnici, tak přes ty zaparkované auta oni nevidí. Oni nevidí a vlastně vkročí do té 
vozovky. Stejně tak přes zaparkovaná auta nevidí řidič toho auta, který jede po té silnici. To 
znamená, že ty bezpečnostní trojúhelníky a jejich dodržování jsou důležité, jak prostě pro ty 
chodce, tak pro ty řidiče. A kolega z té naší komise jako zmiňoval, že v roce 2013 a v roce 2014 
město nechávalo auta, které parkovaly takhle a porušovaly předpisy, odtahovat. A že v současné 
době se ty auta neodtahují. Já nechci úplně říct, že se to toleruje, protože třeba na té Veveří jedno 
z těch aut mělo jakoby lísteček, ale zároveň prostě není v silách městské policie, aby tímhle 
způsobem prostě chodila a rozdávala lístečky, ze kterých si Ti řidiči dělají spíš jako jenom legraci. 
Tak se chci zeptat, protože je to v politickým zadání, jestli to Brno začne jako důrazně vymáhat, 
dodržování těch pravidel, který souvisí s bezpečností ve městě? Myslím si, že to je hodně důležité 
a že se nemůžeme tvářit, že je to prostě jenom věcí policie, protože ta bezpečnost, jako nejsme 
na tom dobře, jako město, a ty statistiky nejsou jakoby pozitivní. A pak tady mám ještě 2 jako 
poměrně jednoduché dotazy. Jeden se týká toho bodu, který jsme projednávali, sportovně 
rekreační areál Pisárky. Já jsem slyšela, že tam má dojít k poměrně masivnímu kácení, tak k tomu 
bych ráda dostala víc informací. A potom bych ještě chtěla upozornit na to, že my, v dopravní 
komisi, když schvalujeme nějaký projekt, tak je tam už teďka jako řečeno, že samozřejmě tam 
budou řešena všechny ty opatření pro zasakování dešťové vody, pro hospodaření s dešťovou 
vodou, ale když Brněnské komunikace opravují nějaké silnice, nebo chodníky, tak vlastně nic 
takového tam řešeno není. A je tady velkej potenciál prostě pro to, aby ty peníze prostě nebyly 
vynaloženy špatně. Protože když se to opraví bez toho, že by tam to opatření bylo udělaný, tak je 
to trošku jako ztráta, ztráta jakoby potenciálu, kterej ta oprava třeba má.  
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
K tomu prvnímu dotazu, Jaselská, kácení stromů, veřejný prostor, tak se hlásil pan radní Bořecký. 
 
Ing. arch. Petr Bořecký, člen Rady města Brna: 
Já bych to jenom rád doplnil, že mě také strašně mrzí, že biskupství nám dlouhodobě lhalo, nejen 
jak biskupství, tak i projektanti, protože při projednávání na městské části nám tvrdili, že to 
skutečně budou kolejní domy, protože koleje jsou nedostatkovým artiklem ve městě Brně,  
a v současné době tedy žádají o změnu na bytové domy. Takže v současné době probíhá návrh 
na změnu územního plánu v této lokalitě a bude se k tomu moct vyjádřit nejen město, ale i samotná 
městská část. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
K těm ostatním 3 dotazům bude odpovězeno písemně. Tak, nyní pan zastupitel Lahoda. 
 
 
Mgr. Marek Lahoda: 
Já mám jednu krátkou reakci a jeden dotaz. Vlastně k tomu bodu, přechodu na Veveří, který tady 
vznesla paní zastupitelka Flamiková, tak na její podnět už jsem ho zařadil i na čtvrteční jednání 
naší Komise pro bezpečnost dopravy, takže se tam tím budeme zabývat a navrhneme nějaké 
opatření. A ten dotaz směřuje na pana Bořeckého. Já bych se chtěl zeptat, jak postupuje příprava 
výběrového řízení na nového vedoucího Kanceláře architekta města a jestli už jsou známa nějaká 
kritéria, která budou pro toto výběrové řízení. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, pan radní Bořecký s odpovědí. 
 
Ing. arch. Petr Bořecký, člen Rady města Brna: 
Jenom stručná odpověď. Výběrové řízení na nového ředitele kanceláře města Brna se bude 
připravovat od března a bude probíhat v následujících měsících. Zatím žádná kritéria ještě 
stanovená nemáme. 
 
Bc. Jiří Kment: 
Já bych se chtěl zeptat pana radního pro dopravu, Kratochvíla, co se vlastně děje na Poříčí, poblíž 
křižovatky na Vídeňskou, nebo s Vídeňskou? Pravý jízdní pruh tam někdo, nebo prostě zalévá ji 
betonem, železobetonem, asi 20 cm vysokým, takže to vypadá, že ten pravý jízdní pruh bude 
zrušen. Takže jsem se chtěl zeptat, co se tam děje? A pokud bude ten pravý jízdní pruh zrušen, 
jestli bych mohl požádat o nějaké schematické znázornění, jak tam potom ta doprava bude 
organizována. 
 
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna: 
Jestli dovolíte, to je akce investičního úseku, já tam spíše řeším dopady ty dopravní, a to se z toho 
nechci nějak vyviňovat, ale bližší informace k tomu skutečně může podat investiční úsek. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, ještě pan náměstek Černý. 
 
Mgr. René Černý, 1. náměstek primátorky: 
Já samozřejmě nechci se mýlit, možná Tomáš Pivec mě opraví, ale myslím si, že to je v rámci 
protipovodňových opatření. Tomáš Pivec kýve, takže to není žádné budoucí dopravní omezení, 
ale je to prostě v rámci stavby, která tam probíhá, PPO. 
 
doc. MUDr. Tomáš Skřička, CSc.: 
V městské části Brno-Útěchov není školka. A my jsme dostali podnět na to, že děti z této městské 
části, předškolního věku, jsou znevýhodňovány při přijímání do školek v okolních městských 
částech. Dostali jsme podnět naší členky na toto téma, na náš kontrolní výbor, obrátili jsme se  
na odbor školství a na tomto místě bych chtěl velice poděkovat za naprosto perfektní analýzu  
a materiál, na základě, kterého se tato dlouhodobá nečinnost pana starosty městské části Útěchov 
vlastně zrušila, a těmto dětem bude umožněno, bez znevýhodňování, umisťování v okolních 
městských částech. Za to bych chtěl odboru školství velice poděkovat. 
 
 
 

https://www.brno.cz/w/tomas-skricka
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, děkujeme za pochvalu, dívám se a vidím pana vedoucího, který se usmívá, takže jedno velké 
pozitivum dnešního dne. Takže děkujeme za pochvalu, děkujeme panu vedoucímu za přístup, 
který zvolil, a slovo má pan zastupitel Kment.  
 
Bc. Jiří Kment: 
Já se musím zeptat ještě znovu, aby to bylo jasné. Takže na tom Poříčí, protože se mě ptají 
obyvatelé, takže ten beton v tom pravém jízdním pruhu nezůstane, ten je tam jenom dočasně  
kvůli těm protipovodňovým opatřením, nebo tam už zůstane? 
 
Mgr. René Černý, 1. náměstek primátorky: 
Nezůstane. Je to kvůli té stavbě těch protipovodňových opatření, je to dočasně. Ten provoz je tam 
samozřejmě kvůli těm protipovodňovkám omezen, toto je bohužel jedno z dalších omezení, ale je 
to dočasné. To je asi všechno k tomu. 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Já bych se chtěl zeptat, vzhledem k informacím, které jsem obdržel o tomto víkendu, že na základě 
intervencí mořské víly ze spacáku se opět zrušilo výběrko na ředitele veletrhů a Petr Vokřál dostal 
z centra jejich strany zákaz, aby se tím ředitelem stal, tak jaké jsou další, jaký bude další postup 
kolem, ohledně výstaviště, jestli se to bude zase znova vypisovat a kolikrát se to ještě bude 
vypisovat? Jestli je opravdu nutné paní Schillerovou, i když není zastupitelka Brna, takle ve všem 
poslouchat? Jaké jsou, jaké jsou prostě představy vedení města o tom, jak výstaviště dál se bude 
řídit? A já bych měl k tomu jeden konstruktivní návrh. Vzhledem k tomu, že asi už se rezignovalo 
na to, aby se to výstaviště nějak rozvíjelo a plnilo tu svoji primární funkci, a řeší se jenom to, jak 
tam realizovat tu hokejovou halu, tak jestli by to nevzal Libor Zábranský? Protože v rámci té, těch 
kumulací funkcí a toho střetu zájmu už by to bylo jenom taková další, další do toho střípek a dávalo 
by to určitě stejnou logiku jako ten stávající střet zájmu. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Pan předseda představenstva tady není, takže dávám slovo panu radnímu Kratochvílovi. 
 
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna: 
Já se pokusím v té spleti toho výčtu požadavků se nějak zorientovat. Začnu asi vod konce. Já 
nevím, jestli mluvíme společně o stejném projektu? Vy mluvíte o hokejové hale? Já takový projekt 
neznám. My tady, ve městě Brně, v podstatě pracujeme intenzivně na multifunkční hale, tak to 
bych chtěl poprosit, jestli v tomto směru se dokážem sjednotit? Jestli mám reagovat na tu 
hokejovou, že k tomu skutečně nic nevím? 
 
Bc. Matěj Hollan: 
7.000.000.000, co stavíte na výstavišti. O multifunkční hale nic nevím, nikdy jsem to neslyšel. 
 
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna: 
Skutečně o žádným projektu hokejové haly nevím. Takže já se vyjádřím k té multifunkční hale. 
Ano, multifunkční hala je vod toho multifunkční, že se v ní samozřejmě konají různé funkce, 
kulturní, kongresové, samozřejmě i sportovní, a vod toho se to takto jmenuje. A město skutečně 
pracuje na tom, aby zde nevznikla žádná hokejová hala, ale multifunkční komplex, který bude 
nabízet obyvatelům města Brna poměrně velké a široké využití. Co se týče vlastního BVV, tak tam 
bych chtěl říci, že to je v gesci, v tuto chvíli, představenstva společnosti Veletrhy Brno. Dle mých 
informací, já samozřejmě neumím reagovat na Vaše interní, nebo i detailní informace ohledně  
paní Schillerové a skutečně to nevím, kde jste se k těm informacím dostal, já takový informace 
nemám, nicméně představenstvo v tuto chvíli, nebo komise výběrová na generálního ředitele 
doporučila ukončit výběrové řízení, s tím, že ze stávajících kandidátů nevybrala žádného zatím 
vhodného, který by mohl tu funkci obsadit. A s tímto doporučením to jde do představenstva 
společnosti Veletrhů Brna 2. 3. a následně Veletrhy, představenstvo, pardon, rozhodnou o dalším 
postupu. Tedy 2. 3. obdržíme další informaci. 
 
Mgr. René Černý, 1. náměstek primátorky: 
Pane kolego Hollane, já se cítím, cítím nějakou potřebu se Vás zeptat, jakou centrálu jste myslel? 
Možná Vy máte nějakou centrálu, my žádnou centrálu nemáme. A podobně jako kolega Kratochvíl, 
nevím, kde jste na těch informacích byl, ale já je nemám. A co se týká výstavnictví a rezignace  
na výstavnictví v Brně. No, tak my jsme na nic pochopitelně nerezignovali, ani nechceme 
rezignovat, a právě proto chceme, aby výběrové řízení na ředitele BVV proběhlo co nejdůkladněji, 
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aby byl vybrán někdo, kdo ten prostor svým způsobem bude rozvíjet. Ale musíme si taky říct přece 
jenom upřímně, že výstavnictví v té podobě, jak jsme ho znali v minulých desetiletích, už prostě 
ani v Evropě, ani ve světě prostě není. A že ta jistá transformace toho výstavnictví proběhnout 
musí. Vy to určitě víte a myslíme si, že i ten prostor BVV k tomu musí nějakým způsobem směřovat.  
 
Ing. Jana Drápalová: 
Já bych chtěla poprosit radu, která bude pravděpodobně někdy už v nejbližší době s Dopravním 
podnikem řešit přípravu smlouvy a rozsahu veřejné služby na rok 2024, tak o písemnou odpověď 
na to, jakým způsobem se bude vyhodnocovat počty cestujících ve veřejné dopravě v souvislosti 
s tím, že loni v prosinci jsme schválili rozsah, který nevrátil ty intervaly jízdních řádů na takzvaně 
předcovidovou úroveň, zároveň jestli se nějakým způsobem evidují a vyhodnocují stížnosti občanů 
na nedostatečné spoje, velké intervaly a špatné přestupy mezi jednotlivými spoji, zejména  
mimo špičky. Protože na městské části Nový Lískovec se postupně hromadí stížnosti občanů  
na to, že jim nevyhovují ty současné, upravené, změněné intervaly a žádají o zavedení znovu té 
frekvence, nebo hustot, nebo intenzity spojů tak, jak byla před těmi víc jak 2 lety, než se začaly 
kvůli covidu omezovat. A poprosila bych, aby se tomu město věnovalo, protože naše městská část, 
nevím, jestli i ostatní městské části, bude určitě podávat návrhy na úpravy jízdních řádů, tak aby 
se to stihlo včas projednat a od toho 12. prosince, aspoň na rok 2024, se ty největší problémy 
odstranily.  
 
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna: 
Já myslím, že, paní starostko, v podstatě Vy asi reagujete vlastně na tu situaci na té Jemelkové. 
Vy jste mi poslala vlastně dopis ohledně v podstatě nějakého nekomfortního přístupu pro ty chodce 
ze Svážné a ze Slunečné, co si pamatuji, já jsem, ten dopis je, myslím, už v podstatě k podpisu 
nachystán. Já jsem se tam byl minulý týden podívat a musím říct, že skutečně ta průchodnost 
kolem té zastávky, kolem té smyčky je velmi nekomfortní. My jsme zadali záměr. Nemyslím si, že 
to budeme schopni normativně zvládnout, to řeknu na rovinu, jo? Ale v podstatě ten záměr je 
zadaný, prozkoumat, zdali bysme kolem té Jemelkovy, u té smyčky byli schopni zajistit nějakou 
průchodnost pro ty chodce. To řeknu na rovinu. Takže to jsme zadali v podstatě z naší úrovně 
minulý týden Odboru dopravy. Co se týče toho vlastního požadavku z Vaší strany, který došel,  
v podstatě skoro identický, z Nového, pardon ze Starého Lískovce, následně tedy i z Bosonoh. Já 
jsem s panem starostou Krásným o tom mluvil, s panem starostou Černým jsem o tom také 
diskutoval a v podstatě Dopravní podnik, jak jsme již několikrát avizovali, provedl vlastně jakousi 
datovou analýzu, která byla zpracována v polovině února, následně s ní byl seznámen pan  
starosta Krásný, já Vám můžu poslat, to není žádné tajemství. Z té analýzy vlastně podstatě 
vypadlo, že se skutečně významným, nebo nějakým způsobem nezhoršilo, nezhoršilo dopravní 
spojení pro ty občany, obyvatele této městské části, není vůbec horší jak v jiných městských 
částech, v tuto chvíli, a domluvili jsme se na tom, že od 1. 5. se vlastně otevírá VMO, tramvajová 
trať na VMO, která bude mít dopad, vlastně lepší dopad do přestupní frekvence na Osové. A to 
znamená, že počkáme, od 1. 5. jakým způsobem se zlepší v podstatě ty intervaly na Osové. Takhle 
jsme se domluvili s panem starostou Krásným. Uděláme znovu data, která vlastně na základě 
těchto podkladů, někdy na konci května, vyhodnotíme, a pokud uznáme společně, že skutečně 
musí dojít k nějaké korekci, tak ju následně uděláme. A to se týká nepochybně, jistě i tedy vlastně 
Nového Lískovce, případě Bosonoh, protože ten dopad je tam stejný. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Paní zastupitelka Drápalová, nevím, jestli chce ještě reagovat? 
 
Ing. Jana Drápalová: 
Tak já Vám, pane radní, velmi děkuji tadyzatu odpověď a za to, že se tím zabýváte. Skutečně ta 
smyčka na Jemelkové, to je jeden jako problém, který určitě je potřeba, aby se řešil. Já jsem tu 
svoji otázku měla ale na mysli spíš jako celoměstsky a netýká se to jenom těch intervalů, nebo 
těch spojení tramvají. Naopak bych chtěla tady velmi jako poděkovat a pochválit za to, jak fungují 
přestupy na zastávce, konečné, té nové tramvaje č. 8, u nemocnice Bohunice. Tam se to jako 
výrazným způsobem zlepšilo a kvitují to i občané. Nicméně velký problém jsou právě trolejbusy 25 
a 26, kdy dochází k situaci, kdy přestupní zastávka Čtvrtě, která je vlastně jedinou možností 
přestoupit na spoj do Nového Lískovce z 25, vzhledem k tomu, že ty trolejbusy tím průjezdem 
městem se zpožďují, tak dochází k situacím, kdy vlastně ten přestup, přestože je v jízdním řádu 
přestup naplánovaný, je, tam má být nějaký 3 minuty na přestup, tak se to prostě nestihne a lidé 
tam 15, až třeba 15 minut čekají potom na ten další spoj. Takže měla jsem na mysli to, aby se 
město koncepčně zabývalo vlastně vyhodnocením potřebnosti, kde teda je potřeba navýšit  
a případně zkrátit intervaly v rámci celého města, tam, kde se to v minulosti jakoby vlastně zhoršilo. 
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A souvisí to s tím, také, aby se vyhodnocovalo, kolik cestujících využívá veřejnou dopravu, aby 
nedocházelo k tomu, že právě tadyten snížený komfort povede k odlivu cestujících do individuální 
dopravy. Takže toto bych poprosila písemně. Pokud ta data máte, která Vám o tom riziku 
nevypovídají, já si to ráda přečtu a děkuju Vám. 
 
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna: 
Já jenom krátce. Ano, ty data mám teďka k té Jemelkové, ty Vám klidně poskytnu, pošlu Vám je 
dneska poštou, nebo mailem, pardon. A já nepochybuji o tom, že Dopravní podnik permanentně 
vyhodnocuje obsazenost, vlastně já, řekl bych, komfortnost dopravního spojení ve městě Brně. 
Aha, už je to lepší? Pardon. Já neznám skoro většího vlastně, více zapáleného, až fanaticky 
zapáleného člověka, jako je pan Seitl, jo, který to má na starosti, a v podstatě tady má ty 
reprezentanty Dopravního podniku, kteří Vám to mohou potvrdit. Permanentně, stále a stále 
Dopravní podnik se snaží vychytat případné, v uvozovkách, problémy, které se vyskytují,  
a reagovat na situaci a potřeby těch cestujících ve městě Brně. 
 
Bc. Matěj Hollan: 
Já bych chtěl požádat radní, pana Černého a Kratochvíla, aby možná mezi sebou více sdíleli 
informace. Pokud pan Černý tvrdí, že o tom neví, a pan Kratochvíl potvrdil, že ty moje informace 
jsou správné, protože výběrová komise nedoporučila žádného z kandidátů na to, aby byl jmenován 
novým ředitelem BVV, tak je zvláštní, že ty informace mám já a neví to pan radní Černý. Krátce  
ke genezi toho, co se děje s výstavištěm. Poté, co vedení města dospělo, v roce 2021, k tomu, že 
pan Kuliš by už nadále neměl být ředitelem BVV, což považuji za rozumný krok, tak od té doby se 
výstaviště zmítá ve velké krizi a v podstatě se nijak neřídí. Loni, mezi červencem a listopadem, 
probíhalo několika, teda loni, 2021, mezi červencem a listopadem probíhalo několikakolové 
výběrové řízení, kdy se do finálového kola dostal pan Tomáš Moravec, současný, stávající 
generální ředitel, kterému teďka za chvíli končí smlouva, a Petr Vokřál, tak jak je to i veřejně  
na stránkách BVV uvedeno. Tehdy, z politických důvodů, to Petr Vokřál nedostal, nebyl tam 
vybrán. Následně se ukázalo, z pohledu Vašeho vedení města Brna a z pohledu představenstva, 
že pan Moravec není tím, který dokáže dále veletrhy posouvat, aby plnily tu roli, která by jim 
příslušela. Proto se to výběrko vypsalo znova. Nepsanou součástí Vaší koaliční smlouvy bylo, že 
se to, Petr Vokřál stane. Takto se celou dobu postupovalo, ale teď, na ten zásah svrchu, se to opět 
neděje. Mně je úplně jedno, kdo bude, nebo není mi úplně jedno, chci, aby někdo kvalitní, který 
rozumí výstavnictví a současnému byznysu, aby veletrhy řídil. A přijde mně smutné, že se další 
rok bude BVV v té krizi dále ocitat a do ní zabředávat. Ten trh, veletržnický, nám v tomto může už 
hodně ujíždět, ještě víc, ne, že by neujížděl už teď. Prodloužení, zase dočasné, mandátu  
pana Moravce, které asi dojednáváte teďka, tak chápu, že pokud se zruší to výběrko na řádného 
generálního ředitele, tak se nějak postupovat musí, ten stav se musí nějak prolongovat, ale 
obecně, a tadytenhle přístup dobrý tam není. Buďto toho Vokřála tam chcete, nebo ne. Není 
potřeba kolem toho dělat takovéto divadla. A pokud ne, a máte nějakého jiného manažera od nás, 
nebo ze zahraničí, které dokáže ty Veletrhy ze současné krize, kterou ne úplně samy zavinily, 
protože je covid a další věci, hodně veletržnický byznys změnil, pokud ho máte, tak ho tam dejte. 
Pokud ho nemáte, tak postupujte nějak, ať tato firma prostě začne normálně dál fungovat a plní ty 
funkce, které po ní všichni chceme. 
 
Mgr. René Černý, 1. náměstek primátorky: 
Tak. Já bych chtěl, pane kolego, říct, že můžete mít kohokoliv na cokoliv, ale nikam ho nedáváte. 
To nejde jako, si říct, my někoho máme, tak ho tam dáme. Možná byste to tak dělal Vy. Dokud 
tady budeme my, respektive já, tak to takhle dělat nebudeme. To je první věc. K té Vaší řeči bych 
jenom řekl, že těch spekulací tam bylo trošku moc, některé si navzájem i odporovaly, a neřekl jsem 
nic, co by bylo v rozporu s tím, co říkal kolega Kratochvíl. Já jsem pouze řekl, že nevím o žádné 
centrále, a ptal jsem se Vás, jestli tu centrálu máte někde Vy. To jste mně neodpověděl. No, a já, 
abych nezdržoval, tak bych chtěl říct, a Vám především, že by bylo úplně nejlepší to nechat  
na výběrové komisi a nedoporučovat jí žádný postup, ani nikoho, koho by měla vybrat. A my jsme 
to to taky nedělali, znovu říkám, že je to Vaše spekulace. A já jsem přesvědčený o tom, že to 
výběrové řízení dopadne tak, že komise vybere toho nejlepšího a nejschopnějšího.  
 
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna: 
Já bych to trošku odlehčil. Přiznám se, pane kolego, že jste ve mně vyvolal vzpomínky na Brouka 
Pytlíka, jo? Protože, přiznám se, já snad neznám oblast, které byste nerozuměl a kterou byste 
nějakým způsobem nebyl schopen komentovat, z Vašeho pohledu. Já se přiznám, že Rada města 
Brna je velmi intenzivně informována o stavu ve Veletrzích. Já jí podávám, za Veletrhy, v rámci 
své gesce, nějakou průběžnou informaci. My vnímáme tu složitost té společnosti, ta skutečně 



Strana 83 z 84 

jednoduchá není. Ale myslím si, že diskutovat vlastně a vnášet pohled do toho, jakým způsobem 
bude, nebo kdo by měl být generálním ředitelem této společnosti, skutečně je v gesci 
představenstva, které za tu společnost odpovídá vlastníkovi. A já bych skutečně nechal jim trošku 
vůle, trošku svobody, protože to jsou lidé, kteří, si myslím, svoje zkušenosti mají, právě proto sedí 
v těchto společnostech. To je z mé strany asi všechno. A co se týče ještě multifunkční haly, protože 
já si myslím, že Vás to trápí, tak já bych navrhoval takovou jednu věc, že pokud byste měl zájem, 
tak já bych na konci března, a to teda nabízím samozřejmě komukoliv, udělal případně prezentaci 
toho projektu multifunkční haly, nejraději asi, pravděpodobně, v rotundě, na Veletrzích, kde je  
k tomu dostatečně komfortní místo, a bylo by to možnost potkání se i s projektanty, zodpovězení 
případně jakýkoliv dotazů a každý z těch zastupitelů by skutečně mohl vidět, o jak obsáhlý  
a technicky náročný projekt té multifunkční haly a toho blízkého okolí se jedná. Takže já bych, jestli 
dovolíte, někdy na konci března, v podstatě s dostatečným předstihem, poslal pozvánku Vám všem 
a doufám, že tím bych rozptýlil, minimálně u pana Hollana, jeho pochybnosti o smysluplnosti tohoto 
projektu. 
 
Mgr. Adam Zemek: 
Já bych chtěl poprosit pana radního Kratochvíla, pokud existuje nějaká analýza dopadů nového 
dopravního řešení v oblasti Bohunic a Starého Lískovce, jestli by bylo možné mi ji zaslat. To  
zaprvé. A zadruhé bych se chtěl zeptat, zda už je známé dopravní řešení, které bude realizováno 
po 1. 5., při otevření tunelu, tramvajového, v Žabovřeskách? Jestli to zůstane, to linkové vedení, 
tak, jak je v současné době, anebo jestli se vrátíme do linkového vedení v té době před touto 
výlukou? 
 
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna: 
Pošlu Vám to. Ano. 
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, v tuto chvíli nevidím nikoho přihlášeného a jenom, protože jsem v tuto chvíli byla jenom 
takovým pasivním posluchačem té diskuse, tak co mě nezaujalo nejvíce? Matěji, nepsaná 
ustanovení ujednání koaliční smlouvy, to si skutečně nedovedu představit, jaká by byla, a pokud 
by i byla, což já, za sebe, říkám, že nejsou, pokud jsem byla jedním z vyjednavačů, tak netuším, 
jak by ses k nim mohl dostat? Tak to možná si někdy, zákulisně, můžeme říci, jak si představuješ, 
že by k něčemu takovému mohlo dojít.  

 

Informativní zprávy: 

• Informativní zpráva – Podání adresovaná Zastupitelstvu města Brna 

• Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva 
města Brna č. Z9/04 konaného dne 24. 1. 2023 

• Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů členů ZMB ze zasedání Zastupitelstva 
města Brna č. Z9/04 konaného dne 24. 1. 2023 

• Informativní zpráva o plnění úkolů zadaných Zastupitelstvem města Brna 

• Informativní zpráva o činnosti Odboru implementace evropských fondů MMB za rok 2022 

• Informativní zpráva - Výroční zpráva o rozvoji obecního školství ve městě Brně za školní  
rok 2021/2022 

• Informativní zpráva – Stav pořizovaných územně plánovacích dokumentací a územně plánovacích 
podkladů - únor 2023 

 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, ukončila zasedání Zastupitelstva města Brna (ve 12:00 hod.).  
 
 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Vaňková v. r.   Mgr. René Černý v. r.  

primátorka 1. náměstek primátorky 
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Ověřovatelé 

 
Bc. Tomáš Aberl v. r.  

 
Vít Prýgl v. r. 
 
 
 
 
 
 
V Brně dne 8. března 2023 
 
Zápis zpracovala Jana Sovová, Organizační odbor MMB 
 
Usnesení zapsala Klára Drápalová, Organizační odbor MMB 


